
سرخابیهامستقیمبهمرحلهگروهیمیروند
ایران و استقلال نماینده  پرسپولیس نماینده اول 
دوم خواهد بود و این دو تیم مستقیما راهی مرحله 
گروهی خواهند شد تا دو نماینده قطعی ایران در 
سهمیه  دو  ایران  مانند  قطر  باشند.  مرحله  این 
ثابت خواهد داشت و همچنین دو کشور امارات و 
عربستان 3 سهمیه دارند. به این ترتیب سرخابی ها 
وظیفه بسیار مهمی در فصل جاری لیگ قهرمانان 
دارند زیرا تیم های ایرانی در دو سال گذشته عملکرد 
خوبی داشتند و برای افزایش سهمیه ایران، باید این 

دو تیم به عملکرد خوب خود ادامه دهند.

سایپا؛یکبازیآسان،یکبازیسخت
سایپا در مرحله دوم پلی آف برابر نماینده هند به 
میدان می رود. تیم فوتبال مینروا پنجاب در این 
مرحله به تهران سفر می کند تا مهمان شاگردان 
دایی باشد. در اولین دیدار به نظر می رسد نارنجی 
پوشان کار خیلی سختی نخواهند داشت اما دومین 
دیدار این تیم در کشور قطر و برابر تیم خوب الریان 

است که چهره های سرشناس و بازیکنان خوبی در 
اختیار دارد و فصل گذشته در کشور قطر سوم شده 
است. علی دایی و سایپایی ها باید در این مرحله یک 
بازی در زمین حریف انجام دهند که این موضوع کار 

آنها را بسیار سخت خواهد کرد.

ذوبآهن؛دوبازیبانمایندگانحاشیهخلیج
فارس

برنده دیدار دو تیم الوحده اردن و الکویت کویت 
حریف ذوب آهن در مرحله دوم خواهد بود. این تیم 
در اصفهان به مصاف شاگردان منصوریان می رود و 
در صورتی که تیم ذوب آهن از این مرحله به مرحله 
بعدی صعود کند، در دومین دیدار مهمان الغرافه 
قطر خواهد بود. الغرافه با حضور وسلی اشنایدر و 
برابر  خوبی  نمایش  گذشته  فصل  طارمی  مهدی 
تراکتورسازی داشت و امسال نیز باید برابر منصوریانی 
قرار بگیرد که هر چند در آخرین دیدار آسیایی خود 
با استقلال عملکرد خوبی نداشت اما در سال های 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا، عملکرد بسیار خوبی 

ثبت کرده است.

وظیفهحیاتیبراینودوهشتیها
دایی و منصوریان از جمله موفق ترین مربیان نسل 
نود و هشت هستند و حالا در تیم باشگاهی خود 
دلیل  ایران تلاش کنند.  برای حفظ سهمیه  باید 
کاهش سهمیه ایران از 3+1 به 2+2 طی سال های 
گذشته، موضوع عدم نتیجه گیری نمایندگان ایران 
در سال های 2013، 2014، 2015 بود که طی سال 
های گذشته این موضوع با عملکرد پرسپولیس و 
البته عدم نتیجه گیری تیم های عربستانی و اماراتی 
جبران شده است اما اگر این موضوع در سال 2019 
ادامه پیدا نکند، باز هم شاهد کاهش امتیاز ایران برای 
سال های بعدی خواهیم بود. فوتبال ایران با توجه 
به افت عملکرد نمایندگان عربستان و امارات شانس 
زیادی برای کاهش اختلاف 20 امتیاز خود با این دو 
کشور دارد و اگر سایپا و ذوب آهن بتوانند امسال 
عملکرد خوبی داشته باشند، تقریبا افزایش سهمیه 

ایران برای سال های 2020 قطعی خواهد بود.

گزارشی از حضور نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا

ماموریت بچه های ۹۸ برای حفظ سهمیه 

جا به جایی های »غول آسا«؛

این قسمت: مجلس 
شورای اسلامی!
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آیا »واقعا« ورزشگاه آزادی
تعمیر شده است؟!

به رغم تغییرات؛
آزادی کماکان پیر است!
در روزهای گذشته شاهد شروع عملیات برای تعمیر و ترمیم 
ورزشگاه آزادی بودیم که در نگاه اول مفید و ضروری به نظر 
می رسد، اما توجه به این نکته که چه کارهایی دیگر می توانست 
انجام شود و البته دقت در میزان بازدهی هزینه ها در این پروژه 
می تواند مقداری از توجیه پذیری یا عدم توجیه پذیری این 

اقدام را نشان دهد.

۸
تئاتر های بورژوازی خطرناک؛

»هنر« یا »تجارت«؟ مسئله این است
4

انتقاد امام جمعه کرج از عملکرد 
»خانه ملت«: 

نمایندگان در مجلس 
چه می کنند؟!

3

با حکم سیدعباس صالحی؛

حسین   انتظامی 
سرپرست  سازمان 

سینمایی  شد

رئیس جمهور در نشست خبری عنوان کرد؛ 

روحانی: روابط تجاری ایران و عراق ۲۰میلیارد دلار می شود
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سرمربی تیم ملی ایران پس از دیدار دوستان روز 
پنج شنبه در آزادی و در مصاحبه با مدیر رسانه ای 
ترینداد درباره بازی با این تیم به صحبت پرداخت 
و  یادگیری  برای  فرصتی  را  ترینیداد  برابر  بازی  و 

پیشرفت دانست.
به گزارش »دنیای هوادار«، تیم ملی فوتبال ایران در 
آخرین دیدار دوستانه خود در تهران پیش از جام 
ملت های آسیا به مصاف ترینیداد و توباگو رفت که 

این دیدار با برتری یک بر صفر ایران خاتمه یافت. 
به نقل از گاردین ترینیداد، کی روش درباره این بازی 
تیم شرایط خوبی  دو  هر  برای  بازی  زمین  گفت: 

نداشت چون باران زیادی در ایران باریده بود و همین 
کار را سخت کرد ولی فکر می کنم هر دو تیم در پایان 
از این دیدار دوستانه استفاده کردند. از سال 2014 
ایران و ترینیداد با هم دیداری نداشتند. چیزهای 
زیادی تغییر کرده است. چند بازیکن از ترینیداد در 
این تیم مانده بودند و دو یا سه بازیکن هم در تیم 
من بودند. بازی برابر ترینیداد فرصت خوبی بود که 

توانستیم از آن استفاده کنیم.
از  من  گفت:  خود  های  صحبت  ادامه  در  او 
توانایی تیم ترینیداد برای جنگیدن و استفاده از 
ضدحملات تحت تاثیر قرار گرفتم. مطمئن هستم 

اگر شرایط جور دیگری بود بازی حتی بهتری هم 
شاهد بودیم.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ادامه داد: متاسفانه 
شرایط چمن باعث شده بود تا بازیکنان تکنیکی 
ایران و ترینیداد نتوانند خودشان را نشان دهند. من 
فکر می کنم شما تیم خیلی خوبی دارید که آینده 
خوبی دارد. بار دیگر تشکر می کنم که این فرصت 
نصیب تیم من شد تا با ترینیداد بازی کند. تیمی 
که از بازیکنان تکنیکی، فیزیکی و سرعتی خوبی 
بهره مند است. همیشه برای ما فرصت یادگیری و 

پیشرفت است.

کارلوس کی روش:
همیشه برای ما فرصت یادگیری و پیشرفت است

رئیس فدراسیون فوتبال که پس از نشست با وزیر ورزش 
و رئیس کمیته ملی المپیک در سمتش ماندگار شد، در 
تلاش است تا با پیدا کردن روشی به یاران بازنشسته اش 

برای ماندن در فدراسیون کمک کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، ماجرای پیچیده بازنشستگی 
مدیران فدراسیون فوتبال یکی از اصلی ترین سوژه های 
خبری کشور در هفته های اخیر بوده که به نظر می رسد 
ظاهرا فعلا با ابقای مهدی تاج بر کرسی ریاست به پایان 
می رسد اما سرنوشت نواب رئیس و اعضای هیات رئیسه 

فدراسیون چه می شود؟
فوتبال یکی از بازنشسته ترین فدراسیون های ورزشی 
است از این نظر که در ساختار مدیرانش و خصوصا در 
جمع اعضای هیات رئیسه با حضور اسلامیان، کفاشیان 
، اصفهانیان، شیعی و بهاروند همچنین دبیرکلی ساکت 
شاهد حضور بیشترین تعداد بازنشستگان هستیم. بر این 
اساس اجرای قانون برای سایر مدیران بازنشسته این 
فدراسیون هم انقلابی در ساختار مدیریتی فدراسیون 
ایجاد خواهد کرد. قرار است جلسه سرنوشت سازی امروز 

در فدراسیون برگزار شود تا با حضور رئیس ، دبیرکل و 
اعضای هیات رئیسه در این خصوص تصمیم گیری شود.

ظاهرا قرار است در این جلسه پیرامون نحوه کناره گیری، 
استعفا و یا جا به جایی اعضای هیات رئیسه بر اساس 
توافقات صورت گرفته بین رئیس فدراسیون و وزارت 
ورزش تصمیم گیری شود اما یک نکته جالب توجه را 
نباید فراموش کرد. نسخه شفابخش رئیس شاید برای 
برخی از اعضای هیات رئیسه و حتی دبیرکل نیز موثر 

واقع شود!

جلسه سرنوشت ساز هیات رئیسه؛
سرنوشت تاج برای اعضا تکرار می شود؟

رسانه مستقلروزنامهاقتصادی-ورزشی
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هلند ؛ از گور بازگشته دنیای فوتبال

لاله های نارنجی بر مزار 
قهرمانان جهان روییدند !

گزارش» دنیای هوادار« از هفته
سیزدهم لیگ یک کشور؛

سه امتیاز شیرین شاگردان 
۸کاظمی در روز تساوی ملوانان 7
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سرمقاله

مارابهخیرشماامیدینیست...
لطفاشرمرسانید!

زمانی بود که می گفتند »ترافیک« 
دیگر عادت شده است و جزو ارکان 
جدا نشدنی کلان شهر هایی مانند 
تهران و کرج است. اما خودشان هم 
به خوبی می دانستند که این سخن 
نسنجیده تنها برای سرپوش گذاشتن 
روی کم کاری ها و کوتاه آمدن های 
وگرنه  است  زیربط  مدیران  برخی 

در همان سال های آغازین رشد این بلای انسانی، می شد با 
مدیریت درست، برنامه ریزی مدون و هزینه های حساب شده 
در مجراهای کارآمد، این دردسر امروز تهران و کرج را از سر 
مردم خلاص کرد تا برای رسیدن از محل کار تا منزل مجبور 
نباشند ساعت ها در ترافیک بمانند و خستگی ناشی از کارشان 

بخاطر ترافیک چندین برابر شود. 
اقدامات  اخیر است که شاهد برخی  این چند سال  تازه در 
مثل »عریض کردن خیابان ها و بزرگراه ها«، »اضافه کردن 
تعدادی قطار، اتوبوس و تاکسی« به حمل و نقل عمومی شهر 
ها هستیم که البته همین ها هم به خوبی انجام نمی گیرد. 
ظاهرا هر مدیر، پیمانکار و مسئولی که پروژه های این چنینی 
را بدست می گیرد، فقط دنبال آن است که از کنارش سود هم 
بدست بیاورد و چاره ای نیست که از سر و ته ماجرا بزند. مثلا 
بودجه خرید 400 واحد اتوبوس را دریافت می کند، اما 300 
الی 350 دستگاه را به حمل و نقل عمومی اضافه می کند و 
آن پنجاه تای باقی مانده هم که بماند...! من از شما می پرسم؛ 
اگر نام محترمانه و خوشبینانه این کار »کارنابلدی« نیست، 

پس چیست؟
نمی خواهم بگویم که پیش از دوران »خاص« ریاست جمهوری 
اما  نداشت،  اصلا وجود  مواردی  نژاد چنین  احمدی  محمود 
ریاست  دوران  از  است  سالی  تازه چند  که  است  این  مساله 
جمهوری ایشان به این طرف، مواردی به این شکل، تحت لوای 
»خدمت به مردم« میان نهاد ها، سازمان و دستگاه های اجرایی 
نهادینه شده است و هر مدیری هم که می آید، دلش نمی آید 
با »کارنابلدی« های ممتد و مهارنشدنی اشان زخمی بر روح ما 

مردم نکشد...
سال ها قبل مساله ترافیک و بسیاری مسائل افسار گسیخته 
دیگر )مثل آلودگی( در تهران به راحتی قابل حل بود. کافی بود، 
کارهایی که حالا درحال انجام گرفتن است را ده سال زودتر 
انجام می دادیم و عملیات مهار آن را از همان زمان ها آغاز 
می کردیم. از زمانی که سرمان گرم زدن کلنگ به فلان برج 
تجاری و بهمان برج مسکونی بود. حالا که در برج های تجاری و 
مسکونی خود ساخته تان از زندگی لذت می برید، یادتان افتاده 
است که باید حمل و نقل عمومی را گسترش داد و بزرگراه ها 
را عریض کرد؟ به قول قدیمی ها، »ما را به خیر شما امیدی 

نیست؛ شر مرسانید!«

مهدیتیموری
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برای دانلود فایل پی دی اف همه شماره های روزنامه
به سایت                                      مراجعه کنید

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از پایگاه 
سلمان  سید  کشور،  وزارت  رسانی  اطلاع 
سامانی سخنگوی وزارت کشور با اشاره به 
اجرای قانون منع بکارگیری بازنشستگان 
اساس  داشت:»بر  اظهار  وزارتخانه  این  در 
اصلاحیه اخیر مجلس 14 استاندار مشمول 
قانون منع بکارگیری بازنشستگان شدند که 
در جلسه روز چهارشنبه 23 آبان ماه هیات 

سیستان  همدان،  استان   3 برای  دولت، 
استان  و همچنین  زنجان  و  بلوچستان  و 

کرمان استانداران جدید تعیین شدند.«
وی با اشاره به اتمام مهلت تعیین شده در 
اجرای این قانون افزود:»وزیر کشور ضمن 
استانداران  خدمات  و  زحمات  از  قدردانی 
این 11 استان در احکام جداگانه ای یکی 
از معاونان استانداران استان های آذربایجان 

خراسان  تهران،  البرز،  اصفهان،  شرقی، 
جنوبی، خراسان رضوی، خراسان شمالی، 
مشمول  که  را  یزد  و  قم  فارس،  سمنان، 
سرپرست  عنوان  به  می شدند  قانون  این 

استانداری منصوب کردند.«
اینکه در  بیان  با  سخنگوی وزارت کشور 
به  پیشنهادی  استانداران  آتی  روزهای 
تاکید  شد،  خواهند  معرفی  دولت  هیات 

تمام  جدید،  استانداران  انتخاب  کرد:»تا 
امورات استان ها توسط سرپرستان انجام 
خواهد شد تا خللی در پیشبرد برنامه ها 

بوجود نیاید.«
به همین دلیل، »عزیزالله شهبازی« معاون 
استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی، 
البرز، روز گذشته رسما به عنوان سرپرست 

استانداری البرز معرفی شد.

عزیزالله شهبازی سرپرست استانداری البرز شد

»دنیای هوادار« از مجری - بازیگران امروز گزارش می دهد؛

سوپراستارها ، ناجی قاب کوچک؟!
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

خبر

عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس گفت: »سند 
توسعه آب سفارشی سمنان وجاهت قانونی 

ندارد.«
علی محمد شاعری اظهار کرد:» اقداماتی که 
در زمینه طرح انتقال آب دریای خزر به فلات 
مرکزی کشور در استان سمنان صورت می 
گیرد، قانونی نیست. همه شواهد علمی دال 
بر این است که هرگونه انتقال آب دریای خزر 
به بخش مرکزی ایران فاقد وجاهت قانونی و 

کارشناسی است.«
کشاورزی،  کمیسیون  رئیسه  هیئت  عضو 
اینکه  بیان  با  منابع طبیعی مجلس  و  آب 
الزامی  گونه  آب سمنان هیچ  توسعه  سند 
برای اجرای طرح انتقال آب خزر به سمنان 
ایجاد نمی کند، افزود: »حتی اگر سند توسعه 

آب استان سمنان توسط مشاوران سفارشی 
تنظیم شود از نظر مجلس شورای اسلامی 
وجاهت قانونی ندارد و قطعا با مخالفت شدید 
مردم و مسئولان استان های شمالی کشور 
مواجه می شود و ما اجازه انتقال آب خزر را 

نمی دهیم.«
در  گلوگاه  و  نکا  بهشهر،  مردم  نماینده 
نیست  آور  الزام  چند  »هر  گفت:  مجلس 
اما می توان بررسی طرح مطالعاتی انتقال 
آب خزر به سمنان را در دستور کار شرکت 
آب منطقهای مازندران قرار داد تا اثرات سوء 
انتقال آب خزر به فلات مرکزی ایران مورد 
بررسی و واکاوی دقیق علمی قرار گیرد و 
سپس مضررات اجرای این پروژه برای مردم 

بازگو شود.«
شاعری اظهار کرد: »شاید شرکت آب منطقه 

به صورت  که  منابعی  از  یکی  ای سمنان 
ذهنی برای تامین نیاز آب استان سمنان 
متصور است و می تواند روی کاغذ آن را 
طراحی و برنامه ریزی کند فقط انتقال آب 
دریای خزر به فلات مرکزی باشد اما در عمل 
این اتفاق غیرممکن است و چنین اقدامی 
برای مردم و مسئولان شمال کشور وجاهت 
را  پروژه  این  اجرای  اجازه  و  ندارد  قانونی 
نمی دهند چراکه غیرکارشناسی و مخرب 

برای محیط زیست است.«
می  سمنان  استان  »مسئولان  افزود:  وی 
خواهند فضاسازی رسانه ای انجام دهند تا 

بحث انتقال آب خزر به سمنان را در میان 
اذهان مردم نهادینه کنند اما اجرای این پروژه 
با توجه به اثرات مخرب زیست محیطی که 
در پی دارد؛ غیرممکن است و مردم مازندران، 
گیلان و گلستان اجازه نمی دهند که فاجعه 

دریاچه ارومیه دوباره تکرار شود.«
عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب 
و منابع طبیعی مجلس خاطرنشان کرد: »راه 
حل مشکل کم آبی فلات مرکزی کشور از 
طریق شیرین سازی و تامین آب از خلیج 
فارس و دریای عمان انجام می شود که این 

پروژه در حال اجرا است.«

راهاندازینوارنقالهدرترمینالداخلی
فرودگاهمشهد

اداره تسهیلات فرودگاه مشهد 
و  ساخت  طراحی،  به  اقدام 
ضلع  ورودی  نقاله  نوار  نصب 
پروازهای  ترمینال  شرقی 

داخلی این فرودگاه کرد.
رئیس  رسولی نژاد  محمود 
اداره تسهیلات مشهد در این 
نقاله  نوار  این  خصوص گفت: 
شیب دار در حدود دوماه کاری 

و کاهش  تفکیک مسافر  بار،  باهدف تسهیل در جابه جایی 
ایستائی مسافران طراحی و راه اندازی شده است.

وی افزود: طول این نوار نقاله 56 متر است که برای ساخت و 
نصب آن یک میلیارد ریال هزینه شده است. 

دربازدید»حمیدمنصوری«عنوانشد:
البرزسالی21سانتیمترپایینترمیرود

بحث افت سریع سطح آب های زیرزمینی و نشست زمین در 
استان البرز به یکی از دغدغه های زیست محیطی تبدیل شده 
است؛ این معضل به همینجا ختم نشده و امروز کار به پیدایش 
فروچاله هایی در گوشه و کنار استان رسیده که باعث افزایش 

نگرانی ها شده است.
برای بررسی بیشتر این موضوع، شرکت آب منطقه ای البرز از 
مناطق بحرانی بازدید کرد. در این بازدید حمید منصوری، مدیر 
پیشین حفاظت و بهره برداری از منابع آب البرز و مدیر فعلی 
محیط زیست و کیفیت منابع آب با ما همراه شد تا از فرونشست 

زمین در دشت نظرآباد و ساوجبلاغ گزارشی تهیه شود.
منصوری در این بازدید ضمن ابراز نگرانی از روند افت آب های 
زیرزمینی استان گفت: طبق آخرین گزارش سازمان زمین شناسی، 
البرز سالانه ۸1 سانتیمتر  سطح آب های زیرزمینی در استان 

کاهش می یابد.
افزود: در مجموع طی 20 سال گذشته سطح سفره های  وی 
زیرزمینی در البرز 1۷ متر کاهش پیدا کرده است؛ این کاهش 
به  استان  از چاه های کشاورزی در  باعث شده  عمق بسیاری 

خصوص ساوجبلاغ به 200 متر و بیشتر برسد.
این مسئول آب منطقه ای استان خاطرنشان کرد: کاهش سطح 
آب های زیرزمینی به نشست زمین هم دامن زده است به طوری 
که زمین در دشت های استان سالانه بین 21 تا 22 سانتیمتر 

نشست می کند.
منصوری در این بازدید چند چاه پیزومتری)چاه هایی که آب 
منطقه ای در دشت های استان برای بررسی آنلاین سطح آب های 
زیرزمینی حفر می کند( را نشان داد که از چند سانتیمتر تا چند 
متر نشست داشته اند و یک چاه هم در نظرآباد ریزش کرده و به 

حالت فروچاله در آمده بود.
بررسی میدانی چند چاه  کشاورزی در ساوجبلاغ هم  این  در 

مشاهده شد که به علت ریزش جابجا شده بود.
به  زیرزمینی  آب  منابع  از  بهره برداری  نتیجه  موارد  این  همه 
خصوص در بخش کشاورزی است؛ آن طور که منصوری می گوید 
در دنیا استاندارد برداشت از منابع آب تجدیدپذیر زیر 40 درصد 
است اما در ایران این رقم نزدیک به 92 درصد و در البرز 100 

درصد است!

اخبار

پروازمسیرکرجبهکیشفرودگاهپیام
تاچندروزآیندهآغازمیشود

ویژه  منطقه  و  المللی  بین  فرودگاه  عامل  مدیر  زرندی  سعید 
اقتصادی پیام با اشاره به اینکه مردم استان البرز یک خواسته 20 
ساله برای راه اندازی فرودگاه مسافری در منطقه داشتند، گفت:  با 
حمایت وزارت ارتباطات از این خواسته مردمی، از خرداد ماه سال 
96 اجرای این طرح با تغییر کاربری این فرودگاه و استفاده همزمان 

باری، آموزش و مسافری در دستور کار قرار گرفت.
وی با بیان اینکه نخستین پرواز مسافری این فرودگاه در 23 
شهریور ماه امسال به مقصد مشهد مقدس انجام شد، افزود: 
مسافری  بخش  اندازی  راه  زمینه  در  ما  برای  که  موضوعی 
کردن  فرآهم  برای  نظارتی  کنترلی  فرآیند  داشت  اهمیت 
استاندارد های لازم بود که با انجام 2۸0 اقدام این فرودگاه 
آماده خدمت رسانی به مردم استان البرز، غرب استان تهران 

و استان قزوین شد.
بر اساس این گزارش، با هماهنگی های صورت گرفته تا چند روز 
آینده پرواز مسیر کرج - کیش از طریق فرودگاه پیام آغاز می شود 
و مدیران این فرودگاه با توجه به تقاضا برای سایر مسیرها  نیز در 
حال مذاکره و هماهنگی برای افزودن مسیرهای جدید پروازی در 

آینده نزدیک هستند.
بر اساس اظهارات مدیران فرودگاه پیام، بعد از راه اندازی پروازهای 
دو روز در هفته که با استقبال و رضایت بیش از 90 درصدی 
مسافران همراه بوده، پرواز های این فرودگاه تا پایان سال به 6 پرواز 

روزانه افزایش پیدا می کند.
این فرودگاه با سالن ترمینال مسافربری 6 هزار متر مربعی تا پایان 
سال 9۸، 500 هزار مسافر جابجا می کند و تا 5 سال آینده این 
تعداد به 3 و نیم میلیون نفر افزایش یافته  و همچنین در آینده 
نزدیک با ساخت ترمینال یکصد و هزار متر مربعی در فرودگاه پیام، 

سالانه 15 و نیم میلیون مسافر جابجا می شود.

نصب26دوربینترافیکیدر
محورهایاستانمرکزی

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی گفت: 
زیرساخت 36 دوربین دیگر هم از قبیل جانمایی و اتصال برق، 
نصب پایه و غیره انجام شده و الان تنها بحث تحویل آنها مانده که 

به محض تحویل دوربین ها، نصب آنها انجام می شود.
زندی فر افزود: با ثبت ورود و خروج خودرو در یک محدوده، مجاز 
بودن یا نبودن سرعت آن را می سنجند و به طور قطع جریمه 
مربوطه اعمال می شود، با این کار بالاتر بودن سرعت مجاز استان 

مرکزی از میانگین کشوری جبران می شود.
از مواردی که در تصادفات استان مرکزی دیده  او گفت: یکی 
می شود بالا بودن شدت تصادفات است که به سبب بالاتر بودن 
سرعت از حد مجاز بوده که با نصب دوربین های جدید امیدواریم 
این مشکل هم برطرف شود، 6 دوربین دیگر هم برای آزادراه ساوه-

همدان خریداری شده که در آینده نصب می شوند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی با اشاره به 
نقاط حادثه خیز استان مرکزی گفت:  11۷ نقطه حادثه خیز در 
استان شناسایی شد که خیلی از آنها برطرف شده و به 64 نقطه رسید.

زندی فر افزود: سال گذشته طرح رفع 10 نقطه حادثه خیز تهیه 
و بودجه گرفته شده و در مرحله مناقصه هستند، برخی از آنها به 
قرارداد رسیده و عملیات اصلاح آنها در دستور کار قرار گرفته است.

اخبار

رئیس مجمع نمایندگان مازندران:
ویلاسازی مزارع مازندران 

را تهدید می کند
در  گذشته  روز  صبح  اسماعیلی  علی 
با  استان  ریزی  برنامه  شورای  جلسه 
بیان اینکه سال سال اقتصادی مقاومتی 
است گفت: با مدرن سازی شالیکوبی ها 
می توانیم بخش زیادی از سرمایه هایی 
از ضایعات  که هدر می رود را حفظ و 

جلوگیری کنیم.
ساختار  نوسازی  و  اصلاح  خواهان  وی 
شالیکوبی های سنتی در استان شد و 
اهمیت صادرات محصولات  به  توجه  با 
کشاورزی در استان افزود: در این بخش 
به دلیل نداشتن تجربه تاریخی، لازم است 
کمیته ویژه ای از سوی معاونت اقتصادی 
استانداری مازندران در زمینه صادرات و 

رفع موانع فراروی ایجاد شود.
اسماعیلی با بیان اینکه قیمت تمام شده 
است  بالا  استان  در  کشاورزی  کالای 
عنوان کرد: متاسفانه قیمت محصولات 
کشاورزی به صرفه نیست و اکثر زمین 
تبدیل  حال  در  کشاورزی  اراضی  و  ها 

شدن به ویلا و تغییر کاربری است.

احیاء و توسعه
فعالیت 30 معدن
در استان زنجان

داداشی معاون امور معادن و صنایع معدنی 
استان  تجارت  معدن  صنعت،  سازمان 
زنحان گفت: با شناسایی معادن غیر فعال 
سنگ آهن، مس و طلا طرح احیاء و فعال 

سازی آنان شروع گردید.
با  طرح  این  اجرای  کرد:  اظهار  وی 
مواد  تولید  و  تهیه  شرکت  همکاری 
و  استان  معدن  خانه  ایران،  معدنی 
معاونت امور معادن و صنایع معدنی در 

حال اجرا است.
بالای  اهمیت  به  اشاره  با  داداشی   
تامین  جهت  فلزی  معادن  فعالیت 
فولاد  صنعتی  واحد های  اولیه  مواد 
بردار معدن  بهره  با 30  کشور گفت: 
جهت اجرای طرح مصاحبه اولیه انجام 

گردید.
ایجاد  را  طرح  این  اجرای  از  هداف  وی 
مناطق  در  متمرکز  فراوری  واحد های 
مشارکت  فروش،  مشکل  رفع  معدنی، 
تامین  و  پیشنهادی  گذاران  سرمایه 

تسهیلات مودر نیاز اعلام کرد.

کشف  ۱۷00 کیلو گرم مواد 
مخدر در مرز های استان 

خراسان رضوی
استان  مرزبانی  فرمانده  نثار  جان  سردار 
رضوی  خراسان  گفت:  رضوی  خراسان 
دارای ۷35 کیلومتر مرز مشترک با کشور 
ترکمنستان و افغانستان می باشد که درطول 
این مرزها  4 معبد رسمی ورود وخروج دارد 
و امنیت این مراکز و این معابر توسط مرزبانان 

تامین می شود .
وی افزود:مرزبانی خراسان رضوی در کنار 
حفاظت و حراست از مرز ها، ماموریت های 
مواد  قاچاق  با  مبارزه  جمله  از  ویژه ای 
استیفای  کالا،  قاچاق  با  مبارزه  مخدر، 

حقوق مرزنشینان  را انجام می دهد.
جان نثار ادامه داد: امسال حدود 1۷00 
کیلو گرم مواد مخدر کشفیات داشتیم؛ 
به  را  تعرضی  هیچگونه  اجازه  مرزبانان 

ایران نخواهند داد.
گفت:  رضوی  خراسان  مرزبانی   فرمانده 
خوشبختانه  با  اقدامات پیشگیرانه ای که 
توسط مرزبانان خراسان رضوی و همکاری 
سایر نهاد های اطلاعات ایران انجام شده است 

ما به خوبی توانستیم مرز را کنترل کنیم.

اتصال راه آهن فردوس 
به شبکه ریلی وارد مرحله 

مناقصه شد
مهدی جعفری روز گذشته اظهار داشت: 
مناقصه راه آهن آنتنی فردوس از سمت 
جزین به طول ۷5 کیلومتر در حال انجام 

است.
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان جنوبی 
گفت: 1۸ میلیارد و 300 میلیون تومان 
بوده که  پروژه در سال 9۷  این  اعتبار 
داده  تخصیص  آن  تومان  میلیارد  یک 

شده است.
وی در خصوص راه آهن بیرجند نیز اظهار 
داشت: راه آهن مشهد- بیرجند -زاهدان 
از ایستگاه یونسی به مرکز خراسان جنوبی 
می رسد که اعتبار بخشی که مربوط به 
بیرجند تا ایستگاه یونسی است از طریق 
صندوق توسعه ملی و قسمت بیرجند تا 
زاهدان نیز از طریق فاینانس خارجی در 

حال پیگیری است.
جعفری با بیان اینکه هر کیلومتر راه آهن 
بالای 5 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد ادامه 
داد: با توجه به افزایش هزینه ها باید به 

دنبال تامین آن باشیم.

پیگیری ویژه برای چهاربانده شدن 
محور داران- الیگودرز

به  اشاره  با  ترکی  اکبر 
حادثه خیز بودن جاده های 
غرب استان به ویژه محور 
مواصلاتی داران- الیگودرز 
بروز  سبب  همواره  که 
بسیاری  خونین  تصادفات 
داشت:  اظهار  است  شده 
گذشته  سال  دو  در 
برای  خوبی  بودجه هایی 

چهاربانده شدن این جاده از 3 راهی دامنه تا خروجی جاده 
از سمت بوئین میاندشت به طرف پل نوغان اختصاص داده 

شده است.
وی با بیان اینکه حدود ۸0 تا 90 درصد این پروژه در دو سال 
گذشته و امسال پیگیری شده است، افزود: قسمتی از محور داران- 

الیگودرز در منطقه پل نوغان در حال احداث است.

جریمه ۷00 میلیونی شکلات سازی 
معروف در البرز

حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
یک  جریمه  از  البرز  استان 
شرکت شکلات سازی خبر داد.

در  افزود:  مختاری  علی اکبر 
بازرسی های شبکه بهداشت 
و درمان نظرآباد از محصولات 
شرکت  یک  تولیدی 
شهرک  در  شکلات سازی 
شهرستان  این  صنعتی 

مشخص شد که محصولات تولیدی با استانداردهای مورد نظر 
انطباق ندارد.

وی افزود: موضوع و مورد اتهامی این شرکت به کمیسیون ماده 
11 و مراجع رسیدگی کننده در تعزیرات حکومتی ارجاع و پس 
از تأیید حکم در شعبه ویژه تجدید نظر، رأی بر محکومیت متهم 

به جزای نقدی ۷00 میلیون ریالی صادر شد.

 نمایشگاه های کتاب در مدارس البرز 
دایر شد

مسعود مهرانی نیا روز گذشته 
در گفت و گویی اظهار داشت: 
رویکرد  با  ها  نمایشگاه  این 
در  مطالعه  سطح  افزایش 
مدارس ، اختصاص کتاب در 
سبد مصرفی خانواده و ایجاد 
انگیزه و رقابت در مطالعه بین 
یک  مدت  به  هدف  جامعه 

هفته دایرشده است.
وی گفت: کتاب های عرضه شده در این نمایشگاه ها بر اساس 

گروه سنی دانش آموزان ارائه شده است.
و  دانایی  جشنواره  دومین  کشوری  مرحله  یادآورشد:  وی 
توانایی همزمان با هفته کتاب و کتابخوانی در اردوگاه شهید 
باهنر برگزار می شود که در این مرحله 12 دانش آموزالبرزی 

حضور دارند.

اخبار

پژوهسرایدانشآموزیمراغهرتبهسوم
فناورینانوراکسبکرد

جلیل اسلامی روز گذشته اعلام کرد: پس از ارزیابی آزمایشگاه 
نانو در سال 96 در بخش های تعداد کارگاه های دانش  های 
آموزی، سمینارها و بازدیدهای دانش آموزی این پژوهشسرای پس 
از استان های البرز و کرمان، جایگاه سوم را به خود اختصاص داد.

وی با بیان اینکه هم اکنون پژوهشسرای دانش اموزی مراغه جزو 
10 پژوهش سرای برتر کشور است اضافه کرد: آموزش و پرورش 
این شهرستان همچنین در ارزیابی پژوهشسراهای دانش آموزی 

سال 95 نیز توانسته بود رتبه هفتم کشوری را به دست آورد.
اسلامی با تاکید بر لزوم توجه به فعالیت های پژوهشی در بین 
دانش آموزان گفت: ترویج فرهنگ آموزش فناوری های نو از جمله 
نانو حرکتی مناسب در جهت توسعه علم و فناوری در جامعه است.
و  آموزی  دانش  پژوهش سراهای  توسعه  افزود:  اسلامی  جلیل 
توجه ویژه به فناوری نانو نشان می دهد که تحقیق و پژوهش وارد 

سیستم آموزش و پرورش شده است.
وی ادامه داد: توجه جدی مسئولان به این موضوع و وارد کردن 
فناوری نانو به کتب درسی دانش آموزان بر توسعه این فناوری 

خواهد افزود.
آزمایشگاه نانو پژوهش سرای دانش آموزی مراغه در سال 1393با 
هدف ترویج آموزش عملی فناوری نانو در بین دانش آموزان تجهیز 

و مورد بهره برداری قرار گرفته است.
هم اکنون بیش از 46 هزار دانش آموز و سه هزار کادر فرهنگی 
در 550 مدرسه دولتی و غیر دولتی مراغه در حال تحصیل و 

تدریس هستند.
شهرستان مراغه با حدود 263 هزار نفر جمعیت در 12۷ کیلومتری 

تبریز، مرکز آذربایجان شرقی واقع است.

سههزارو۵00کلاسدرسدراستان،
فاقدسیستمگرمایشیاستاندارد

بیان این که حدود ۸5 درصد مدارس استان به  با  پیام صدقی 
سیستم گرمایشی ایمن مجهز هستند، اظهار کرد: امسال اعتباری 
برای تجهیز مدارس به سیستم نوین بخاری هرمتیک، ابلاغ شده 

است.
 وی افزود: در حال خریداری حدود ۷00 بخاری هرمتیک برای 
مدارس استان هستیم و طی دوماه آتی در مدارس مناطق سردسیر 

استان نصب  می شوند.
 وی یادآور شد: سال گذشته حدود ۸0 بخاری گازسوز هرمتیک 

برای مدارس استان خریداری شد.
از مجموع کلاس های درس،  استان  این که در  بیان  با  صدقی 
حدود 32درصد کلا س  درس غیر مستحکم، 26 درصد نیمه 
مستحکم و 42 درصد مستحکم هستند، بیان کرد: در استان 
کلاس  هزار   10 و  مستحکم  غیر  کلاس   665 و  هزار  هفت 

مستحکم وجود دارد.

اخبار

هئیتهایتجاریعراق
بهالبرزسفرمیکنند

توانمندی های  نمایشگاه  برگزاری  مورد  در  فرشی  امین  محمد 
تولیدی صادراتی و فرصت های سرمایه گذاری در استان البرز اظهار 
داشت:برنامه های متنوعی در حاشیه برگزاری این نمایشگاه تدارک 
دیده شده که یکی از این برنامه های جانبی نشست سراسری فن 
بازارهای کشور است که به مدت 2 روز تمام کارگزاران فن بازار کشور 

در استان البرز می یابند.
وی افزود:10 تور صنعتی از استان های دیگر برای بازدید از نمایشگاه 
به استان البرز سفرمی کنند که این برنامه می تواند در راستای تعامل 

هر چه بیشتر میان صنعتگران باشد.
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی استان البرز با بیان اینکه 
نشست مشترک ایران و عراق با حضور رایزنان اقتصادی و مسئولان 
اتاق های بازرگانی 4 شهر ایران  و عراق و همچنین تمام عوامل 
دخیل در حوزه صادرات  2۷ آبان ماه برگزار می شود، بیان کرد: 
این  ایران در کشورهای دیگر در  اقتصادی  رایزنان  تمام  حضور 
نمایشگاه قطعی شده و با هماهنگی وزارت امور خارجه از سفرا و 
کاردارها و رایزنان 1۷ کشور برای حضور در این رویداد اقتصادی 

دعوت به عمل آمده است.
فرشی با بیان اینکه برنامه مفصلی هم برای شناسایی ظرفیت های 
همکاری بین ایران و دیگر کشورهای همسایه در نظر گرفته شده 
است و جلساتی در این باره در حاشیه نمایشگاه برگزار می شود،گفت: 
جلسه ای هم با حضور بانوان کارآفرین استان البرز و یکی از مقامات 
مسئول در این حوزه برای بحث و بررسی راه های حمایت از زنان 

کارآفرین برگزار می شود.
وی با بیان اینکه بیش از 110 برند برتر استان البرز در نمایشگاه 
سرمایه گذاری  های  فرصت  و  صادراتی  تولیدی  توانمندی های 
البرز شرکت می کنند،تصریح کرد:جدیدترین پدیده های صنعتی 
و فناوری استان البرز در حوزه تولید و صادرات در این نمایشگاه 

معرفی می شوند.

کشفبیشاز20هزارنخسیگار
قاچاقدرسیاهکل

سرهنگ حمید محمدی نسب با اعلام این خبر گفت: ماموران 
انتظامی در راستای اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز و حین 
گشت زنی در سطح حوزه استحفاظی به یک دستگاه خودروی 
پراید مشکوک شده و جهت بررسی این خودرو را متوقف کردند.
این مقام انتظامی با بیان اینکه در بازرسی از این خودرو 20 هزار 
و 400 نخ انواع سیگار قاچاق کشف شد افزود: در این راستا متهم 

34 ساله دستگیر شد.
او با اشاره به اینکه کارشناسان ارزش سیگار های کشف شده را 6 
میلیون و 5۷6 هزار ریال اعلام کردند اظهار داشت: متهم دستگیر 

شده برای سیر مراحل قانونی به مقام قضائی معرفی شد.

اخبار

کرد:  اظهار  بیگلری  نصرالله  سرهنگ 
پلیسی  فوریت های  مرکز  اعلام  پي  در 
110مبني بر تصادف 3 خودرو با یکدیگر 
محدوده  کرج«   - »قزوین  راه  آزاد  در 
و  انتظامي  عوامل  بلافاصله  »محمدیه« 
پلیس راه جهت بررسي موضوع در محل 

حاضر شدند. 
رئیس پلیس راه استان ابراز کرد: در بررسي 
به عمل آمده توسط ماموران مشخص شد 

یک دستگاه »تریلی« با 2 دستگاه سواری 
»اسپورتیج« و و »سمند« برخورد که در 
اثر این حادثه متاسفانه یکی از سرنشینان 
سمند بر اثر شدت جراحات وارده فوت و 
راننده و سرنشین دیگد سمند نیز مصدوم 

و به مرکز امدادی اعزام شدند. 
وی عنوان کرد: عدم توجه به جلوی راننده 
تریلی نسبت به 2 وسیله نقلیه دیگر علت 

تامه تصادف بوده است.

3کشتهومجروحدرحادثهآزادراهقزوین-کرج

محمد اسداللهی اعلام کرد : 1۷ هزار دانش 
آموز در مدارس شهرستان آباده تحصیل 
همچنین  مدارس  بیشتر  که  کنند  می 

مشکل تجهیزات دارند.
در  مدرسه   1۷0 اینکه  بیان  با  وی 
شهرستان آباده فعالیت دارند، اظهار کرد: 
بیشتر مدارس شهرستان با مشکل کمبود 
یا اشکال در تجهیزات و سیستم گرمایی و 

سرمایی مواجه هستند.

اسداللهی اظهار کرد: متناسب با افزایش 
فضای  است  لازم  دانش آموزان  تعداد 
آموزشی جدید در شهرستان آباده احداث 
و  تخریب  به  نیاز  که  مدارسی  و  شود 

بازسازی دارند، تخریب و نوسازی شوند.
فرماندار آباده گفت: آموزش و پرورش این 
شهرستان عمری 112 ساله دارد و اولین 
آباده در سال 12۸5 شمسی  مدرسه در 

راه اندازی شد. 

سیمدرسهدرآبادهعمریبالایچهلسالدارند

نگرانینمایندهمردمبهشر،نکاوگلوگاهدرمجلس؛

تکرار فاجعه  دریاچه  ارومیه 
در دریای خزر؟

اشکان دژاگه هافبک تیم تراکتورسازی تبریز در بازی مقابل سپیدرود رشت 
مصدوم شده و زمین مسابقه را ترک کرد. تراکتورسازی بدون این بازیکن 
سختکوش خود برابر تیم های پیکان و ذوب آهن اصفهان به برتری دست 
یافت، اما خلاء وی در بازی های تراکتورسازی مشهود بود و تجربه وی در 

بازی با پرسپولیس می تواند کمک تراکتورسازان شود. دژاگه در بازی تیم 
ملی ایران مقابل ترینیداد و توباگو در دقیقه 60 وارد میدان شد و 30 
دقیقه برای تیم ملی ایران بازی کرد. این خبر خوشی برای هواداران تیم 

تراکتورسازی در آستانه بازی با پرسپولیس تهران بود.

خبرخوشبرایهوادارانتراکتورسازیدرآستانهبازیباپرسپولیس
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اجتماعی

عضوکمیسیونآموزشوتحقیقاتمجلس:

کنترلفضایمجازیواختصاص
اینترنتامنبرایکودکانلازماست

یک عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با بیان اینکه 
»کنترل فضای مجازی و اختصاص اینترنت امن برای کودکان 
بدون  گفت:»اینترنت  است«،  لازم  ارتباطات  وزارت  توسط 
ایجاد  بلکه موجب آسیب و  آزادی نیست،  به معنی  کنترل 

مشکلاتی برای نوجوانان و کودکان می شود.«
به گزارش »دنیای هوادار«، ضیاء الله اعزازی ملکی ، درباره 
ضرورت مدیریت استفاده کودکان از اینترنت و اختصاص دادن 
یک اینترنت امن برای کودکان و نقش آموزش و پرورش در 
این خصوص گفت:»مضرات اینترنت برای افراد مختلف چه 
میانسال و چه کودک و دانش آموز در کنار اثرات آن مورد 
توجه است اما کنترل آن در دست آموزش و پرورش نیست. 
آموزش و پرورش در این زمینه صرفا می تواند فرهنگسازی 
کند. کمیسیون آموزش مجلس هم صرفا می تواند در بحث 
فرهنگی این موضوع ورود کند و مسائل اینچنینی را مطرح 

کند.«
نماینده بناب در مجلس افزود:»وزارت ارتباطات، وزارت کشور 
و مسئولین امنیتی کشور در این زمینه متولی امر هستند. آنها 
باید در این زمینه کنترل لازم را انجام دهند. در همه جای 
دنیا اینترنت بدون کنترل نیست. باید توجه کنیم که اینترنت 
بدون کنترل به معنی آزادی نیست که همه در هر سنی در 
فضای مجازی سیر کنند بلکه موجب آسیب است و نوجوانان و 

کودکان ما را تحت تاثیر مشکلاتی قرار می دهد.«
این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با بیان اینکه 
لازم  ارتباطات  وزارت  توسط  موضوع  این  کنترل  »مطمئنا 
است«، عنوان کرد:»در کشور چین اینگونه است، اقشار مختلف 
در حوزه فعالیت خود و در حوزه ای که به فضای مجازی نیاز 

دارند از اینترنت استفاده می کنند.«

نایبرئیسشورایشهرکرج:

بسیاریازپروژههایعمرانیشهر
کرجنیمهتماموراکداست

نائب رئیس شورای شهر کرج گفت:»شهرداری کرج وضعیت 
مالی مناسبی ندارد و بسیاری از پروژه های عمرانی آن نیمه تمام 
ادامه  و  هزینه ها  پرداخت  برای  فکری  باید  و  است  راکد  و 

پروژه های ضروری شهر شود.«
اظهار  کرج  وحیدی  منصور  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
داشت:»در ارتباط با پروژه قطارشهری کرج باید گفت این پروژه 
به  با وجود داشتن وضعیت مالی مناسب  در دوره های قبل 
سرانجام نرسید و با مشکلات زیادی با پیمانکاران و شهرداری 

کرج و همچنین شورای قبلی روبه رو بود.«
نائب رئیس شورای شهر کرج تصریح کرد:»ما هر ساله مبلغی 
پول به این پروژه تزریق می کنیم که در سال گذشته حدود 50 
میلیارد تومان به این پروژه تزریق شد تا به کار خود ادامه دهد.«
اقتصادی کشور  اینکه در حال حاضر و ضعیت  بیان  با  وی 
مناسب نیست و دولت پولی برای تزریق به این پروژه ندارد، 
گفت:»شهرداری کرج هم در وضعیت مناسب مالی نیست و 

فقط به سختی می تواند از پس هزینه های خود بر بیاید.«

اخبار

رئیسدادگستریالبرز:
امضایالکترونیکیموجبامنیتاسناد

واقتصادمردممیشود
رئیس کل دادگستری استان البرز گفت:»اجرای طرح امضای 
الکترنیکی به عنوان یک اقدام تکمیلی در جلوگیری از جعل 
اسناد و افزایش امنیت اقتصادی مردم باید در سازمان ثبت 

اسناد و املاک کشور مورد پیگیری قرار گیرد.«
به گزارش »دنیای هوادار«، احمد فاضلیان روز گذشته در آیین 
البرز افزود:»ثبت اسناد  تکریم و معارفه مدیرکل ثبت اسناد 
و املاک قدیمی ترین نهاد حاکمیتی است که وظیفه حفظ 
حقوق و مالکیت مشروع افراد را از بعد مالکیت ثبت تجاری، 

وقایع ازدواج و طلاق و بسیاری از امور دیگر عهده دارد.«
وی اظهار داشت:»سازمان ثبت اسناد به لحاظ اهمیت تنظیم 
روابط حقوقی ارتباط تنگاتنگی با نظام قضایی کشور دارد که 
این سازمان در گذشته ایراداتی داشت و مشکلات عدیده ای را 

برای مردم بوجود آورده بود.«
یک  به  نیازمند  اقتصادی  توسعه  حوزه  گفت:»در  فاضلیان 
سیستم ثبتی بسیار پیشرفته هستیم تا مردم احساس امنیت 

اقتصادی کنند و نگرانی برای دارایی و اموال نداشته باشند.«
وی افزود:»تقویت نهادهای شبه قضایی سیاستی است که سالها 
در دستگاه قضایی تعقیب می شود تا حجم پرونده های ورودی 

به دستگاه قضا کاهش یابد.«
رئیس دادگستری استان البرز خاطرنشان کرد:»عبور اقدامات 
ثبتی از سیستم سنتی به سمت الکترونیکی تحول بزرگی بوده 

که باید هرچه بیشتر در این زمینه تلاش داشت.«
فاضلیان یادآور شد:»این تحول گشایشی برای همه مردم بود و 
بی شک بهره گیری هرچه بیشتر از آن شفاف سازی و کاهش 

هزینه ها را در بردارد.«
وی اظهار داشت:»تلاش دستگاه قضا برآن است تا معضلی به 
نام جعل اسناد نداشته باشیم چرا که بی توجهی به این امر 
رانتخواری و تجاوز به اراضی ملی را در گذشته به همراه داشت.«
بالایی  اهمیت  از  الکترونیکی  کرد:»امضای  تاکید  فاضلیان 
برخوردار است که در صورت توسعه می توان اقدامات موثری 

در از بین بردن جعل اسناد داشت.«
برنامه  اصلی  تکالیف  از  یکی  الکترونیکی  امضاء  اجرای طرح 
توسعه کشور است، در صورت اجرا باعث سرعت و شفافیت 

کار می شود.
حذف کاغذ در اجرای فرایندهای ثبتی از دیگر آثار اجرای این 
طرح است و با اجرای این طرح تمامی استعلامات و پاسخ به 
استعلامات فی مابین دفاتر اسناد رسمی و واحدهای ثبتی با 

امضاء الکترونیکی خواهد بود.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز نیز گفت:»یکی از 
شاخص های توسعه هر کشور بحث سرمایه گذاری و مشخص 

بودن اموال و سرمایه ها است.«
رضایتمندی  هدف  با  شاخص  افزود:»اقدامات  شاکرمی  رضا 
شهروندان در البرز صورت گرفته که از جمله آن می توان به 

تک برگی کردن اسناد اشاره داشت.«
وی ادامه داد:»در موضوع کاداستر نیز اقدامات فنی و گسترده 
ای انجام شده که امید می رود بتوان با این اقدامات موثر گام 

های سازنده تری را برای البرز داشت.«
ثبتی  نقشه برداری های  از  دسته  آن  به  کاداستر  اصطلاح  در 
اطلاق می شود که دارای ارزش حقوقی بوده، به گونه ای که 
برای  را  اراضی  مالکیت  و  موقعیت  ارزش،  امر  سه  می توانند 

مراجع اداری و قضایی و نیز اشخاص خصوصی معین کنند. 

اخبار

شرایطمحیطیمحورهایکشور
پایدارشد

ترافیک  کنترل  مرکز  رئیس 
پایداری نسبی  از  ناجا  و راهور 
کشور  راه های  جوی  وضعیت 
و  جوی  وضعیت  و  داد  خبر 
ترافیکی محورهای مواصلاتی را 

تشریح کرد.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
با اشاره  سرهنگ نادر رحمانی، 
به بارش های اخیر در محورهای 

کشور اظهار کرد:»در حال حاضر شاهد تبدیل شدن شرایط محیطی 
محورها به شرایط پایدار هستیم و تنها مداخلات جوی قابل مشاهده 
در مسیرهای کشور مه گرفتگی همراه با کاهش دید در بیشتر 
محورهای استان همدان، خوزستان و شمال فارس و محورهای 

اراک-سلفچگان و اراک -فرمهین در استان مرکزی است.«
تهران  اطراف  محورهای  در  ترافیک  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
افزود:»ترافیک در آزادراه تهران-کرج سنگین هست، همچنین 
ترافیک جاده مخصوص، جاده قدیم کرج-تهران، شهریار-تهران 
و پاکدشت-تهران نیمه سنگین و ترافیک در آزادراه قم-تهران و 

ساوه-تهران پرحجم گزارش شده است.«

پرداختعوارضخروجازکشور،
الکترونیکیشد

رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه 
ناجا از امکان پرداخت الکترونیکی 
خبر  کشور  از  خروج  عوارض 
عوارض  گفت:»پرداخت  و  داد 
متوقف شده  به صورت دستی 

است.«
و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
به نقل از پایگاه خبری پلیس، 

سرهنگ مجید صمدی رئیس پلیس گذرنامه و مهاجرت ناجا با 
اعلام خبر فوق اظهار داشت:»با تلاش های مستمر پلیس مهاجرت 
و گذرنامه و همکاری بانک ملی و سایر سازمان های دخیل در امور 
مالی، پرداخت عوارض خروج مسافرتی به صورت الکترونیکی کلید 

خورد.«
وی افزود:»در راستای تسهیل در ترددهای مرزی، جلوگیری از 
هرگونه آسیب و تخلف احتمالی، جعل فیش های کاغذی و تزاحم 
بین مردم و پلیس و ...، بسترهای پرداخت الکترونیکی عوارض خروج 

از کشور فراهم شده است.«
رئیس پلیس گذرنامه و مهاجرت ناجا گفت:»پرداخت عوارض خروج 
مسافری به صورت دستی )کاغذی( متوقف و سامانه های پرداخت 

الکترونیکی به همه مرزهای رسمی کشور متصل شده است.«

اخبار

نظام  بر  مبتنی  »دموکراسی«  سردبیر- 
نمایندگان  که  زمانی  است.  پارلمانی 
در  و  مقننه  قوه  عنوان  به  مردم  منتخب 
جهت رفاه و آسایش مردمی که به آن ها 
رای داده اند، قانونگذاری کرده و سلامت 
و امنیت جامعه را به نحوی تضمین می 
در مسیر  دموکراسی  اصول  بعضی  کنند. 
مشروطه  است.  گرفته  قرار  خود  صحیح 
برای  نیز  قاجار  دوره  در  ایرانیان  خواهی 
خلع ید حاکمان از وضع قوانین یکطرفه 
به  مردم  سرنوشت  سپردن  و  شخصی  و 

دست مردم بود. 
همواره  اگرچه  الان  به  تا  دوران  آن  از 
در  قانونگذاری  مجالس  تشکیل  شاهد 
مقاطع مختلف تاریخی بودیم اما هنوز هم 
شاهد رشد مقطعی دموکراسی در جهت 
احقاق حقوق مردمی هستیم؛ اگرچه این 
رشد با شیب ملایمی حرکت می کند اما 
خوشبختانه سال ها است که نمایندگان 
منتخب مردم در تلاش برای رفع مشکلات 
و ضعف های موجود در قوانین سیاسی و 
حقوق اجتماعی و اقتصادی مردم قدم بر 
می دارند اما در این رهگذر هم شاهد بروز 
و  دموکراسی  روح  با  که  مسائلی هستیم 
وظایفی که قانون بر عهده نمایندگان قرار 
داده است، فاصله چندانی گرفته است. از 
برهه  در  نمایندگان  اصلی  وظایف  جمله 
بر عملکرد  تاریخی، نظارت  های مختلف 

دولت و دولتمردان است.

دولت  مختلف  وزرای  اعتماد  رای  کسب 
راستای  در  دقیقا  مجلس  نمایندگان  از 
آن  عهده  بر  قانون  که  است  مسئولیتی 
تعدادی  ظاهرا  اما  است  کرده  واگذار  ها 
با  را  خود  خیلی  کنونی  نمایندگان  از 
نمی  همسو  و  هماهنگ  پارلمانی  فضای 
دانند! فراموش نکرده ایم پیش از آنکه به 
شریعتمداری  آقای  جمهور،  رئیس  حکم 
کنار  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  از 
سمت  تغییر  )بخوانید  شوند  گذاشته 
ایشان! چرا که معرفی به عنوان وزیر کار 
بالا به همان معنای  اعتماد بسیار  و رای 
شان  قبلی  وزارتی  سمت  از  برکناری 
محترم  نمایندگان  از  بسیاری  است!( 
مجلس به دفعات وزیر »صمت« را تهدید 
به استیضاح کرده و حتی دورادور سخن 
از برکناری و رای عدم اعتماد به ایشان به 
میان آورده بودند اما مشخص نشد که چه 
ریاست جمهوری،  وقتی  که  افتاد  اتفاقی 
نام ایشان را به عنوان وزیر جدید »کار«! 
نمایندگان محترم معرفی کرد،  به همان 
ایشان با رای اکثریت قاطع نمایندگان بر 

مسند وزارت جدید خود نشستند! 
محترم،  نمایندگان  ادعای  زعم  به  اگر 
فاقد  »صمت«  سابق  وزیر  یعنی  ایشان 
توانایی های لازم برای مدیریت در وزارت 
بر  قرار  و  شده  داده  تشخیص  »صمت« 
استیضاح و رای عدم اعتماد برای ایشان 
و  کوتاه  ای  فاصله  به  چگونه  است،  بوده 

با  قبلی  جدی  منتقدان  همان  سوی  از 
بیشتری آرای ممکن به عنوان »وزیر کار« 
معرفی و کار خود را در وزارت خانه جدید 
آغاز کردند؟ سوال؛ آیا می توان پذیرفت 
به  تنها  محترم  نمایندگان  نگرانی  که 
واسطه »تخصص« بوده و چون تشخیص 
داده بودند ایشان دارای تخصص لازم برای 
امور در وزارت کار هستند، صرفا  تصدی 
وزارت  پست  در  ایشان  حضور  ادامه  با 
برای  تا شرایط  »صمت« مخالفت کردند 
تغییر پست وزارتی ایشان از سوی رئیس 
جمهوری فراهم شود؟ یا اینکه این جا به 
مرسوم  سیاسی  های  لابی  نتیجه  جایی 
میان مجلسیان و دولتمردان بوده است؟ 
توانایی  عدم  و  »تخصص«  موضوع  اگر 
کاملا  تکلیف  که  باشد  بوده  مدیریتی 

به  نیازی  دیگر  و  است  روشن  و  واضح 
توضیح واضحات نیست! اگر هم صرفا یک 
»جا به جایی« صورت گرفته که باید گفت 
و  آسا«  »غول  جایی  به  جا  چه  عجبا!  وا 

پر ریسکی!
دوره  پایان  از  پس  ایم  نکرده  فراموش 
های  جایی  به  جا  از  پس  و  نهم  دولت 
فراوان در هیات دولت چه  حرف هایی 
که از باب لابی های اقتصادی پشت پرده 
از سوی عوامل دولت جدید زده نشد! به 
همین دلیل نگران هستیم تا مبادا پس 
از سپری شدن دوران وکالت نمایندگان 
یازدهم،  کنونی مجلس و متعاقبا دولت 
مطالب،  و  ها  نظیر همان حرف  باز هم 
این بار به شکلی دیگر در محافل خبری 

مطرح شود...

اقتصادی  روابط  گفت:»امروز  رئیس جمهور 
بین دو کشور به 12میلیارد دلار می رسد که 
می توانیم با تلاش دوجانبه در آینده نزدیک 

به 20میلیارد دلار برسانیم.«
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام 
حسن روحانی رئیس جمهور روز گذشته در 
نشست خبری با »برهم صالح« رئیس جمهور 
عراق، ضمن تبریک به ملت عراق به خاطر 
و  انتخابات مجلس  آمیز  برگزاری موفقیت 
تشکیل دولت جدید و انتخاب رئیس جمهور 
جدید، به روابط دیرینه مسئولان دو کشور 
فعلی  مسئولان  همه  گفت:  و  کرد  اشاره 
جمهوری  مسئولان  با  عراق  جمهوری 
 30 از  بیش  همکاری  یک  ایران  اسلامی 
ساله در مبارزه با استبداد در عراق و استقرار 

امنیت در آن کشور دارند.

وی با اشاره به نشست هیئت های عالیرتبه 
دو کشور اظهار داشت:»در این نشست ضمن 
ضمن  طرف  دو  کشور،  دو  روابط  بررسی 
تاکید بر ادامه روند توسعه روابط سیاسی، 
فرهنگی و اقتصادی بر این نکته نیز اذعان 
داشتند که ظرفیت های فراوانی برای توسعه 
روابط وجود دارد که باید از آنها بهره گرفت.«
زمینه  در  امروز  گفت:»ما  رئیس جمهور 
فراورده های  گاز،  برق،  تبادل  و  روابط 
نفتی و همچنین فعالیت های دو کشور در 
زمینه های کشف و استخراج نفت و اتصال 
راه آهن دو کشور از سمت غرب و جنوب، 

گفت وگو کردیم.«
راه آهن  اتصال  افزود:»مقدمات  روحانی 
شلمچه به بصره کاملا مهیا است. با اقدامات 
وزارت دارایی عراق، شرکت ایرانی می تواند 

کار خود را شروع کند و با تکمیل این 35 
کیلومتر خط آهن، روند انتقال محموله های 
تجاری و مسافر  میان دو کشور به ویژه در 

ایام اربعین تسهیل خواهد شد.«
شط  و  رود  اروند  در  لایروبی  مسئله  وی 
العرب را برای دو کشور حائز اهمیت برشمرد 
و تاکید کرد:»این اقدام باعث آبادانی بیشتر 

خرمشهر، آبادان، بصره و فاو خواهد شد.«
رئیس جمهور، مسئله محیط زیست را نیز از 
دیگر مسائل دارای حائز برای دو کشور خواند 
و افزود:»امروز بخشی از مردم ما در مرزهای 
غربی و جنوبی با مشکل ریزگردها مواجه اند 
و این مشکل و معضل با همکاری دو کشور 

باید حل و فصل شود.«
مساعد  قول  از  خرسندی  ابراز  با  روحانی 
گفت:»رئیس جمهور  عراق  رئیس جمهور 

عراق وعده دادند که شخصا این موضوع را 
پیگیری خواهند کرد و بی تردید همانطور که 
دو کشور با کمک یکدیگر موفق شدند، مردم 
را از رنج داعش نجات دهند، اکنون نیز با 
کمک یکدیگر می توانند مردم دو کشور را از 

رنج ریزگردها رهایی و نجات دهند.«
وی ایجاد یک منطقه آزاد تجاری میان دو 
کشور را از دیگر موضوعات مورد توافق در 
عراق  و  ایران  عالیرتبه  هیئت های  نشست 
ذکر کرد و اظهارداشت:»در این منطقه آزاد 
ایجاد  را  تجاری می توانیم صنایع مشترک 
دو  توافق  مورد  مهم  موضوع  این  و  کنیم 
کشور بود که کمیسیون مشترک می تواند 

اجرای آن را سریعا پیگیری کند.«
همکاری های  به  ادامه  در  رئیس جمهور 
گفت:  و  کرد  اشاره  کشور  دو  منطقه ای 
ایران و عراق، تقویت ثبات و امنیت منطقه 
را به نفع مردم منطقه می دانند و معتقدند 
که کشورهای منطقه بدون نیاز به مداخله 
خارجی و با گسترش همکاری های مشترک، 
قادرند امنیت و ثبات منطقه را تامین کنند.

تلاش  با  که  کرد  امیدواری  ابراز  روحانی 
دو  ویژه  به  و  منطقه  کشورهای  مشترک 
کشور ایران و عراق، امنیت و ثبات منطقه 
تقویت شود و  جنگ ویرانگر و ظالمانه یمن 
پایان یابد و ثبات و امنیت در سوریه و کل 

منطقه ایجاد شود.
وی در پایان تاکید کرد که ما امنیت و توسعه 
و  می دانیم  ایران  توسعه  و  امنیت  را  عراق 
معتقدیم روابط بسیار نزدیک دو ملت، باید 
روز به روز عمیق تر و همکاری های مشترک 
اقتصادی و سیاسی دو کشور دوست، بیش 

از پیش تقویت شود.

رئیس جمهور در نشست خبری عنوان کرد؛ 
روحانی: روابط تجاری ایران و عراق ۲0میلیارد دلار می شود

اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
گفت:»گزارش بسیاری از دستاوردها با رفتن 
آدم ها از بین رفته است؛ در حالی که باید 
پلی برای انتقال تجربیات وجود داشته باشد 
که تدوین تاریخ و ساده سازی آن از این بابت 

ضروری به نظر می رسد.«
نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
فناوری  و  ارتباطات  وزارت  تارنمای  از 
جهرمی«  آذری  »محمدجواد  اطلاعات، 
روز گذشته )شنبه( در جلسه هماهنگی با 
برای  ارتباطات  بخش  پیشکسوت  مدیران 
تهیه و تدوین تاریخ شفاهی این مجموعه 
افزود:»خلاقیت ها و اقداماتی در گذشته اجرا 

شده و تحولاتی رخ داده است اما باید با توجه 
به شرایط و جایگاه کنونی با رویکرد جدید 

برنامه ریزی و اقدام کرد.«
وی محکوم کردن اقدام های گذشتگان در 
هر دوره مدیریتی را فرهنگی ناپسند ارزیابی 
کرد و ادامه داد:»تاریخ شفاهی این وزارتخانه 
با ارتباط بی واسطه با پیشکسوتان تهیه و 
تدوین می شود و به مستندات قابل استفاده 

تبدیل خواهد شد.«
بازار ۸00 میلیارد تومان پست در سال

آذری جهرمی یادآوری کرد:»امروز کل بازار 
شرکت ملی پست با همه نیروی انسانی و 
تجهیزات سراسر کشور ۸00 میلیارد تومان 

در سال است، در حالی که یکی از شرکت 
هایی که در زمینه حمل و نقل شهر تهران 
فعالیت می کند سالیانه بازار 2 میلیارد دلاری 

در اختیار دارد.«
وی رشد فرودگاه پیام را وابسته به گسترش 
کردن  مسافری  افزود:»با  و  دانست  پست 
از  را  این فرودگاه  فرودگاه پیام قصد داریم 

ضرردهی خارج کنیم.«
وزارت  دوره  مدیران  اندیشی  هم  جلسه 
»محمد غرضی« با هدف آغاز تهیه و تدوین 
تاریخ شفاهی وزارت ارتباطات امروز در مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی این وزارتخانه 

برگزار شد.

مهرماه  آغاز  از  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
تهیه، تدوین و انتشار کتاب تاریخ شفاهی 
کلید  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزارت 

خورد.
از پیشکسوتان،  از 50 تن  قرار است بیش 
مدیران بلندپایه و وزیران دوران پس از انقلاب 
فرازهایی از خاطرات و تجربه های مدیریتی 
خویش در دوران انقلاب، جنگ، سازندگی، 
تحریم و شرایط سخت مدیریتی را تشریح 
کنند تا پس از دسته بندی، اعتبارسنجی و 

ویرایش در قالب کتاب و فیلم منتشر شود.
پیش بینی می شود تدوین این مجموعه تا 

بهار سال آینده به طول بینجامد.

وزیر ارتباطات: با رفتن افراد دستاوردهای بسیاری از بین می رود

انتقادامامجمعهکرجازعملکرد»خانهملت«:
نمایندگاندرمجلسچهمیکنند؟!

نماینده ولی فقیه در استان البرز در خطبه های امروز نماز جمعه 
کرج نسبت به عملکرد نمایندگان مجلس انتقاد کرد و گفت:»اگر 
مشکلات اقتصادی مثل بیکاری و رکود برای نمایندگان مجلس 
مشکل نیست پس چه چیزی وضعیت کشور را به این شکل تغییر 
داده است؟ سوال اینجاست که نمایندگان در مجلس چه می کنند.«

به گزارش »دنیای هوادار«، آیت الله سید محمدمهدی حسینی 
به  اشاره  با  کرج  آبان  نماز جمعه 25  در خطبه های  همدانی 
فرارسیدن شهادت امام حسن عسکری)ع( گفت:»این امام شش 
یکی  کردند؛  هدایت  را  مسلمانان  دوران،  در سخت ترین  سال 
دیگر از وظایف ایشان مخفی نگه داشتن ولادت امام زمان)عج( 
و آماده سازی فکری و رحمی مسلمانان و بستری برای ارتباط 

خواص شیعه با امام زمان)عج( بود.«
حسین همدانی در ادامه با تأکید بر اهمیت وحدت در جامعه 
اسلامی خاطرنشان کرد:»بیگانگان با سلطه گری خود سعی در 
شکستن اتحاد و وحدت جامعه ما را دارند اما باید بدانند که تلاش 
برای نفوذ در وحدت فکری و عقیدتی مسلمانان، آنها را مقاوم تر و 

قدرتمندتر خواهد کرد.«
وی به هفته بسیج هم اشاره و بیان کرد:»همیشه در هر حوزه ای 
بسیج به همراه مردم به خولی وارد صحنه شده و از تلاش های 

خود برای دفاع از انقلاب دریغ نکرده است.«
موجب  می تواند  بسیجی  تفکر  افزود:»امروز  کرج  جمعه  امام 
پیشرفت و روحیه انقلابی کشور شود؛ نباید با فاصله گرفتن از 

روحیه انقلابی و جهادی باعث افزایش مشکلات کشور شد.«
حسینی همدانی نسبت به عملکرد نمایندگان مجلس هم انتقاد 
کرد و گفت:»اگر مشکلات اقتصادی مثل بیکاری و رکود برای 
نمایندگان مجلس مشکل نیست پس چه چیزی وضعیت کشور 
را به این شکل تغییر داده است؟ سوال اینجاست که نمایندگان در 

مجلس چه می کنند.«

بزرگتریننمایشگاهتوانمندیهای
استانباحضوراستاندارالبرزافتتاحشد

و  کوچک  صنایع  تولیدی  توانمندی های  نمایشگاه  بزرگترین 
متوسط استان البرز با حضور استاندار البرز آغاز به کار کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، بزرگترین نمایشگاه توانمندی های 
تولیدی و صادراتی صنایع کوچک و متوسط استان البرز عصر 

شنبه در محل گلشهر کرج افتتاح شد.
این نمایشگاه با 110 غرفه به مدت 4 روز در محل نمایشگاه 
های موقت گلستان شهر کرج از تاریخ 26 الی 29 آبانماه 9۷ 
پذیرای عموم مردم است. برقراری ارتباط میان واحدهای تولیدی، 
صادراتی و خریداران خارجی، جذب سرمایه گذار خارجی، معرفی 
توانمندی های واحدهای تولیدی و صادراتی استان البرز از جمله 
اهداف برگزاری نمایشگاه توانمندی های تولیدی و صادراتی صنایع 

کوچک و متوسط استان البرز است.

خبر

فراموشنکردهایمپیشازآنکهبهحکمرئیسجمهور،آقای
شریعتمداریازوزارتصنعت،معدنوتجارتکنارگذاشتهشوند

)بخوانیدتغییرسمتایشان!چراکهمعرفیبهعنوانوزیرکارورای
اعتمادبسیاربالابههمانمعنایبرکناریازسمتوزارتیقبلیشان
است!(بسیاریازنمایندگانمحترممجلسبهدفعاتوزیر»صمت«
راتهدیدبهاستیضاحکردهوحتیدورادورسخنازبرکناریورای
عدماعتمادبهایشانبهمیانآوردهبودندامامشخصنشدکهچه
اتفاقیافتادکهوقتیریاستجمهوری،نامایشانرابهعنوانوزیر
جدید»کار«!بههماننمایندگانمحترممعرفیکرد،ایشانبارای

اکثریتقاطعنمایندگانبرمسندوزارتجدیدخودنشستند!

مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه ها گفت:  ۸25 هزار نوزاد 
متولد 9۷ امشب برای اولین بار یارانه می گیرند.

به گزارش »دنیای هوادار«، اکبر ایزدی، با اشاره اینکه شب گذشته 
اظهار  واریز می شود،  خانوار  نقدی  یارانه  آبان 9۷(  )شنبه 26 

داشت:»علاوه بر آن، امشب یارانه ۸25 هزار نوزاد متولد شده در 
سال 9۷ به حساب سرپرستان خانوار آنها واریز می شود که همان 
مبلغ همان 45500 تومان است که تاکنون به حساب سرپرستان 

خانوار واریز نمی شد.«

۸2۵هزارنوزادمتولد97امشببرایاولینباریارانهمیگیرند

جا به جایی های »غول آسا«؛

این قسمت: مجلس شورای اسلامی!
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پایگاه خبری تحلیلی
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رستاخیز خبر

در هفته های اخیر، مسابقه هفتگی »برنده 
باش« از شبکه سه سیما پخش می شود و 
الحق هم مخاطبان نسبتا زیادی را به خود 
جذب کرده است. اما از همان ابتدا، سورپرایز 
بزرگ این برنامه، حضور »محمد رضا گلزار« 
که  کسی  بود.  مسابقه  مجری  عنوان  به 
پیش از این در عرصه بازیگری، خوانندگی 
تبلیغاتی حضور پر رنگی داشت و حالا  و 
نیز  گری  مجری  عرصه  در  را  خود  ظاهرا 
به چالش کشیده است و به صف بازیگرانی 
فعالیت هنری  از  ای  برهه  پیوسته که در 
خود، اجرا در تلویزیون را هم تجربه کرده اند. 
اینکه محمدرضا گلزار تا چه حد توانسته از 
پس مسئولیت جدیدش بر بیاید یا نه بحث 
امروز ما نیست؛ قطعا نیازمند فرصت بیشتر 
خواهد بود؛ چرا که فعلا برای قضاوت کمی 
زود است؛ اما تا همین جای کار می توان 
به طور تقریبی نتیجه گرفت که طبق روال 
توانسته هواداران متعصب و  او  همیشگی، 

همیشگی اش را به دنبال خود بکشاند. 
بختیاری،  بهنوش  همچون  چهره هایی 
امید زندگانی، داریوش ارجمند، محمدرضا 

رضویان  غفوریان، جواد  مهران  نیا،  شریفی 
تجربه  بازیگری  از  بعد  نیز  و کامبیز دیرباز 
تلویزیون داشتند. تجربه هایی که  اجرا در 
به زعم خیلی ها به هیچ وجه موفق نبوده 
است. مسلما این بازیگران به طور معمول با 
فاصله های زیاد و در سال های متفاوتی اجرا 
اند و شاید در  را تجربه کرده  تلویزیون  در 
آن دوران خیلی طبیعی به نظر نمی رسید 
و مخاطبان از تماشای آن ها در قاب جادویی 
حضور  امروز  اما  شدند  می  زده  شگفت 
بازیگران سینما در عرصه اجرا کاملا روتین 

و شاید دائمی شده است.
اگر از تجربه های ناموفق گذشته این مساله 
فاکتور بگیریم، اجرای بازیگران در برنامه های 
تلویزیونی در سال های اخیر یک تجربه نسبتا 
موفقیت آمیز برای صدا و سیما بوده است و 
به جرات می توان گفت با این ترفند توانسته 
که درصد مهمی از ریزش مخاطب خود در 
سال های اخیر جبران کند. ریزش مخاطبی 
که شیب بسیار تندی را در سال های گذشته 
سپری می کرد، یکی از دلایل توقف و شاید 
بهبود آن، تولید برنامه هایی همچون »برنده 
باش«، »خندوانه«، »دورهمی« و... است که 
از حضور یک سلبریتی به عنوان شخص اول 
مقابل دوربین بهره می برند و برای مخاطبان 
جذابیت بسیار زیادی را به همرام می آورند؛ 
البته ناگفته نماند که این موضوع یعنی ورود 
تلویزیون و  صرفا »سلبریتی ها« به فضای 
اخیرا »تئاتر« بعضا باعث غبار آلودگی طیف 

پررنگ  با  هنری ماجرا شده است؛ چرا که 
در  آقایان چه  افراد،  این  تجاری  بعد  شدن 
به  دست  »دولتی«  و  »خصوصی«  بخش 
بدون  و  شده  هرطور  تا  زنند  می  هرکاری 
کوچکترین پشتوانه فرهنگی، علمی و زمینه 
های لازم صرفا سلبریتی ها را در مشت خود 
داشته باشند؛ گویی که برگ برنده یک برنامه 
پرمغز و موفق تنها حضور یک »چهره« در 

آن است!
که  دقیق مشخص کرد  به طور  توان  نمی 
اولین تجربه موفق این ماجرا کدام بوده است 
اما نمونه های سال های اخیر پر شمارند که 
اشاره به تعدادی از آن ها خالی از لطف نیست؛

دورهمی-مهرانمدیری
محبوب  و  ماندگار  های  از شخصیت  یکی 
است  مدیری  مهران  بدون شک  تلویزیون، 
که همگان با سریال های »شب های برره«، 
»پاورچین«، »مرد هزار چهره«، »باغ مظفر« 
و... او را به خاطر می آورند و نقش آفرینی او 
در این سریال ها و در چند فیلم سینمایی 
مثل »دایره زنگی«، کاملا در خاطرات مردم 
و  ناموفق  از حضور  است؛ پس  بسته  نقش 
ضعیف به عنوان مجری در اختتامیه جشنواره 
فجر که انتقادات زیادی را به او وارد کرد، از 
اولین قسمت دورهمی تا آخرین قسمت آن، 
مدیری بخش اجرای برنامه »دورهمی« را بر 
اجرای »استندآپ«  با  بود که  عهده گرفته 
همراه بود و جذابیت فوق العاده بالایی برای 

مخاطبان به همراه داشت. با این تجربه موفق، 
مهران مدیری هر برنامه دیگری در تلویزیون 
اجرا کند بدون شک باز هم به خوبی دیده 

خواهد شد.

خندوانه-رامبدجوان
های  ساخته  ترین  تماشاگر  پر  از  یکی 
تلویزیون در پنج - شش سال اخیر، برنامه 
است  جوان  رامبد  خنده  سراسر  و  شاداب 
که چند سالی است بر سر زبان ها افتاده و 
محبوبیت بالایی برای خود دست و پا کرده 
است. رامبد جوان که سابقه گرفتن سیمرغ 
از جشنواره فجر را هم برای بازی در فیلم 
»گناهکاران« دارد، پیش بینی می شد که 
راهش را پیدا کرده باشد و بازیگری را پی 
ادامه دار  با ساخت  باره  به یک  اما  بگیرد، 
خندوانه کم کم از سینما هم فاصله گرفت و 
دیگر تنها جایی که می شد او را پیدا کرد، در 
تلویزیون و شبکه »نسیم« بود. بزودی فصل 
جدید این برنامه نیز با اجرای رامبد جوان به 

روی آنتن خواهد رفت.

پژمانبازغی-کودکشو
کامرانتفتی-وقتشه!

دو بازیگر دیگری که وارد عرصه اجرا شدند و 
تا حدودی نیز در جذب مخاطب موفق عمل 
بودند  تفتی  و کامران  بازغی  پژمان  کردند، 
که برنامه هایشان با دو ایده جدید آن ها را 
بازغی  کرد.  معرفی  گری  مجری  دنیای  به 
دنیای کودکان  اجرای کودک شو، سراغ  با 
با  با فرزندان رفته است و  ارتباط والدین  و 
برگزاری چند مسابقه در حین برنامه، جذابیت 
های زیادی را به برنامه تزریق کرده است. از 
طرفی کامران تفتی نیز، به نوعی اولین برنامه 
تلویزیون است که به مبحث »عشق« به طور 
کاملا مستقیم و صمیمی می پردازد. وقتشه 
که یک برنامه ترکیبی است، هم میهمانانی از 
تمامی طیف ها داشته و هم میان برنامه های 
مختلف و کار شده ای روی آنتن برده است 
که باعث شده تا اجرای کامران تفتی نیز در 

این برنامه به چشم بیاید. 
رابطه دو طرفه بازیگری-اجرا کاملا در سال 
درصد  ظاهرا  و  است  افتاده  جا  اخیر  های 
بالایی از مخاطبان، ورود بازیگران به اجرا را 
پس نزده اند و اقبال خوبی نشان داده اند. 
نیز،  برنده باش  نمونه خوب اخیر گلزار در 
باعث شده است که این بازیگر به فکر ادامه 
برای  که  اتفاقی  باشد.  گری  مجری  دادن 
»مهران مدیری«، »رامبد جوان« و... در این 
راه افتاد و ظاهرا این تجربه زیر دهانشان مزه 

کرده است.

»انساندرجستجویمعنی«
::دکترویکتورفرانکل::

یعنی  سال 1942  در  فرانکل 
در 3۷ سالگی به دست نازی ها 
اسیر شد و قطار او را به سمت 
شمال شرق به »آشویتس« این 
کشتارگاه  این  مرگ،  اردوگاه 
مرگ  ابزار  که  یافته  سازمان 
شش میلیون یهودی از جمله 
تهیه  را  فرانکل  خانواده ی 
که  »آشویتس«  به  بود،  دیده 
و  وحشتناک  تجربیات  میدان 
آزمایشگاه واقعی این روانپزشک 

اگزیستانسیالیست »هستی گرا« بود، برد.
اصلی  عنوان  با  معنی  جستجوی  در  انسان  کتاب 
Man’s search for meaning اثر دکتر ویکتور فرانکل است که 
در آن از تجربه ای صحبت می کند که منجر به کشف لوگوتراپی شد. 
این تجربه، اسیر بودن در اردوگاه کار اجباری در زمان نازی ها است. 
پدر، مادر، برادر و همسر او یا در اردوگاه ها جان سپردند و یا به کوره های 

آدم سوزی فرستاده شدند. در پیش گفتار متن کتاب آمده است ؛
دکتر فرانکل روانپزشک و نویسنده، گاهی از بیماران خود که از 
اضطراب ها و دردهای کوچک و بزرگ رنج می برند و شکوه می کردند 
می پرسید، »چرا خودکشی نمی کنید؟« او اغلب می توانست از پاسخ 
بیماران خط اصلی روان درمانی خویش را بیابد. در زندگی هرکسی، 
چیزی وجود دارد. در زندگی یکنفر عشق وجود دارد که او را به 
فرزندانش پیوند می دهد؛ در زندگی دیگری، استعدادی که بتواند 
آن را به کار گیرد؛ در زندگی سومی شاید تنها خاطرات کشداری 
که ارزش حفظ کردن دارد. یافتن این رشته های ظریف یک زندگی 
فروپاشیده، بشکل یک انگاره استوار، از معنا و مسئولیت، هدف و 
موضوع مبارزه طلبی »لوگوتراپی« است، که تعبیر در فرانکل »از تحلیل 

اگزیستانسیالیستی« نوین )هستی درمانی( است.
اساس کتاب انسان در جستجوی معنی لوگوتراپی است که در سراسر 
کتاب به بررسی جنبه های مختلف آن پرداخته شده است. تجربه های 
نویسنده هم در اردوگاه کار اجباری نیز در راستای کمک به فهم 

لوگوتراپی می باشد . در قسمتی از کتاب نوشته شده است ؛
» لوگوتراپی در مقایسه با روانکاوی روشی است که کمتر به گذشته 
توجه دارد و به درون نگری هم ارج چندانی نمی نهد، در ازاء توجه 
بیشتری به آینده، وظیفه و مسئولیت و معنی و هدف دارد که بیمار 

باید زندگی آتی خود را صرف آن کند.«
در خوب بودن این کتاب تردید نکنید و در اولین فرصت آن را 
مطالعه کنید. انسان در جستجوی معنی با وجود اینکه بخش اول 
آن بسیار تلخ است اما کتاب مهمی است. یکی از دلایل مهم بودن 
کتاب هم این است که نویسنده درباره تجربیات خودش صحبت 
می کند. درباره چیزهایی صحبت می کند که از نزدیک لمس کرده 
و دیده است. یکی دیگر از دلایل مهم بودن این کتاب این است 
که ویکتور فرانکل با وجود اینکه خودش نیز در آن شرایط سخت 
زندگی می کرد، برای دیگران سخنرانی انجام می داد و آن ها را 

تشویق می کرد تا به چیزی چنگ بزنند.

معرفی کتاب

تئاترهایبورژوازیخطرناک؛
»هنر«یا»تجارت«؟مسئلهایناست

روزگاری بود که با ده الی بیست هزار 
تومان و نهایت آن با چهل هزار تومان 
می توانستی بهترین تئاتر های روی 
صحنه را متشکل از بازیگران بزرگ 
این عرصه ببینی و از تماشای آن بی 
نهایت لذت ببری. زمانی بود که تئاتر 
به مثابه یک هنر تجاری در ایران به 
حساب نمی آمد و هرکس وارد این عرصه می شد، نه برای پول بلکه 
برای عشق به بازیگری تئاتر را تجربه می کرد و خود را فرزند تئاتر 
می دانست. در آن سال ها، از نظر هنری نیز تئاتر تا حد زیادی قابل 
بررسی بود و می توان سخن از شکوفایی هنرهای نمایشی به میان 
آورد اما ظاهرا آفت »تجارت« و پول، گریبان تئاتر ما را هم گرفته 

است و او را به مهلکه »تجمل گرایی« برده است.
تئاتر می ساخت و  بود که »پارسا پیروز فر« خودش  روزگاری 
خودش همه کاره آن بود و مجبور نبود از کسی دستمزد بگیرد چه 
برسد به آنکه برای یک تئاتر، مبالغ میلیونی دریافت کند. روزگاری 
که بودجه کل اجرای یک تئاتر فوق العاده و درجه یک، به اندازه 
دستمزد یک بازیگر امروز تئاتر در می آمد. در سال های اخیر که 
اقبال مخاطبین به تئاتر و هنرهای نمایشی بیشتر شده است، ظاهرا 
مسئولین این عرصه را وسوسه کرده تا بیش از پیش از این اقبال 
استفاده کنند و پول سازی بیشتری در تئاتر اتفاق بیفتد. اتفاقی که 
به خودی خود اصلا بد نیست، اما وقتی پول بلیت تماشای یک 
تئاتر سر به فلک بکشد، رسما بخش مهمی از مخاطبین که باید 
دانشجویان این رشته باشند از تماشای آن حذف می شوند و تئاتر 
تنها به یک امر »بورژوازی« تبدیل می شود که آدم های »بورژوا« 

را به سمت خود می کشاند.
این روزها شمار تئاتر هایی که پول بلیت بیش از صد و پنجاه هزار 
تومان است در حال افزایش است. طبیعی هم هست وقتی بازیگر 
کار صدها میلیون دستمزد می گیرد، تهیه کننده باید هم پول بلیت 
را به اندازه تماشای یک کنسرت بالا ببرد و به مخاطب فشار بیاورد 

یا بهتر است بگوییم بخشی از مخاطب را نادیده بگیرد.
پول سازی به هیچ وجه بد نیست و همین حالا هم تئاتر های 
ارزون و شاهکار متعددی وجود دارند که مخاطبش را هم پیدا کرده 
است اما درد نویسنده این است که فروش بالای نمایش هایی مانند 
»بینوایان« و »می سی سی پی نشسته می میرد«، تهیه کننده ها و 
البته اجراهای تئاتر را به این سمت و سو بکشاند و همه را برای تولید 
تئاتر های گرون با مخاطب های گرون پیوند بزند و شاهد این مساله 
باشیم که کارگردان های مستقلی همچون »امیر رضا کوهستانی« و 
»علی دشتی« و... عطای هنر را به لقای آن ببخشند و تئاتر تجاری 

را برای ادامه حیات هنری خود انتخاب کنند.

یادداشت

»دنیایهوادار«ازمجری-بازیگرانامروزگزارشمیدهد؛

سوپراستارها ، ناجی قاب کوچک؟!

امیرحسینتیموری

بررسیوضعیتسینمایکمدی
در»کیوسک«

با حضور علی  آثار و چرخه اکران آن  سینمای کمدی، کیفیت 
عطشانی، کاظم راست گفتار و محمدتقی فهیم، امشب 26آبان ماه در 

برنامه »کیوسک« بررسی می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، احسان عبدی پور در برنامه »کیوسک« 
امشب میزبان علی عطشانی، کاظم راست گفتار و محمدتقی فهیم 

خواهد بود.
»کیوسک« برنامه ای تحلیلی است که اتفاقات روز حوزه فرهنگ و 
هنر را بررسی می کند . احسان عبدی پور مجری برنامه »کیوسک« 
امشب در میزگردی با موضوع بررسی سینمای کمدی، کیفیت آثار 
و چرخه اکران میزبان علی عطشانی، کاظم راست گفتار و محمدتقی 

فهیم است.

فیلمنامهنویسبزرگآمریکایی
درگذشت

»ویلیام گلدمن« فیلمنامه نویس بزرگ سینمای آمریکا و برنده 2 
جایزه اسکار، روز جمعه 16 نوامبر در سن ۸۷ سالگی درگذشت.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از بی بی سی، ویلیام گلدمن 
فیلمنامه نویس برنده 2 جایزه اسکار برای فیلم های »بوچ کسیدی و 
ساندنس کید« و »همه مردان رییس جمهور« و همچنین فیلمنامه 
نویس فیلم های »مرد ماراتون«، »شعبده بازی« و »عروس شاهزاده« 
روز جمعه 16 نوامبر در خانه اش در نیویورک در سن ۸۷ سالگی 

درگذشت.
ویلیام گلدمن سال 1931 در هایلندپارک ایالت ایلینویز بدنیا آمد. 
او کار خود را به عنوان یک رمان نویس شروع کرد، پیش از آن که 
در سال 1965 با فیلم »بالماسکه« به عنوان فیلمنامه نویس وارد 

سینما شود.
گلدمن در سال 1966 فیلمنامه فیلم »هارپر« را با حضور پل 
نیومن نوشت. پس از آن وی فیلمنامه درخشان »بوچ کسیدی 
و ساندنس کید« را باحضور پل نیومن و رابرت ردفورد به رشته 

تحریر در آورد.
گلدمن برای نوشتن فیلمنامه این فیلم بیش از ۸ سال زمان صرف 
کرد. او فیلمنامه »بوچ کسیدی و ساندنس کید« را در سال 1969 
با قیمت 400 هزار دلار به کمپانی فاکس قرن بیستم فروخت، این 
قیمت که در آن زمان برای یک فیلمنامه رکوردی محسوب می شد 
امروزه معادل 2.۷5 میلیون دلار است. گلدمن برای این فیلم جایزه 

اسکار بهترین فیلمنامه اصلی را از آن خود کرد.
موفقیت بعدی گلدمن به فیلم »همه مردان رییس جمهور« برمی 
گردد. گلدمن در این فیلم برای دراماتیزه کردن تحقیقات روزنامه 
واشینگتن پست در مورد مساله واترگیت که به برکناری ریچارد 
نیکسون رییس جمهور وقت آمریکا منجر شد بسیار مورد تحسین 
قرار گرفت. او برای این فیلم نیز جایزه اسکار بهترین فیلمنامه را از 

آن خود کرد.
جو کویینان منتقد گاردین  سال 2009 از ویلیام گلدمن به عنوان 

بزرگترین و مشهورترین فیلمنامه نویس زنده دنیا یاد کرده بود.
از دیگر فیلم هایی که گلدمن فیلمنامه آنها را نوشته می توان به فیلم 
حماسی جنگ جهانی دوم »پلی در دور دست«، »میزری« اقتباسی 
از رمان استیون کینگ و نیز تریلر »قدرت مطلق« ساخته کلینت 

ایستوود اشاره کرد.
خبر درگذشت گلدمن را دخترش جنی در مصاحبه با واشینگتن 

پست تایید کرد.

اخبار

باحکمسیدعباسصالحی؛
حسینانتظامیسرپرست

سازمانسینماییشد
حسین  حکمی  در  صالحی 
را  خود  ارشد  دستیار  انتظامی 
سازمان  سرپرست  عنوان  به 

سینمایی منصوب کرد .
با  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
به  قانونی  مهلت  یافتن  پایان 
وزیر  بازنشستگان،  گیری  کار 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با تقدیر 
از زحمات و تلاش های مدیران 

بازنشسته، در احکامی جداگانه 5 مدیر جدید این وزارتخانه را 
منصوب کرد.

صالحی همچنین  در حکمی جداگانه حسین انتظامی دستیار ارشد 
خود را به عنوان سرپرست سازمان سینمایی منصوب کرد.

انتظامی  از مدیران نام آشنای عرصه فرهنگ است که تا چندی 
ارشاد  امورمطبوعاتی وزارت فرهنگ و  پیش مسئولیت معاونت 
اسلامی را بر عهده داشت. این مدیر رسانه ای که سابقه مدیرعاملی 
موسسه همشهری و مدیرمسئولی روزنامه جام جم را در کارنامه 
خود دارد، در ماه های اخیر به عنوان دستیار ارشد وزیر، در پیشبرد 
اهداف و برنامه های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نقش مؤثر داشته 
که شفاف سازی عملکرد  وزارتخانه از جمله آن ها است. انتظامی با 
مدرک تحصیلی دکترای تخصصی مدیریت استراتژیک،  مسئولیت 
دبیر کمیسیون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات  را نیز بر عهده 
دارد. پیش از این محمدمهدی حیدریان مدیر باسابقه سینمایی  

رییس این سازمان بود.
پیشین  مدیران  از  جداگانه ای  پیام های  در  همچنین  صالحی 
وزارتخانه که با تلاش مجدانه نسبت به پیشبرد اهداف فرهنگی 
حداکثر توان خود را به کار گرفته و پیشتر به افتخار بازنشستگی 

نائل شدند قدردانی کرد.

ترانهخوانیمحسنچاوشیبرای
»بانویعمارت«
محسن چاوشی برای»بانوی عمارت«می خواند.

به گزارش »دنیای هوادار«، پایان تصویربرداری این مجموعه و 
انجام مراحل فنی برای پخش از شبکه سه سیما،محسن چاوشی 
به عنوان خواننده تیترا ژ ،با این سریال همکاری خواهد کرد.»بانوی 
عمارت«به کارگردانی عزیز الله حمید ن ژاد و تهیه کنندگی مجید 
مولایی،عاشقانه ای را در مقطعی از تاریخ قاجار روایت می کند.

آغاز  آذرماه  ازاواسط  تلویزیونی  مجموعه  این  پخش  همچنین 
خواهد شد.

پانته آ پناهی ها، علیرضا شجاع نوری، اندیشه فولادوند، غزل 
شاکری، رامتین خدا پناهی، سیروس میمنت، حسام منظور،شبنم 
نیکی نصیریان، مهتاج نجومی، صالح  فرشاد جو، مینا وحید، 
میرزا آقایی، احسان امانی، محمد فیلی، فریدون سورانی، حسن 
سرچاهی، احمد یاوری، مریم مومن، پاوان افسر، مهری آل آقا، 
صادق ملک، مجید سعیدی، سعید بحرالعلومی از جمله بازیگران 

این مجموعه هستند.

اخبار

بنایانیمیشنهایوالتدیزنیدردنیایواقعی)3(

از »شاهزاده خانم و قورباغه« تا »سفید برفی«
دنیایقشنگیکهدرکارتونهایدیزنیوجودداردرویاییودستنیافتنیبهنظرمیرسند،اماحتیآنهاهمبرگرفتهازمکانهاییدردنیایواقعی
هستند.تصاویریکهدراینگزارشمشاهدهخواهیدکردمقایسههاییهستندازاینمکانهاباهمتایانخوددردنیایواقعی!ممکناستدرجهایکه
هنرمنداندیزنیبرایطراحیبناهایخودازواقعیتقرضگرفتهاندمتفاوتباشداماشباهتآنهابهنمونههایواقعیخودکاملاآشکاراست.تعدادیاز
آثارکلاسیکدیزنیبراساسافسانههایسنتیبودند،اینموضوعنیزنشاندهندهایناستکهقصرهاوبناهایآنهابرگرفتهازآثاردنیایواقعیهستند.

بههمینجهت»دنیایهوادار«درچندشمارهوحالادرقسمتآخرآنبهاینموضوعجالبتوجهخواهدپرداخت.

شاهزادهخانموقورباغه
Louisiana bayous
ایالاتمتحدهآمریکا

 New رودخانه  فرعی  شاخه 
شاهزاده  کارتون  در  که   Orleans
خانم و قورباغه دیده می شود نیز از 
وجود  است.  گرفته  الهام  مکان  این 
باتلاق و موجوداتی مثل تمساح، گربه 
دیده  آن  در  که  پشت  و لاک  ماهی 
می شود هم برگرفته از ویژگی های 

همین رودخانه است.

شاهزاده خانم و قورباغه کارتونی

شاهزاده خانم و قورباغه واقعی

Brave کارتونی

Brave واقعی

آتلانتیس کارتونی

آتلانتیس  واقعی

سفیدبرفی کارتونی

سفیدبرفی  واقعی

سفیدبرفی
Segovia قلعه

اسپانیا
قصر ملکه ای که در کارتون سفید برفی 
دیده می شود برگرفته از این قلعه در اسپانیا 
است. این قلعه صدها سال محل زندگی 
پادشاهان متفاوتی بود تا اینکه در نهایت در 
سال 1۸62 توسط یک آتش سوزی از بین 
رفت. این قلعه بر روی صخره ای که محل 
تلاقی دو رودخانه است قرار دارد که باعث 

شباهت زیاد آن به یک کشتی شده است.

Brave
Eilean Donan قلعه

اسکاتلند،بریتانیا

قصر رویایی انیمیشن Brave  برگرفته از 
این قلعه زیباست. با وجودی که این قلعه 
در سال 1932 به طور کامل بازسازی شده 
بسیار  تاریخ  دارای  این جزیره  اما  است، 
کهنی است. گویا در قرن های 6 یا ۷ این 
قلعه به شکل یک صومعه بوده و بعدها به 
یک قلعه ای که توسط قبیله مکنزی مورد 
حفاظت واقع می شده تبدیل گشته است.

آتلانتیس
Angkor Wat

Angkor، Cambodia 
بنایی که در این کارتون وجود دارد نیز 
از این مکان برگرفته شده است. این 
بنا در ابتدا به عنوان معبد هندو و بعد 
به عنوان  نیز  از آن در قرن دوازدهم 
معبد بودایی مورد استفاده قرار گرفته 
است. در هر صورت این بنا بزرگ ترین 
بنای مذهبی در جهان نیز به حساب 

می آید.

مهساتیموری

فیلم سینمایی »امیر« ساخته نیما اقلیما در جشنواره بین المللی فیلم ربِات مراکش 
حضور دارد. به گزارش »دنیای هوادار«، جشنواره بین المللی فیلم ربِات مراکش از 

جشنواره های معتبر آفریقایی است که به  سینمای هنر و اندیشه می پردازد.
»امیر« در بیست و سومین دوره از این جشنواره در بخش مسابقه با 13 فیلم دیگر 

از کشورهایی چون، فرانسه، اسپانیا، سوریه، عراق، صربستان، تونس، لبنان، بلژیک و 
گرجستان به رقابت می پردازد. »امیر« فیلمی در ژانر اجتماعی است و در خلاصه 
داستان آن آمده است: یکی با کار، یکی با پول، یکی با زندگی، یکی هم با سیگار. همه 

خودشونو می کشن، فقط راهاشون فرق می کنه.

حضور»امیر«درجشنوارهفیلمرِباتمراکش
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

مردم معمولا بر این باور هستند که تعبیر 
دندان  دیدن  کلا  و  دندان  افتادن  خواب 
همیشه  اما  است.  منفی  بسیار  خواب  در 
اینگونه نیست. دیدن دندان در خواب می 
تواند بسته به عوامل متعدد تعبیری مثبت 
یا منفی داشته باشد. به یاد داشتن شرایطی 
که دندان را در خواب دیده اید و همچنین 
به یاد داشتن تمام جزئیات خوابی که دیده 

اید در تعبیر آن بسیار موثر است.

1.اگردرخوابببینیدکهدندانتانمیافتد
این خواب رایج ترین خواب دندان است. این 
باور وجود دارد که اگر در خواب دندان خود 
را در حال افتادن ببینید، این خواب نشانه 
ای منفی است. فروید معتقد است که این 
هم  جنسی  مفهومی  توانند  می  ها  خواب 
داشته باشند و نمادی از احساسات و امیال 

جنسی سرکوب شده ما هستند.
تغییرات

افتادن  خواب  تعبیر  ترین  متداول  از  یکی 
دندان می تواند تغییراتی باشد که در زندگی 
شما در حال رخ دادن است. اگر یک  دوره 
گذار در زندگی شما وجود دارد، احتمالا در 
خواب می بینید که یک یا چند دندان شما 
در حال فرو ریختن است. همچنین، اگر در 
مورد چیزی در زندگی نگران، مضطرب یا 
آشفته باشید، احتمال دیدن چنین خوابی 

افزایش می یابد.
و  یائسه  زنان  اند  داده  نشان  تحقیقات 
کودکانی که در آستانه بلوغ قرار دارند اغلب 

افتادن دندان را در خواب می بینند.
تعبیرخوابافتادندندان:ناامنی

اگر شما در زندگی خود آشفته و پریشان 
خاطر هستید و در رابطه با خود یا زندگی 
ناامنی و آشفتگی می کنید،  تان احساس 
دندان  که  بینید  می  خواب  در  احتمالا 
تان می افتد. همچنین شاید نگران تصویر 
ذهنی دیگران از خودتان هستید زیرا برای 
شما بسیار مهم است که دیگران در مورد 
شما چه فکری می کنند. ثابت شده است 

نشان  خواب  در  دندان  افتادن  دیدن  که 
دهنده اضطراب و نگرانی شما در مورد ظاهر 

فیزیکی خودتان است. 
ازدستدادنکسییاچیزی

یکی دیگر از متداولترین تعبیر خواب افتادن 
دندان این است که اخیرا فرد یا چیز گران 
و  اید،  داده  دست  از  زندگی  در  را  بهایی 
احتمالا در خواب می بینید که دندان تان 
از پیر شدن می  افتد. بعلاوه اگر شما  می 
ترسید، پس بدون شک چنین خوابی می 
بینید. شاید شما نگران از دست دادن توان 

جنسی و جذابیت های خودتان هستید. 
خجالتیوکمروهستید

ترس شما از قرار گرفتن در برابر دیگران یا 
خجالتی بودن شما نیز دلیل دیگری برای 
این است که در خواب شاهد افتادن دندان 
تان هستید. اگر در موقعیتی خاص به شکل 
فردی احمق جلوه کرده باشید، به احتمال 
دندان  بینید که  زیاد در خواب می  بسیار 

هایتان در حال افتادن است.
پشیمانی

پشیمانی نیز یکی دیگر از شایع ترین موارد 
تعبیر خواب افتادن دندان است. اگر اخیرا 
کار بدی انجام داده اید و اگر به دلیل انجام 
آن کار احساس گناه یا پشیمانی می کنید، 
احتمالا در خواب شاهد افتادن دندان هایتان 
خواهید بود. این خواب می تواند به این معنا 
دارید  با کسی که دوستش  باشد که شما 
درگیر شده اید و چیزی گفته اید که اکنون 

از گفتن آن پشیمان هستید.
تعبیرخوابافتادندندان:نداشتناعتماد

بهنفس
اگر در زندگی خود اعتماد به نفس کافی 
دندان  خواب  در  احتمالا  باشید،  نداشته 
بینید.  می  ریختن  حال  در  را  خود  های 
اگر ابراز کردن خودتان برایتان کار بسیار 
خاص  موقعیتی  در  اگر  و  باشد  سختی 
باشید،  کرده  تجربه  را  حقارت  احساس 
بدون شک در خواب می بینید که دندان 

هایتان می ریزد. 

رژیمغذایینامناسب
یک باور دیگر وجود دارد که خواب افتادن 
دندان را با رژیم غذایی نامناسب در ارتباط 
می داند. طبق این باور، دیدن چنین خوابی 
نشان دهنده تغذیه بسیار بد و نامناسب شما 
است. شما غذای کافی و سالم مصرف نمی 
کنید و به همین دلیل رژیم غذایی نامناسبی 

دارید.
همانطور که دیدید، دلایل بسیار زیادی برای 
دارد.  وجود  در خواب  دندان  افتادن  دیدن 
نگرانی های شما در مورد وضعیت ظاهری، 
برابر  در  شدن  زده  خجالت  یا  شدن  پیر 
دیگران موجب می شود که چنین خوابی 
ببینید. همچنین این خواب ها انعکاسی از 

اضطراب و ترس های شما هستند.
بعلاوه اگر در خواب دندان های خود را در 
حال افتادن دیدید، باید از خودتان بپرسید 
که آیا در حال پشت سر گذاشتن تغییراتی 
در زندگی خود هستید یا ترس از پیر شدن 
دارید؟ شاید در حال عبور از مرحله بلوغ یا 
یائسگی هستید و به این ترتیب دیدن چنین 

خوابی کاملا طبیعی است.

2.تعبیرخوابنداشتندندان
خوابی  دندان  نداشتن  یا  کردن  گم  خواب 
بسیار شایع است و تعابیری شبیه به خواب 
افتادن دندان دارد. اگر در خواب دندان خود 
را از دست دادید و اگر تلاش می کنید تا آن 
را پیدا کنید، این خواب تعبیری منفی دارد.

دادن  دست  از  یا  شدن  گم  خواب  تعبیر 
را  یا چیزی  فرد  است که شما  این  دندان 
اید که بسیار به او علاقمند  از دست داده 
بوده اید. به همین دلیل هم بسیار اندوهگین 
هستید و یکی از مراحل سخت زندگی خود 

را پشت سر می گذارید.

3.تعبیرخوابدندانشکسته

در  دندان شکسته  دیدن  موارد،  بیشتر  در 
ها  خواب  این  دارد.  منفی  تعابیری  خواب 
نمادی از چیزی هستند که به زندگی واقعی 
شما آسیب می زند یا چیزی که باید توجه 
بیشتری به آن داشته باشید. با این وجود، 
لازم است که بیشتر جزئیاتی را که در این 
خواب دیده اید به یاد داشته باشید. در ادامه 
به بررسی بیشتر تعبیر و مفهوم این خواب ها 
می پردازیم. همچنین دلایل احتمالی دیدن 

این خواب را با هم بررسی می کنیم.
احساس گناه و نگرانی ها

اگر در خواب دیدید که دندان تان می شکند، 
این خواب نشان دهنده نگرانی های شما در 
مورد وضعیت سلامتی یا ظاهر جسمانی تان 
است. همچنین این خواب می تواند نشان 
دهنده احساس گناه شما در مورد یکی از 

وعده هایی باشد که به آن عمل نکرده اید.

4.تعبیرخوابدندانخراب
بسیار  هم  خواب  در  خراب  دندان  دیدن 
رایج است. این خواب ها معمولا نماد عدم 
قدرت در خواب بیننده است اما می تواند 
دربردارنده تعابیر و معانی دیگری نیز باشد. 
در ادامه تعابیر و تفاسیر بیشتری از چنین 

خواب هایی را می بینیم.

۵.تعبیرخوابدندانمصنوعی
دیدن دندان مصنوعی در خواب نشان دهنده 
این است که کسی به شما دروغ می گوید و 
شما باید احتیاط کنید. شاید دوستان دروغین 
بسیار زیادی دارید که در هر لحظه به شما 
خیانت می کنند. سعی کنید به کسی اعتماد 
نکنید زیرا ممکن است ناامید و دلسرد شوید.

دو بیمار در یک اتاق بستری بودند. یکی از 
بیماران اجازه داشت که هر روز بعد از ظهر 
یک ساعت روی تختش که کنار تنها پنجره 
اتاق بود بنشیند. ولی بیمار دیگر مجبور بود 
هم  به  پشت  همیشه  و  نخورد  تکانی  هیچ 
اتاقیش روی تخت بخوابد. آن ها ساعت ها 
با هم صحبت می کردند؛ از همسر، خانواده، 
هم حرف  با  تعطیلاتشان  یا  سربازی  خانه، 
می  زدند و هر روز بعد از ظهر، بیماری که 
تختش کنار پنجره بود، می  نشست و تمام 
چیزهایی که بیرون از پنجره می  دید، برای 

هم اتاقیش توصیف می  کرد. پنجره، رو به یک 
پارک بود که دریاچه زیبایی داشت. مرغابی ها 
و قوها در دریاچه شنا می  کردند و کودکان 
سرگرم  آب  در  شان  تفریحی  های  قایق  با 
بودند. درختان کهن، به منظره بیرون، زیبیایی 
خاصی بخشیده بود و تصویری زیبا از شهر 
در افق دور دست دیده می  شد. همان  طور 

که مرد کنار پنجره این جزئیات را توصیف 
می  کرد، هم اتاقیش جشمانش را می  بست 
و این مناظر را در ذهن خود مجسم می  کرد و 
روحی تازه می  گرفت. روزها و هفته  ها سپری 
شد. تا اینکه روزی مرد کنار پنجره از دنیا رفت 
و مستخدمان بیمارستان جسد او را از اتاق 
بیرون بردند. مرد دیگر که بسیار ناراحت بود 

تقاضا کرد که تختش را به کنار پنجره منتقل 
کنند. پرستار این کار را با رضایت انجام داد. 
مرد به آرامی و با درد بسیار، خود را به سمت 
اولین نگاهش را به دنیای  تا  پنجره کشاند 
بیرون از پنجره بیندازد. بالاخره می  توانست 
آن منظره زیبا را با چشمان خودش ببیند ولی 
در کمال تعجب، با یک دیوار بلند مواجه شد! 
مرد متعجب به پرستار گفت که هم اتاقیش 
همیشه مناظر دل انگیزی را از پشت پنجره 
برای او توصیف می  کرده است. پرستار پاسخ 

داد: ولی آن مرد کاملا نابینا بود!

پنجره  بیمارستان  
»پائولو کوئیلو«

»اقتصاد خرد« چیست ؟
اقتصاد خرد به مطالعه ی اجزای انفرادی یک اقتصاد بزرگ تر و 
رفتار شخصیت های اقتصادی منفرد در داخل آن می پردازد. 
اقتصاد  خرد عوامل موثر بر انتخاب های اقتصادی افراد، چگونگی 
تاثیر تغییرات بر این عوامل، و چگونگی تعیین قیمت ها و تقاضا 

توسط بازارهای منفرد را پوشش می دهد. 
تاریخچهعلماقتصادخرد

شاید اولین متن موجود که شبکه  پیچیده ی مصرف کننده و 
فرایند تصمیم گیری را توضیح می دهد، متعلق به ریاضی دان 
سوئیسی، نیکولاس برنولی )1695-1۷26( باشد. نظریه ی آدام 
اسمیت در مورد » لسه فر « یا عدم مداخله که در اواسط قرن 
هجدهم معرفی شد با تمرکز بر بازارهای آزاد و سرمایه داری 
بر نظریه های اقتصادی آن زمان تسلط یافت. دیدگاه اقتصادی 
اسمیت تا اوایل قرن بیستم، هنگامی که آلفرد مارشال )1۸42-
1924(، اقتصاددان متولد لندن، تفکرات اقتصاد را تحت تاثیر قرار 
دهد، تا دو قرن بر اقتصاد حاکم بود. مارشال در کتاب اش با عنوان 
» اصول اقتصاد « مفاهیم مطلوبیت مصرف کننده، منحنی تقاضا، و 

کشش قیمتی تقاضا را قاعده مند کرد.
جان مینارد کینز )1۸۸3-1945( که از دهه ی 1930 روی 
ایده های انقلابی اش در مورد چگونگی مدیریت اقتصاد توسط 
بیستم  قرن  اقتصاددان  تاثیرگذارترین  به  کار می کرد،  دولت 
تبدیل شد. همان طور که ایده های کینز اقتصاد جهان را تحت 
تاثیر قرار داد، مارشال نیز در حوزه های مالی تاثیرگذار بود. 
مطالعه ی واحدهای منفرد اقتصاد به بخشی جدایی ناپذیر از 
مفهوم اقتصاد تبدیل شد. در دهه ی 1950، هربرت الکساندر 
سیمون نظریه ی رضایت بخشی )satisficing( خود را معرفی 

کرد.
اقتصادخرددرعمل

اقتصاد خرد در مورد تاثیرات تصمیم هایانسان های منفرد، و 
چگونگی تاثیرگذاری این تصمیم ها بر کارکرد، مصرف، و توزیع 
منابع کمیاب مطالعه می کند. اقتصاد خرد چرایی و چگونگی 
تصمیم های  دلایل  مختلف،  خدمات  و  کالاها  ارزش  اختلاف 
افراد، و چگونگی هماهنگی و همکاری بدنه های منحصر به فرد 
اقتصاد را توضیح می دهد، و پیش بینی می کند چگونه رفتارهای 
فردی باعث ایجاد تغییر در تولید می شود. اقتصاد خرد مطالعه ی 

گرایش های اقتصادی است.
عرضهوتقاضا

عرضه و تقاضا از بخش های اساسی اقتصاد خرد به شمار می رود 
که در تعیین قیمت ها مورد استفاده قرار می گیرد. در بازار کاملا 
رقابتی، جنبه هایی نظیر مالیات بر مبنای هر واحد کالا یا خدمات، 
کنترل قیمت ها، و اثرات جانبی یک محصول خاص به گونه ای 
نیستند که تقاضا با عرضه یکسان باشد، قیمت واحد در طول 
تولید همان قیمت بازار است، و در این میان تعادل اقتصادی 
وجود دارد. در شرایط واقعی، کاهش عرضه باعث کمبود کالا 
در بازار می شود، و بر قیمت تاثیر می گذارد: وقتی تقاضا افزایش 
یابد، قیمت ها نیز بالا می روند و متعاقبا وقتی عرضه افزایش یابد 

قیمت ها پایین می آیند.
کشش

کشش، درجه ای از تغییر در تقاضای مصرف کننده در اثر تغییر در 
قیمت کالایی خاص است. کالا یا خدمات با کشش، به نوسانات 
به  بی کشش  کالاهای  که  حالی  در  هستند  قیمت حساس 
تغییرات قیمت حساسیت نشان نمی دهند. برای مثال، هنگامی 
که قیمت انبه افزایش یابد، شاید مصرف کننده تصمیم بگیرد به 
جای انبه، پرتقال بخرد )که ارزان تر است(، و در بلند مدت، تقاضا 

برای انبه کاهش  یابد. 

قوانین مدیریت

معرفی3جاذبهگردشگریودیدنی
»اصفهان«)1(

در میانه فلات ایران شهری قرار دارد که با دیدنی ها و زیبایی 
هایش بسیاری را از اقصی نقاط جهان به سوی خود می کشاند. 
گردشگران بسیاری راهی این دیار می شوند تا به گوشه گوشه اش 
سر بزنند و غرق در تماشای سازه های چشم نوازش شوند. شاید 
به راستی لقب نصف جهان شایسته این خطه کهن سرزمین مان 

است که تاریخ را این چنین با شکوه روایت می کند.
1- کاخ چهلستون

یکی از تماشایی ترین بناهای تاریخی اصفهان کاخ چهل ستون می 
باشد که مساحتی بالغ بر 6۷000 متر مربع را به خود اختصاص 
داده است. این بنا در میان باغی چشم نواز قرار دارد و هسته ی 
اولیه ی آن کوشکی است که شاه عباس اول، آن را بنا نهاد و در 
سلطنت شاه عباس دوم، با اعمال تغییراتی کلی در بنا، تالار آینه، 
تالار 20 ستون، دو اتاق بزرگ شمالی و جنوبی تالار آینه و ایوان 

های طرفین سالن پادشاهی به آن افزوده شد.
این شاهکار معماری ایرانی در تاریخ 15 دی سال 1310 با شماره 

ی 10۸ در فهرست آثار ملی ایران قرار گرفت.
برای   - تومان   3000  : مجموعه  باغ  و  کاخ  از  بازدید  هزینه 

گردشگران خارجی 20000 تومان
آدرس: میدان امام حسین - خیابان استانداردی

2- کاخ هشت بهشت
کاخ هشت  بهشت یک کاخ تاریخی در شهر اصفهان است که در 
دوران حکومت شاه سلیمان صفوی و به سبک معماری اصفهانی 
در دو طبقه و در میان باغی بزرگ ساخته شد. این کاخ روزگاری به 
عنوان زیباترین کاخ عالم شناخته می شد. این بنا از حیث تزیینات 

یکی از نمونه های کم نظیر معماری ایرانی در عصر صفویه است.
بنا وجود یکپارچگی در میان  قابل توجه  از ویژگی های  یکی 
فضاهای آن است و در عین تنوع و گوناگونی فضاها وحدت در 

میان آنها به چشم می خورد.
نام این عمارت از تاریخ 22 آذر 1313 با شماره 22۷ در فهرست 

آثار ملی ایران قرار دارد.
برای   - تومان   3000  : مجموعه  باغ  و  کاخ  از  بازدید  هزینه 

گردشگران خارجی 20000 تومان
آدرس: خیابان باغ گلدسته، پارک شهید رجایي

3- عمارت عالی قاپو
عمارت عالی قاپو نام بنایی باشکوه است که به عنوان یکی از مهم 
ترین شاهکارهای معماری اوایل قرن یازدهم هجری شناخته می 

شود. 
شالوده ی بنا در دوره شاه عباس اول ایجاد شد و در دوره های بعد، 

تغییراتی در آن صورت گرفت. 
نام این عمارت از دو واژه عالی و قاپو تشکیل شده است که در 
کنار هم به معنای سردر بلند یا درگاه بلند به کار می روند. برای 
حفاظت از این اثر ارزشمند، نام آن را از تاریخ 15 دی سال 1310 

در فهرست آثار ملی ایران قرار داده اند.
هزینه بازدید از کاخ و باغ مجموعه : 3000 تومان - برای گردشگران 

خارجی 20000 تومان -  آدرس: ضلع غربی میدان امام

دیدنی ها

جدیترینعوارض»میخک«برایسلامتی؛

از»افزایشخونریزی«تا
»حساسیتدهانی«

عنوان یک  به  معمولا  که  است  معروف  ادویه  میخک یک 
مکمل گیاهی و یک ماده معطر برای آشپزی به کار می رود. 
به همین  و  خواص درمانی میخک، شناخته شده هستند 
دلیل است که باید مقدار مناسبی از آن را در رژیم غذایی 
که  میخک  مضرات  از  برخی  این جا  در  بگنجانیم.  خود 

می توانند به شما آسیب برسانند را آورده ایم

 افزایشخونریزی
مصرف بیش از اندازه میخک می تواند خون را رقیق کرده و خطر 
خونریزی را افزایش دهد. این ادویه دارای ماده شیمیایی به نام 
اوژنول است که یک عامل رقیق کننده خون محسوب می شود و 
می تواند فرآیند انعقاد خون را کند کرده و به خونریزی غیر طبیعی 
منجر شود. توصیه می شود که در صورت ابتلا به اختلالات خونی 
مانند هموفیلی و یا مصرف داروهای ضد انعقاد خون از مصرف زیاد 

میخک خودداری کنید. 

 کاهشسطحقندخون
فورا  باید  دارند  طبیعی  حد  از  پایین تر  خون  قند  که  افرادی 
مصرف میخک را کاهش دهند. یافته ها نشان می دهد که این 
گیاه می تواند قند خون را به میزان قابل توجهی کاهش دهد که 

می تواند برای افراد مبتلا به هیپوگلیسمی خطرناک باشد. 

 تأثیراتسمی
میخک می تواند اثرات سمی جدی بر شما بگذارد. اگر میخکی که 
به طور نامناسب نگه داری شده است را مصرف کنید و یا دوز بالایی 
از عصاره آن را استفاده کنید، احتمال زیادی وجود دارد که دچار 
علائمی مانند تهوع، استفراغ، تنگی نفس، گلودرد، کسالت، عدم 

تعادل مایعات، اختلالات کلیوی، اختلالات کبدی و غیره شوید.

 واکنشهایحساسیتی
حساسیت یکی از عوارض جانبی شایع میخک است که می تواند 
به دلیل اوژنول به وجود بیاید. واکنش های حساسیتی متعدد که 
ممکن است به دلیل مصرف زیاد میخک با آن ها مواجه شوید راش، 
کهیر، تورم، گرفتگی گلو و غیره هستند. در حالت بدتر ممکن است 

دچار آنافیلاکسی نیز بشوید.

 حساسیتدهانی
ممکن است غشای مخاطی موجود در دیواره های داخلی دهان با 
مصرف زیاد میخک یا استفاده از روغن آن ملتهب شود. مطالعات 
متعدد نشان داده اند که این میزان مصرف می تواند با ایجاد احساس 
سوزش به لثه، دندان، پالپ دندان، بافت های دندان و غیره آسیب 

برساند. 

رژیم غذایی

اقتصاد

علیرغم گسترش خدمات رایگان تحصیلات 
از نقاط دنیا هنوز  دانشگاهی در بسیاری 
درس خواندن و بهره مندی از شرایط خوب 
آموزشی به طور رایگان برای همه افراد در 
سراسر جهان فراهم نیست. در این میان 
ثروتمند  افراد  برای  ها  دانشگاه  از  برخی 
گزینه های قابل توجه و جذابی برای ادامه 

تحصیل دارند.

)Wesleyan(1-دانشگاهوسلین
دوره رشته فیلم شناسی در این دانشگاه 
سالانه 21۸ هزار و 3۷0 دلار هزینه در بر 
دارد. این دانشگاه که در کنکتیکات واقع 
کلیسا  توسط  در سال 1۸31  است  شده 
به  را  دانشجویانش  و  است  تاسیس شده 
فعالیت های بشردوستانه و خدمات  انجام 
امر  این  در  و  می کند  تشویق  داوطلبانه 

موفق نیز بوده است.

)bucknell(2-دانشگاهباکنل
این  در  بیوشیمی  رشته  تحصیل  برای 
دلار   330 و  هزار   219 باید  دانشگاه 
موسسه  یک  دانشگاه  این  پرداخت. 
 1۸46 سال  در  که  است  انسانی  علوم 

تعداد  است.  شده  تاسیس  پنسیلوانیا  در 
رشته هایی که در این دانشگاه ارائه می شود 
نسبت به دیگر دانشگاه ها بیشتر است که 
زیرشاخه  و 60  اصلی  رشته  از 50  بیش 
هستند. این دانشگاه دارای بیشترین فارغ 
التحصیل ورزشکار در کشور است. رشته 
بیوشیمی آینده شغلی بسیار خوبی دارد 
و تحصیل در این رشته می تواند بازدهی 

بالایی داشته باشد.

)Connenticut(3-دانشگاهکانکتیکات
موسیقی  رشته های  در  تحصیل  هزینه 
و تکنولوژی در این دانشگاه 219 هزار و 
خصوصی  دانشگاه  این  است.  دلار   950
علوم انسانی که در سال 1991 بازتاسیس 
شد، تا سال 1969 مخصوص بانوان بوده 
این  اقتصاد  این که رشته  با وجود  است. 
دانشگاه شناخته شده و معروف است اما 
این  در  تکنولوژی  و  موسیقی  رشته های 

دانشگاه پرهزینه است.

)Vassar(4-دانشگاهوسار
این  در  رسانه  علوم  رشته  در  تحصیل 
دانشگاه 223 هزار و 525 دلار  خرج دارد. 

دانشگاهی با وسعت 1000 هکتار واقع در 
نیویورک که قبلا دخترانه بوده است و الان 
برترین  است که جزو  به 25 سال  قریب 

دانشگاه های آمریکاست.

)Bard(۵-دانشگاهبارد
این  در  موسیقی  رشته  در  تحصیل  برای 
دلار   3۷5 و  هزار   2۷1 باید  دانشگاه 
بپردازید. این دانشگاه در سال 1۸60 با نام 
تاسیس    )  St. Stephen(سنت استیون
شد. اصولا تحصیل در این دانشگاه پرهزینه 
است اما رشته موسیقی از همه گران تر است.

)St.John(6-دانشگاهسنتجان
گرفتن مدرک علوم انسانی از این دانشگاه 
این  دارد.  هزینه  دلار  و 392  هزار   30۸
وسعت  وسار  دانشگاه  برخلاف  دانشگاه 
کمی دارد و در سال 1996 تاسیس شده 
است. این دانشگاه یک شعبه هم در سانتافه 

مکزیک دارد.

)Trinity(7-دانشگاهترینیتی
رشته های علوم سیاسی اجتماعی و حقوق 
دلار   490 و  هزار   30۸ دانشگاه  این  در 

در سال 1۸23  دانشگاه  این  دارد.  هزینه 
دانشگاه  از  بعد  و  است  شده  تاسیس 
ییل)Yale( دومین دانشگاه قدیمی ایالت 
کانکتیکات است. دانشگاه ترینیتی هر ساله 
یک سوم متقاضیان را می پذیرد و در حال 

حاضر 2300 دانشجو دارد.

)Columbia(۸-دانشگاهکلمبیا
در  تحصیل  برای  دلار   30 و  هزار   31۷
رشته MBA در این دانشگاه باید پرداخت. 
نیویورک  منهتن  در  که  کلمبیا  دانشگاه 
واقع است در سال 1۷544 تاسیس شده 
عالی  آموزشگاه  ترین  قدیمی  و  است 
نیویورک و پنجمین دانشگاه قدیمی کشور 
آمریکاست. جالب است بدانید سه نفر از 
رئیس جمهورهای آمریکا به نام های تئودور 
باراک  و  روزولت  دلانو  فرانکلین  روزولت، 
اوباما از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند.

)Vanderbilt(9-دانشگاهوندربیلت
تحصیل در رشته حقوق و وکالت در این 
گرانترین دانشگاه جهان 3۷5 هزار و 620 
موسسه  یک  وندربیلت  دارد.  هزینه  دلار 
پژوهشی در نسویل ایالت تنسی که در سال 
1۸۷3 تاسیس شده است. تنها 12 درصد از 

متقاضیان هر ساله پذیرفته می شوند.

Sarah( لاورنس سارا 10-دانشگاه
)Lawrence

و بالاخره گران ترین و پرهزینه ترین مدرک 
دانشگاهی متعلق است به رشته های تاریخ و 
حقوق دانشگاه سارا لاورنس با هزینه  402 
هزار و 962 دلار. این دانشگاه تاثیرگذار در 
سال 1926 تاسیس شد و در ابتدا دخترانه 
مختلط شد.  در سال 196۸  اینکه  تا  بود 
موسس این دانشگاه آن را به یاد همسرش 
دانشگاه  گرانترین  است.  کرده  گذاری  نام 
جهان در نیویورک آمریکا قرار دارد. برای 
باید  یا  دانشگاه  این  در  تحصیل  به  شروع 
یکی  یا  باشید  میلیاردر  خانواده ای  فرزند 
بورسیه  از  که  باشید  درصدی   65 آن  از 

برخوردارند.

داستان کوتاه

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )۲(

»افتادن دندان« و معانی 
متفاوت و واقعی آن در رویا

»مدیریت«کارعجیبوهیجانانگیزیاست.عدهیکمی
ازآدمیانهستندکهتمایلبهانجامآندرطولزندگیشان
دارند.امابااینوجود،بیشترمابااندکیتاملدرمییابیمکه
برههایخاصوزمانیاززندگیماناینکارراانجامدادهایم.
منبعداینستون»دنیایهوادار«درهرشمارهبهیکیاز
قوانینمدیریتمیپردازد.مطالباینستونبرگرفتهازآثار
نویسندههاییچون»ریچاردتمپلر«،»جانگری«و...میباشد
وبازخوانیچندینبارهیآنهابرایخودمالذتبخشاست.

قانونشمارهچهار:

ملاقاتهایکارآمدوموثرداشتهباشید،
»واقعاکارآمدوموثر«

با  نظراتی که در جلسات  و  هاروی بلاک، عقیده دارد:»ایده ها 
آشفتگی فکری و ناگهانی پیشنهاد می شوند؛ به طور معمول، ایده 
های سطحی و گذرا هستند و مبتکرانه و اصیل نیستند. آن ها به 
ندرت مفیدند و در چنین وضعیتی به نظر می رسد، افراد غیرخلاق 
تصور کنند که ایده ها و کمک هایشان ابتکاری است و دیگران هم 
به آن گوش می کنند!« همه ما در چنین جلساتی حضور داشته 
ایم، دستورالعمل هایی که لحظه ای و آنی درباره شان تصمیم 
گیری شده و درون پاکتی قرار گرفته اند، در حالی که به نوعی فاقد 

اطلاعات کافی هستند، یا نوشته هایی ناقص بیش نیستند. 
شما باید به عنوان یک مدیر بتوانید جلسه را کنترل کنید و این 
جلسات را به جلساتی کارآمد تبدیل کنید. بنابراین باید در ابتدای 
کار بدانید که اهداف برقراری جلسه چیست و اطمینان حاصل کنید 

که این اهداف در جلسه دنبال می شوند.
اساسا هر جلسه چهار هدف را دنبال می کند: 

1-برای ایجاد و ترکیب بندی یک گروه
2-برای بهره مندی از اطلاعات موجود 
3-برای ارائه افکار و ایده های بکر و نو

4-برای جمع آوری اطلاعات و اتخاذ تصمیم های لازم
ممکن است در برخی جلسات یک یا دو مورد از موارد فوق دنبال 
شوند، اما باید همچنان نسبت به آن ها آگاه و هوشیار باشید و آن 
ها را به اهداف خود اضافه کنید. اگر قرار است شما در یک جلسه از 
اطلاعاتی بهره مند شوید، پس هدف را دنبال کنید. اگر قرار است 
در یک جلسه درباره اطلاعات خاصی که در جستجوی آن هستید 
مذاکره کنید، پس این جلسه نوع متفاوتی است و شما باید اهداف 
متفاوتی را نیز دنبال کنید؛ بنابراین ابتدا اهدافی را که جلسه برای 
رسیدن به آن ها برقرار شده است معین کنید و اطمینان بیابید که 

در جلسه آن اهداف را دنبال خواهید کرد. 

از حاتم پرسیدند: بخشنده تر از خود دیده ای؟
گفت:آری! مردی که دارایی اش تنها دو گوسفند بود. یکی را شب برایم ذبح کرد. 
از طعم جگرش تعریف کردم. صبح فردا جگر گوسفند دوم را نیز برایم کباب کرد.

گفتند: تو چه کردی؟

گفت: پانصد گوسفند به او هدیه دادم.
گفتند: پس تو بخشنده تری.

گفت: نه! چون او هرچه داشت به من داد، اما من اندکی از آنچه داشتم به 
او دادم.

حاتمطائیومردبخشنده

۱0 دانشگاه برتر گران جهان

از »وسلین« تا »سارا لاورنس«
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

آغاز  آستانه  در  دیزین  مجدد  بازگشایی 
دغدغه  به  حالی  در  جدید  اسکی  فصل 
شده  تبدیل  رشته  این  خانواده  عمومی 
و  است  خبری  قبلی  مدیریت  از  نه  که 
پیست  کامل  استانداردسازی  شرایط  نه 

مشخص است.
دیزین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
است،  اسکی خاورمیانه  پیست  بزرگترین 
البرز.  های  کوه  دامنه  در  جایی  درست 
به ویژه در سالهای اخیر میزبان رقابتهای 
و  تغییر مدیریت  با  امروز  اما  بوده  زیادی 
مشکلاتی که در پی آن دست به گریبانش 
شده، برای بازگشایی مجدد در آغاز فصل 

اسکی جدید هم با مشکل روبه رو است.

 دغدغهایبهناماجاره
سیاست اجاره دیزین برای مدیریت های 
کوتاه مدت همیشه از دغدغه های بزرگ 
خانواده اسکی بوده است، تا یک مدیر می 
خواست با بومی ها ارتباط بگیرد، شرایط 
و ظرفیت های دیزین را بشناسد و بهره 
برداری خود را از ضرر به سود برساند عوض 

می شد.

 بلاتکلیفی۵میلیاردتومان
تفته  حمیدرضا  ساله  چندین  مدیریت 
با گلایه ها و  اگرچه هر سال  در دیزین، 
از  جدایی  و  همکاری  قطع  از  صحبت 
به واسطه  اما  بود  مجموعه پیست همراه 
پیست  این  راس  در  ثبات حدود 4 ساله 
به عقیده  به همراه داشت که  را  آرامشی 
از  یکی  به  را  دیزین  کارشناسان  برخی 

حداقل  با  کشور  اسکی  فعال  های  قطب 
مشکلات تبدیل کرده بود. حالا و با قطع 
همکاری تفته)که وی را منتسب به یکی 
او هم طلب  دانند(  پیشین می  وزرای  از 
قرارداد پیمانکاری 3 میلیارد تومانی خود را 
از دیزین دارد و هم وضعیت بازپس گیری 
هزینه خرید 4 دستگاه برفکوب دیزین از 
شرکت زیر نظر وی مشخص نیست. هزینه 
ای که به گفته وی حدود 5 میلیارد تومان 

است.

 بحرانیکهبهضررپیستاست
در شرایطی که شرکت تجهیز و توسعه نیز 
دیزین را به صندوق حمایت از  قهرمانان 
سپرده است و بعید به نظر می رسد بودجه 
در  دیزین  مدیر سابق  با  تسویه  برای  ای 
اختیار باشد، تفته قصد دارد دستگاه های 
پیست  ترین  وسیع  از  را  خود  برفکوب 
اسکی خاورمیانه خارج کند، حالا دیزین 
می ماند و دستگاه های برفکوب قدیمی 
که قدمت برخی از آنها به چهار دهه هم 
می رسد. بحرانی نو و نگران کننده که این 
طفل سرراهی اسکی کشور را با مشکلات 

جدیدی مواجه خواهد کرد.

 آغازاعتراضبومیها
مدیریت جدید  رسمی حضور  هنوز خبر 
می  شنیده  که  نشده  ای  رسانه  دیزین 
اخیر  روزهای  در  ها  بومی  برخی  شود 
این خصوص داشته  را هم در  اعتراضاتی 
اند. البته انتخاب قربانعلی سولقانی به عنوان 
مدیر  داخلی پیست قاعدتا با نیت راضی 

نگه داشتن بومی ها و آشنایی با شرایط 
محیطی و موقعیتی دیزین صورت گرفته 

است. 
خطرات مرگبار در انتظار پیست

ها  ماه  از  بایست  می  که  پیستی  دیزین، 
آماده  اسکی  جدید  فصل  آغاز  برای  قبل 
تنها  که  است  در وضعیتی  می شد حالا 
دره  های  ایستگاه  سازی  استاندارد  خبر 
در حالی که  به گوش می رسد  پایین  و 
دکل های ایستگاه قله به رسم رانش هر 
ساله حداقل 40 سانتی متر جابه جا شده 
است. این یعنی احتمال در رفتن کابل از 
سازمان  که  جایی  دارد،  وجود  نیز  دکل 
عبور  آن  از  شک  بدون  استانداردسازی 
همیشگی  نابسامان  شرایط  کرد.  نخواهد 
اضافه  را هم  این پیست  به  جاده منتهی 
شود  می  گفته  هرساله  هرچند  کنید. 
می  رفع  پایین  و  بالا  جاده  دو  مشکلات 
شود هر ساله گلایه های اسکی بازان از این 

مسیرها به نوبه خود پایرجاست.

 بازسازیدرکدامقسمتها؟
و  دیزین  اسکی  های  مجموعه  سایت 
است:  کرده  عنوان  خبری  در  شمشک 
اقدامات  این  شود  می  بینی  »پیش 
)استانداردسازی( در دو خط تله کابین دره 
و شله، نیمه دوم ماه جاری)آبان( خاتمه 
در  که  اقداماتی  مهمترین  جمله  از  یابد. 
دیزین  پیست  در  اخیر  ماه  دو  این مدت 
دمونتاژ  به  توان  می  است  گرفته  صورت 
کامل ایستگاه بالای تله کابین دره، عملیات 
سیستم  اصلاح  آن،  اصلاح  و  کابل  بافت 

ایمنی و سکوریته خط، برنامه ریزی جهت 
رفع برخی از موارد بحرانی سایر خطوط، 
هنکل  قفل  دستگاه   30 کامل  دمونتاژ 
سازی  بهینه  و  استانداردسازی  کابین،  و 
کامل بتن ها، وزنه تعادل و سیستم کشش 
خطوط تله کابین دره و شله اشاره نمود.« 
از اسکی  بسیاری  این در حالی است که 
بازان حضور در دیزین را برای صعود تا قله 

و مناطق پربرف انتخاب می کنند.

 جاناسکیبازاندرخطراست
انتخاب  از  یکی  دیزین  است  آنچه مسلم 
پایتخت  حوالی  بازان  اسکی  اصلی  های 
فصل  ماهه  سه  دو  حداقل  استفاده  برای 
انتخابی  رود،  می  شمار  به  جدید  اسکی 
که می بایست استاندارد بودن آن پیش از 
بازگشایی رسمی پیست از سوی مسئولان 
نقش  نباید  بخش  این  در  شود.  تایید 
نقش  گرفت،  نادیده  را  اسکی  فدراسیون 
محوری و اثرگذاری که باید حلقه اتصال 
بهره بردار و شرکت تجهیز و توسعه باشد 
اما به نظر می رسد این نهاد فعلا درگیر 
اختلافات داخلی خود است و حضورش در 
پیست های اسکی تنها به صدور یک نامه 
استان های مختلف  اداره کل  ورزش  به 
ختم می شود. تایید نشدن این استاندارد 
به  تواند  تا حدی خطرناک است که می 
فاجعه انسانی و به خطر افتادن جان اسکی 
بازان منجر شود، اتفاقی که بدون شک نه از 
سوی سازمان استانداردسازی و نه از سوی 
مدیریت جدید پیست بین المللی دیزین 

نادیده گرفته نمی شود.

نایب قهرمان دسته فوق سنگین وزنه برداری جهان در سال 
داشت،  آباد حضور  عشق  در  امسال  اگر  گوید  می   201۷

بازهم با مدال نقره برمی گشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، بعد از سال ها ایران امسال در 
نماینده  یک  فقط  برداری جهان  وزنه  سنگین  فوق  دسته 
داشت که در حد مدعی ظاهر نشد. علی داوودی به عنوان 
مدال  کسب  به  امیدی  خود  تجربه  اولین  در  جوان  یک 
نداشت و به همین خاطر جای ایران روی سکوهای دسته 

فوق سنگین خالی بود.
نایب  سکوی  روی  گذشته  سال  که  حسینی  علی  سعید 
قهرمانی دسته فوق سنگین جهان ایستاد و امسال هم تا 
یک ماه مانده به شروع رقابت ها امید اصلی ایران در این 
وزن به حساب می آمد، در نهایت به دلیل آسیب دیدگی 

از اردو خارج شد و مسابقات جهانی 201۸ را از دست داد.
شکل  به  خود  اخیر  های  صحبت  در  ملی  تیم  سرمربی 
انتقاد  اردو  از  از علی حسینی به دلیل خروج  غیرمستقیم 

کرده و گفته از او و آینده اش بی خبر است.
در ادامه صحبت های سعید علی حسینی را می خوانید.

بعدازمصدومیت،دوبارهاستارتزدم
از سال  دیدگی شدم.  آسیب  درگیر  است  مدتی  متاسفانه 
قبل این مصدومیت ها در بدن من وجود داشت و در نهایت 

درد و التهاب زانو باعث شد تا نتوانم تیم ملی را در مسابقات 
جهانی همراهی کنم. حالا بعد از مدتی استراحت و پشت 
سر گذاشتن مراحل درمانی تمریناتم را دوباره شروع کردم و 

خودم را برای مسابقات سال آینده آماده می کنم.

امسالبودم،بازهمنقرهمیگرفتم
فوق  دسته  در  کردم.  دنبال  را  امسال  جهانی  مسابقات 
سنگین که تقریبا مشخص بود تالاخادزه به مدال طلا می 
شود؛  قهرمان  توانست  جدید  رکوردهای  ثبت  با  او  رسد. 
اگرچه رقیبی نداشت. فکر می کنم من و بهداد سلیمی اگر 
در این رقابت ها بودیم، با تکرار همان رکوردهای بازی های 
آسیایی می توانستیم مدال نقره وبرنز را بگیریم. سال قبل 
من نایب قهرمان جهان شدم و امسال هم اگر می توانستم 
به مسابقات اعزام شوم که حداقل با مدال نقره برمی گشتم.

حسرتنمیخورم؛باقدرتبرمیگردم
امسال حضور  جهانی  مسابقات  در  چرا  اینکه  من حسرت 
این  ای  حرفه  ورزش  حال  هر  به  خورم.  نمی  را  نداشتم 
مصدومیت ها را هم در دل خود دارد و باید راحت با آن کنار 
بیاییم. به هر حال هدف من مسابقات جهانی سال آینده و 
سپس المپیک است. می خواهم بدنم را آماده کنم و با قدرت 
به تیم ملی برگردم. فعلا که فصل استراحت است و با شروع 

دوباره اردوها در تمرینات حضور پیدا می کنم.

هدفممدالالمپیکتوکیواست
من از قبل هم گفته بودم که هدف اصلی ام کسب مدال 
در المپیک است. البته با توجه به کاهش سهمیه ها شرایط 
سختی وجود دارد و همه باید تلاش کنند تا در نهایت 2 
نفر به توکیو بروند. البته وزنه برداری سلیقه ای نیست و هر 
کسی بیشتر تلاش کند، انتخاب می شود. رکوردها مشخص 
به  باشد،  داشته  مدال  شانس  که  برداری  وزنه  هر  و  است 

المپیک می رود. همه وزنه برداران فعلی تیم ملی قطعا به 
المپیک فکر می کنند و رقابت سخت است.

بیخبریسرمربیازمنطبیعیاست
اینکه سرمربی تیم ملی گفته از من خبر ندارد، طبیعی است 
چون من در اردو حضور نداشتم و تمریناتم را شخصی انجام 
می دهم. همانطور که گفتم با شروع دور جدید اردوهای تیم 
ملی در تمرینات حاضر می شوم و خودم را برای رقابت های 

جهانی سال آینده آماده می کنم.

حسرتنمیخورم؛باقدرتبرمیگردم

علیحسینی:درعشقآبادبودم،بازهمنقرهمیگرفتم

ورزشکارفردیسیدررقابتهای
جهانیدرخشید

رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان فردیس گفت: آتوسا فرهمند 
تکواندو کار فردیسی موفق به کسب یک مدال طلا و یک مدال نقره 

جهان شد.
دوره  یازدهمین  افزود:  عزیزی  داود  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مسابقات قهرمانی جهان پومسه از روز پنجشنبه 24 آبان  ماه با حضور 
یک هزارو 2۷4 ورزشکار از 54 کشور در ورزشگاه »تیان مو« چین 

تایپه آغاز که به مدت چهار روز ادامه دارد.
وی ادامه داد: ورزشکار فردیسی توانست به سکوی قهرمانی تیمی 
پومسه جهان و سکوی نایب قهرمانی انفرادی پومسه جهان دست 

پیدا کند. 
عزیزی افزود: سال 95 در دهمین دوره مسابقات پومسه قهرمانی 
جهان که با حضور ۷62 ورزشکار از 52 کشور در شهر لیما پرو برگزار 
شد تکواندوکار فردیسی در این مسابقات موفق به کسب مدال طلای 

جهانی شد.
وی گفت: همچنین در سال 95 در مسابقات پومسه قهرمانی آسیا 
فرهمند در بخش انفرادی رده سنی بالای 30 سال موفق به کسب 
مدال طلا و در بخش سه نفره تیمی رده سنی بالای 30 سال همراه 

با دیگر هم تیمی هایش به مدال نقره دست یافت.

غفرانی:
برگزاریالمپیاداستعدادهایاتفاق

خوشایندبرایورزشاست
امیر غفرانی برگزاری المپیاد استعدادهای برتر کشور را اقدامی بزرگ و 

ارزشمند در جهت تضمین آینده ورزش کشور دانست.
به گزارش »دنیای هوادار«، امیر غفرانی مدیرکل ورزش و جوانان 
استان البرز در خصوص المپیاد استعدادهای برتر کشور اظهار کرد: 
یقینا استعدادهای ورزشی و شناسایی نوجوانان و نونهالان مستعد در 
رشته های مختلف از مهمترین و اثرگذار ترین کارهایی است که می 

توان در جهت توسعه ورزش کشور انجام داد.
وی افزود: برگزاری المپیاد استعدادهای برتر کشور، اقدامی بزرگ و 

ارزشمند در جهت تضمین آینده ورزش کشور است.
غفرانی به اثرات این المپیاد در ایجاد انگیزه بین نوجوانان ورزشکار 
اشاره کرد و گفت: این که ورزشکاران نوجوان کشور در فضایی کاملا 
رقابتی در تمامی رشته های ورزشی با یکدیگر مسابقه بدهند، بدون 
تردید در پیشرفت فنی و کسب تجربه برای این نوجوانان اثرات مثبتی 

بر جای خواهد گذاشت.
وی به میزبانی البرز در 4 رشته از این مسابقات اشاره و تصریح کرد: 
استان البرز در بخش دختران رشته های تنیس روی میز، ووشو، 

دوچرخه سواری و بدمینتون میزبان این المپیاد خواهد بود.
مدیرکل ورزش و جوانان البرز اضافه کرد: میزبانی البرز از آذرماه در 

کرج آغاز می شود.

اخبار استان

توپطلای201۸آسیا؛
چرابیرانوند؟

مراسم انتخاب برترین های فوتبال آسیا در سال 201۸ یک دسامبر 
در مسقط عمان برگزار می شود و بهترین های قاره کهن انتخاب 
می شوند. فوتبال ایران نیز در بخش های مختلفی از جمله فوتبال 
ساحلی، فوتسال و فوتبال بانوان در این مراسم حضور خواهد داشت. 
با این حال احتمال می رود مهم ترین جایزه این شب در فوتبال آسیا 
نیز به ایران برسد و علیرضا بیرانوند به عنوان مرد سال آسیا انتخاب 
شود. هنوز نامزدهای بهترین های آسیا اعلام نشده ولی برای انتخاب 

بیرانوند به عنوان مرد سال آسیا دلایل زیادی وجود دارد.
علیرضا بیرانوند در جام جهانی عملکرد خوبی برای ایران داشت که 
اوج کار او مهار پنالتی کریستیانو رونالدو بود. او در ادامه توانست در 
یک فصل لیگ قهرمانان هفت کلین شیت ثبت کند و با پرسپولیس، 
نایب قهرمان آسیا شود. او یک بار عنوان »بهترین بازیکن هفته لیگ 

قهرمانان« را نیز به دست آورد.
افتبازیکنانعربی

امسال سال خوبی برای بازیکنان عرب نبود. عمر عبدالرحمان فصل 
خوبی نداشت و در ادامه نیز با مصدومیت سنگین، جام ملت های 
آسیا را از دست داد. احمد خلیل، عمر خریبین، السهلاوی و عمر 
السومه نیز دیگر بازیکنان شاخص عرب بودند که در این سال 

چندان درخشان نبودند.
قانونبازیدرآسیا

بر اساس این قانون،  بازیکنی که مرد سال آسیا می شود باید در 
قاره آسیا بازی کند و به همین خاطر لژیونرها نمی توانند نامزد این 

بخش شوند.

نگاه هوادار

ناظمالشریعه:یکبازیبااسلوونی
خواهیمداشت

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران می گوید بازیکنان لژیونر در اردوی 
آخر تیم ملی قبل از سفر به اسلواکی به تمرینات اضافه می شوند.

به گزارش »دنیای هوادار«، سیدمحمد ناظم الشریعه درباره آغاز 
اردوهای تیم ملی فوتسال گفت: در این مرحله از اردو که تا روز 
دوشنبه ادامه دارد، 15 بازیکن دعوت شده اند. سه هفته پشت 
سر هم به همین شکل اردو داریم و سپس عازم اسلواکی می 
شویم. بازیکنان لژیونر هم در اردوی آخر به تیم اضافه می شوند تا 
شرایطشان را زیر نظر بگیریم. کارهای سفر به اسلواکی هم انجام 

شده و بازیکنان هم به سفارت این کشور رفته اند.
وی درباره برگزاری بازی تدارکاتی با روسیه و اسلواکی و نحوه 
برگزاری این تورنمنت، تاکید کرد: ما 12 آذر عازم اسلواکی می 
شویم و 16 آذر برمی گردیم. روسیه زودتر از ما به اسلواکی می 
رود. اول روسیه و اسلواکی بازی می کنند. سپس ما با روسیه بازی 
می کنیم و این تیم به کشورش بر می گردد. بازی آخر هم بین 

اسلواکی و ایران خواهد بود.

خبر

در حالی که مسئولان فدراسیون تیراندازی قطع همکاری 
با ســرمربی خارجی را رد کرده بودند اما گویا این مربی با 

کشور دیگری کارش را شروع کرده است.
به گــزارش »دنیای هــوادار«، رضا ملــک محمدی دبیر 
فدراســیون تیراندازی هفته گذشته قطع همکاری گوران 
ماکسیموویچ سرمربی تیم ملی تفنگ با فدراسیون ایران 
را رد کرد. دبیر فدراسیون هفته گذشته در مورد همکاری 
با سر مربی خارجی تفنگ گوران ماکسیموویچ گفته بود: 
قطع همــکاری نکرده ایم. تنها وقفه افتاده اســت، چون 
مسابقه خاصی نداریم از او دعوت نکرده ایم و استفاده هم 
نمی کنیم. به هیچ عنوان قطع همکاری با او نداشــتیم و 
تسویه حســاب هم نکرده ایم. کمیته های تیم های ملی، 

مربیان، ورزشکاران و خود ما با او در ارتباط هستیم.
اما حالا دبیر فدراســیون مطالب دیگری را در این رابطه 
عنوان می کند. ملک محمدی در پاســخ به سوالی مبنی 
بر اینکه گوران با کشور دیگری )ژاپن( قرارداد بسته است 
یا خیر گفت: من هم همانند شــما شنیده ام، اما مطمئن 
نیستم که قراردادی بسته باشد، شاید آزمایشی رفته باشد 
یا همانند ما همکاری مقطعــی با آنها دارد. واقعا بی خبر 
هستم. اما ما خیلی دوست داشتیم که از او استفاده کنیم. 

اگر که رفته خدا پشت پناهش باشد!
وی در پاســخ به این ســوال که مگر فدراســیون با او در 
ارتباط نیست گفت: بچه های کمیته ملی ما با او در ارتباط 
هســتند و حتی با تیم ژاپن دیده شــده است. ما هم در 

خواســت خود را به او می دهیم که در برخی از روزها در 
ایام مســابقات برای سرکشــی بیاید و به ما برنامه بدهد، 
یعنی به عنوان مشــاور فنی، به عنوان مسئول مربیان و یا 
برنامه ریز از او اســتفاده کنیم. در این شرایط اگر با کشور 
دیگری هم همکاری کند اســم سرمربی به او نمی دهیم. 
یک عنوانی پیدا می کنیم تا بتوانیم از تجارب او اســتفاده 
کنیم! ما اکنون به دنبال چینش کادر فنی تفنگ هستیم.

دبیر فدراســیون تیرانــدازی در ادامــه در خصوص آغاز 
اردوهــای تیم ملی گفت: اردوهای تپانچه از دیروز با کادر 
فنی متشکل از ســماکین، نجفی و خانم خدابنده لو آغاز 

شد. 

همکاریسرمربیتیمملیتفنگایرانباکشوریدیگر!
مدیر بخش بازاریابی سازمان لیگ می گوید برای وصول حق 
پخش با صداوســیما مذاکره داشتند اما هیچ عظمی برای 

پرداخت این پول وجود ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، صادق درودگر درباره ســپرده 
شدن تولید محتوای لیگ برتر به شرکت تیراژه فیلم اظهار 
کــرد: تولید محتوای لیگ برتر در همان قراردادی که برای 
تبلیغات محیطی امضا شد به شرکت مورد نظر واگذار شده 
است. تمام پخش های اینترنتی و هایلایت بازی ها در اختیار 

این شرکت است.
او در پاســخ به این ســوال که آیا حق پخش لیگ برتر هم 
به شــرکت تیراژه فیلم واگذار شده است، توضیح داد: حق 
پخش به این شرکت واگذار نشده است. ما در حال مذاکره و 
پیگیری از سوی صداوسیما هستیم اما متاسفانه تا این لحظه 
به هیچ نتیجه ای نرسیده ایم. به طور کلی هیچ عظمی برای 
پرداخت و دریافت حق پخش وجود ندارد. مبلغ حق پخش 
با کارشناسی اعضای هیات علمی دانشکده مدیریت دانشگاه 
تهران تعیین شده است،  بیشتر از 400 میلیارد تومان است.
مدیر بازاریابی ســازمان لیگ درباره سازوکار سپردن تولید 
محتوا به ســایت ها و برنامه های ورزشی مانند برنامه 90، 
گفت: سایت ها باید با اخذ مجوز از این شرکت اقدام به انتشار 
هایلایت  بازی ها کنند. البته آن ها با ســازمان لیگ قرارداد 
امضا می کنند. همه برنامه ها و ســایت های ورزشی اگر تابع 
قانون و مقررات هســتند و اگر به فوتبال احترام می گذارند 
شامل این موضوع می شوند. خود رسانه ها می توانند از محل 

حق انتشار محتوا که به آن ها داده می شود، درآمدزایی کنند. 
سایت ها و برنامه ها برای گرفتن حق انتشار تولید محتوا باید 
با بخش بازاریابی سازمان لیگ و شرکت تیراژه فیلم مذاکره 

کنند و سپس با سازمان لیگ قرارداد امضا کنند.
درودگــر در ادامه درباره آخرین وضعیت فعالیت  شــرکت 
تیراژه فیلم در بخش تبلیغــات محیطی اظهار کرد: طبق 
قرادادی که با این شرکت امضا شده، آن ها موظفند تا بالای 
۸5 میلیــارد تومان از محل تبلیغــات محیطی درآمدزایی 
کنند. در حال حاضر در بخش تبلیغات محیطی بالای ۸5 
میلیارد تومان قرارداد ارســال شــده و بیش از دو سوم آن 

نهایی شده است.

درودگر:عزمیبرایپرداختحقپخشوجودندارد

وقتیسازمانلیگدنبالدرآمدزاییاز
خبرگزاریهاوسایتهاست!

در  درآمدزایی  بزرگ  راه های  از  یکی  تلویزیونی  پخش  حق 
دنیای فوتبال است که بخش عمده ای از درآمد هر باشگاه را 
شامل می شود. برای مثال 4۸ درصد از درآمد باشگاه آرسنال 
پخش  محل حق  از  لیورپول  باشگاه  درآمد  از  درصد  و 42 
درآمد  از  یورو  میلیون  یا 12۸  و  می شود  تامین  تلویزیونی 
از  در فصل 201۷-201۸  رم  باشگاه  یورویی  میلیون   250
همین محل تامین شده است که اعداد و ارقام نشان دهنده 
نقش مهم حق پخش در متمول شدن و شکوفایی باشگاه های 

فوتبال دنیا دارد.
با این که حق پخش تلویزیونی نقش اصلی را در درآمدزایی 
باشگاه های فوتبال دنیا ایفا می کند اما باشگاه های فوتبال در 
ایران از این مقوله محروم هستند. در این سال ها صحبت های 
با  بر مذاکره سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال  زیادی مبنی 
صداوسیما وجود داشته و حتی پای مجلس هم به این ماجرا 
بر  این مذاکرات هیچ گاه خروجی مثبتی در  اما  کشیده شد 

نداشت.
دانشگاه  مدیریت  دانشکده  علمی  هیات  که  ارزیابی ای  طبق 
فوتبال  تلویزیونی  ارزش حق پخش  است،  داده  انجام  تهران 
برآورد شده است. مبلغی  از 400 میلیارد تومان  ایران بیش 
که در مقابل مبالغ قرادادهای تبلیغات محیطی لیگ برتر - که 
هیچ گاه به طور کامل وصول نشد - مبلغ هنگفتی محسوب 
می شود و درصورتی که باشگاه ها تنها به حق شان از حق پخش 
تلویزیونی برسند، شرایط شان از این رو به آن رو تغییر می کند. 
فوتبال،  لیگ  بازاریابی سازمان  قول صادق درودگر، مدیر  به 
عزمی برای دادن حق پخش تلویزیونی به این شته از سوی 

صداوسیما وجود ندارد.
با این که سازمان لیگ در لیگ هجدهم هم نتوانست حق پخش 
تلویزیونی را از صداوسیما بگیرد اما تولید محتوای لیگ برتر که 
مرتبط با حق پخش تلویزیونی می شود را به یک شرکت که 
متولی تبلیغات محیطی این فصل لیگ برتر است، واگذار کرده 
است. این شرکت هم با ارسال نامه ای به سایت ها، خبرگزاری ها، 
روزنامه ها و اپلیکیشن های ورزشی از آن ها خواسته تا اگر قصد 
استفاده از فیلم های مربوط به بازی های لیگ برتر دارند، با آن ها 
وارد مذاکره شوند و پس از امضای قرارداد با سازمان لیگ از این 

فیلم ها استفاده کنند!
در این که سازمان لیگ می تواند از طریق تولید محتوای لیگ 
برتر درآمدزایی کند، موضوعی است که نمی توان درباره آن به 
سازمان لیگ خرده گرفته اما این که مدیران فوتبال در گرفتن 
حق مسلم این رشته از صداوسیما که می تواند بخش اعظمی از 
مشکلات مالی فوتبال را برطرف کند، ناکام بودند و حالا چشم 
به درآمد اندکشان از بخش تولید محتوا بسته اند، موضوعی است 
که نشان می دهد آن ها از گرفتن حق پخش تلویزیونی ناامید 

شدند و به درآمدهای اندک دیگر چشم بسته اند.
همچنین مسئله  دیگری که وجود دارد این است که رسانه ها 
و برنامه های ورزشی بخش اعظمی از فعالیت شان به صورت 
مکتوب و از طریق تصاویر )عکس( است که شامل بخش 
بدون  می توانند  آن ها  نتیجه  در  نمی شود،  محتوا  تولید 
در  که  دهند  ادامه  فعالیتشان  به  بازی ها  فیلم  از  استفاده 
این صورت باز هم چیزی عاید فوتبال نمی شود. در نتیجه 
اگر مدیران فوتبال به دنبال رساندن این رشته به حق شان 
پخش  حق  گرفتن  روی  را  تمرکزشان  است  بهتر  هستند 
دنبال خرده  به  این که  نه  بگذارند  از صداوسیما  تلوزیونی 

درآمدهای این رشته باشند.

یادداشت

مشکل پنج میلیارد تومانی در پیست دیزین؛

جان اسکی بازان در خطر است

فرهاد کشاورز سرمربی تیم فوتسال مقاومت البرز گفت:شرایط تیم 
بسیار خوب است و امیدوار به بازی های آینده لیگ برتر هستیم.

وی ادامه داد: تمامی تیم های حاضر در لیگ ضمن شناسایی نقاط 

ضعف خود به تقویت آن می پردازند و مقاومت نیز با تکیه بر نیروی 
بازیکنان جوان خود تلاش می کند تا با قدرت بیشتری برای ادامه 

مسابقات آماده شود.

کشاورز:باقدرتبیشتریبرایادامهمسابقاتآمادهشویم
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

کابوسبدهیوتعلیقدوباره
حالی  در  شطرنج  فدراسیون 
برای میزبانی پیش رو و تامین 
هزینه های مالی آن از استاندار 
گرفته  همکاری  قول  اصفهان 
که وی به دلیل بازنشستگی باید 

ترک پست کند.
آسیا  شطرنج  کنفدراسیون 
در  که  خود  اخیر  نشست  در 
حاشیه مسابقات المپیاد جهانی 

به میزبانی باتومی گرجستان برگزار شد، امتیاز میزبانی رقابت های 
انفرادی آسیا در سال 2019 میلادی را به ایران  واگذار کرد. در 
همین راستا و طبق توافقاتی که میان مهرداد پهلوان زاده رئیس 
فدراسیون شطرنج با محسن مهرعلیزاده استاندار اصفهان صورت 
گرفته، قرار است بهمن ماه و همزمان با ایام دهه فجر و چهلمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، این رقابت ها در اصفهان برگزار 

شود. 
رقابت های انفرادی شطرنج آسیا حکم انتخابی برای مسابقات 
جهانی دارد. در پایان این رقابت ها 5 شطرنجباز برتر سهمیه جهانی 
می گیرند و بابت آن هم 50 هزار دلار جایزه نقدی تعیین شده است. 
فدراسیون شطرنج در حالی میزبانی مسابقاتی با این اهمیت را گرفته 
که بابت آخرین میزبانی بزرگ خود و به خاطر بدهی هایی که به 
جا ماند، با حاشیه ها و مشکلات زیادی روبرو شد. البته که به گفته 
پهلوان زاده و طبق رایزنی های صورت گرفته با استاندار اصفهان، 
هزینه های لازم برای میزبانی آینده  با کمک مقامات استانی به موقع 

و به اندازه تامین خواهد شد. 
این در حالی است که استاندار اصفهان ترک پست کرده است. نام 
محسن مهرعلیزاده در فهرست منتشر شده از سوی وزارت کشور 
قرار داشت که به خاطر بازنشسته بودن و عمل به قانون منع به 
کارگیری بازنشسته ها، صندلی خود را ترک کرده است. با این 
حساب تکلیف میزبانی مسابقات شطرنج انفرادی آسیا و وعده های 
داده شده استاندار اصفهان برای کمک به برگزاری این رقابت ها 

چه می شود؟
امروز آخرین مهلت قانونی تعیین شده برای ترک پست بازنشسته 
ها است و با این حساب تا بهمن ماه و در زمان برگزاری مسابقات 
شطرنج انفرادی آسیا با تغییرات مدیریتی در استانداری مواجه 
خواهد شد. این در حالی است که مهرعلیزاده در مذاکراتی که با 
رئیس فدراسیون شطرنج داشت به وی قول کمک ۷00 میلیون 
تومانی برای برگزاری مسابقات انفرادی آسیا را داده بود اما حالا با 
شرایط پیش آمده هیچ ضمانتی برای ارائه این کمک مالی از سوی 
مدیریت جدید نیست و همین مسئله می تواند میزبانی پیش روی 
شطرنج را به چالشی دیگر برای این رشته و ورزش ایران تبدیل کند.
فدراسیون شطرنج دو سال پیش هم میزبان مسابقات قهرمان بانوان 
جهان بود. پیش از این رقابت ها ن سجادی معاون وقت وزارت 
ورزش قول همکاری به فدراسیون برای برگزاری این رقابت ها را داده 
بود اما پیش از آغاز میزبانی ایران، محمدرضا داورزنی جایگاه وی را 
در وزارت ورزش گرفت. طبیعتا معاون جدید به هیچ یک از وعده 
هایی که توسط سجادی داده شده بود، عمل نکرد و همین مسئله 
بود که شطرنج ایران را به خاطر بدهی تا آستانه تعلیق ومحرومیت 

هم پیش برد. 
با این اوصاف بعید نیست اتفاقات تلخی که بعد از میزبانی مسابقات 
زنان جهان برای شطرنج ایران افتاد دوباره به خاطر میزبانی جدیدِ 
پیش رو و تغییرات مدیریتی که برای استانداری اصفهان در راه است، 
تکرار شود و همین موضوع ابعاد مربوط به ابهامات این رقابت ها را 

بیشتر کرده است. 

سوژه هفته

حریفانتیمملیوالیبالدرانتخابی
المپیکمشخصشدند

با اعلام رنکینگ فدراسیون جهانی والیبال تیم های روسیه، کوبا 
و مکزیک به عنوان حریفان تیم ملی ایران در رقابت های انتخابی 

المپیک مشخص شدند.
به گزارش »دنیای هوادار«، فدراسیون جهانی والیبال امروز آخرین 
رنکینگ خود را اعلام کرد و تیم ملی کشورمان بدون تغییر در 

جایگاه هشتم جدول رده بندی باقی ماند.
طبق اعلام برنامه ای که فدراسیون جهانی داشت مرحله انتخابی 
رقابت های المپیک 2020، 24 تیم برتر رنکینگ در شش گروه 
چهار تیمی به رقابت خواهند پرداخت. طبق رنکینگ اعلام شده 
امروز تیم ملی کشورمان در گروه F رقابت ها با تیم های روسیه، 

کوبا و مکزیک همگروه خواهد بود.
گروه بندی مرحله انتخابی المپیک 2020 به شرح زیر است:

گروه A: برزیل، مصر، بلغارستان، کره جنوبی یا پورتوریکو
گروه B: آمریکا، بلژیک، هلند، کره جنوبی یا پورتوریکو

گروه C: ایتالیا، صربستان، استرالیا، کامرون
گروه D: لهستان، فرانسه، اسلوونی، تونس

گروه F: روسیه، ایران، کوبا، مکزیک
گروه G: کانادا، آرژانتین، فنلاند، چین

تیم های نخست هر گروه مستقیم به المپیک 2020 راه پیدا 
خواهند کرد و پس از پایان تورنمنت های مختلف تکلیف ۷ تیم 
)ژاپن میزبان( برای حضور در المپیک مشخص خواهند شد. 5 تیم 
برتر مسابقات انتخابی قاره نیز جواز حضور در المپیک 2020 را 

کسب خواهند کرد.

تهدیدباشگاهوالیبالپیامخراسانبه
کنارهگیریازلیگ

مدیر باشگاه والیبال پیام مشهد اعلام کرد این تیم تنها در سالن 
مهران به مسابقاتش در لیگ برتر ادامه می دهد و اگر قرار باشد 

در سالن دیگری بازی کنیم، از لیگ کناره گیری خواهیم کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، فدراسیون والیبال طبق گزارش های 
ناظرانش و انتقاد برخی تیم های لیگ برتری، ساختار سالن مهران 
را استاندارد ندانست و اعلام کرد مشهدی ها سالن دیگری را برای 

مسابقات خانگی خود در لیگ برتر والیبال، در نظر بگیرند.
عدم وجود درب های خروجی اضطراری در این سالن، یکی از 
عوامل مهمی بوده که فدراسیون را مجاب کرد، اجازه برگزاری 
مسابقات در سالن مهران را رد کند. سازمان لیگ برتر والیبال 
کشور مسئولیت بروز هرگونه حادثه ای را از جانب خود سلب 
کرده و به باشگاه پیام مشهد و هیات والیبال خراسان رضوی 
اعلام کرده مقصر هر اتفاق و حادثه ای در این سالن، باشگاه پیام 

خراسان است.

توپ و تور

میثاقیان:عاشقانجامکارهای
سختهستم

سرمربی جدید تیم خونه به خونه بابل می گوید که هدفش انجام 
یک کار سخت همراه با این تیم و کسب نتایج خوب با نماینده 

مازندران در لیگ دسته اول است.
به گزارش »دنیای هوادار«، اکبر میثاقیان سرمربی جدید تیم خونه 
به خونه بابل که بعد از ظهر امروز هدایت این تیم را برعهده گرفت 
در خصوص بازگشت دوباره اش به مازندران و شرایط تیم جدیدش 
گفت: شرایط خونه به خونه پیچیده است اما من عاشق انجام 
کارهای سخت هستم و آن را دوست دارم. اینجا کار کردن خیلی 

سخت است اما خوشحالم که به تیم خونه به خونه بازگشتم.
 وی در ادامه گفت: کار بسیاری سختی در پیش داریم اما من 
اینجا آمدم که کمک کنم تیم به جایگاه مدنظر مالک باشگاه 
بازگردد و ان شالله بتوانیم رویه و روند جدیدی در تیم حاکم و 
کمک کنیم بازیکنان جوانی که در این تیم عضویت دارند در آینده 
به ستاره های فوتبال ایران تبدیل شده و راه پیشرفت را طی کنند.
نماینده شهر بابل که تمامی بازیکنان ستاره خود را ابتدای فصل 
از دست داد در حال حاضر با کسب نتایج ضعیف و جمع آوری 
پنج امتیاز از 11 مسابقه در رده پانزدهم جدول حضور دارد. حالا 
آن ها به دنبال این هستند با اتکا به تجربه میثاقیان به رده های 
میانی جدول صعود کرده و از خطر سقوط به دسته دوم بگریزند.

علیعلیزادهازمسرفسنجانکنار
گذاشتهشد

بعد از کنار گذاشتن علي سامره در پایان هفته پنجم از هدایت 
تیم فوتبال مس رفسنجان، علي علیزاده دیگر چهره نامدار فوتبال 

رفسنجان نیز از سمت سرپرستي این تیم کنار گذاشته شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، تیم فوتبال مس رفسنجان در دو فصل 
اخیر به بدترین شکل ممکن آبستن حواشي شده است به گونه اي 
که تبعات این حواشي همچنان ادامه دارد ، حواشي که پاي ثابت آن 

تعدادي از مربیان تیم هاي پایه باشگاه مس رفسنجان مي باشند.
این افراد در دو فصل اخیر همواره بر روي سکوها و در فضاي 

مجازي به تخریب چهره هاي مطرح فوتبال این شهر پرداختند.
در آخرین مورد نیز شنیده ها حکایت از آن دارد که سرمربي یکي از 
تیم هاي پایه فوتبال مس رفسنجان در یک اقدام غیر اخلاقي اقدام 
به ضبط مکالمه تلفني علیزاده سرپرست تیم فوتبال این باشگاه 
نموده است و پس از ادیت و ویرایش آن، فایل صوتي مورد نظر را در 
اختیار میشو کرستیچوویچ سرمربي مس رفسنجان قرار داده است.

میشو  به  را  انتقاداتي  فایل صوتي  این  در  علیزاده  که  آنجا  از 
کرستیچوویچ وارد نموده است این مربي اهل کرواسي خواستار 
کنار گذاشتن علیزاده از کادرفني مس شده است و حتي تلاش 
محمود محمودي نیا مدیرعامل مس رفسنجان براي حل و فصل 
این اختلاف بي نتیجه مانده است تا اینکه روز گذشته علیزاده از 

جمع مس کنار رفت.

اخبار لیگ 1

هفته سیزدهم لیگ  دسته یک،دیروز شنبه با 
انجام سه بازی پیگیری شد  که در مهمترین 
به  انزلی  بندر  ملوان  و  کرمان  مس  دیدار 

تساوی رضایت دادند.
به گزارش »دنیای هوادار«، در هفته ای که 
گذشت، لیگ یک باز شاهد تغییر و استعفا 
اخیر  هفته  چند  در  که  ارومیه  نود  بود. 
توانسته بود عملکرد خوبی داشته باشد، شاهد 
استعفای سرمربی و مدیرعاملش بود. در این 
هفته خونه به خونه بابل و گل ریحان البرز 

استراحت دارند و بازی نمی کنند.

تساویمسکرماندرروزسکونشینی
نادردستنشان

دو تیم ملوان و مس کرمان هفته سیزدهم 
لیگ دسته یک را آغاز کردند.

این بازی که در ورزشگاه تختی انزلی برگزار 
شد تا در دقیقه ۸۷ بدون گل در جریان بود، 
تا این که شروین بزرگ موفق از فاصله 35 

متری دروازه ملوان را باز کند.
این گل 3 دقیقه هم دوام نداشت و شهریار 
مغانلو در دقیقه 90 از روی نقطه پنالتی 
نادر  رساند.  ثمر  به  را  ملوان  تساوی  گل 
دست نشان، سرمربی تیم مس کرمان به 
علت محرومیت این بازی را از روی سکو 

تماشا کرد.

درخشششاگردانفرهادادامهدارد
تیم فوتبال پرسپولیس پاکدشت که هفته 

در  را  مس  مدعی  تیم  شد  موفق  گذشته 
هفته  در  دهد،  شکست  گل   3 با  کرمان 
سیزدهم نیز توانست شهرداری ماهشهر را با 

یک گل شکست دهد.
شاگردان فرهاد کاظمی با گل دیر هنگامی 
که توسط مرتضی خراسانی در دقیقه ۸5 
زدند، این بازی را با پیروزی به اتمام رساندند 
تا جمع امتیازات شان به 22 رسیده و به رده 
دوم جدول صعود کردند. شهرداری ماهشهر 
نیز با همان 10 امتیاز در رده یازدهم جدول 

باقی ماند.

پیروزیافاضلیدراولینگاممقابلنود
ارومیه

تازگی  به  که  خرمشهر  اروند  کارون  تیم 
اکبر میثاقیان را از کار برکنار کرده و سکان 
سپرده  افاضلی  هومن  به  را  خود  هدایت 
توانست با تک گل دقایق پایانی که از روی 
نقطه ی پنالتی به ثمر رسید نود ارومیه را 
شکست دهد و به اوضاع خود در جدول سر 

و سامان بخشد.
تیم کارون اروند در این مسابقه دو بار صاحب 
پنالتی شد که در دومین بار توانست به گل 
برسد. کادرفنی تیم نود در دومین پنالتی 
را  زمین  از  خود  تیم  آوردن  بیرون  قصد 
داشتند که در نهایت از این تصمیم منصرف 

شدند.
یکشنبه  امروز  هفته  این  های  بازی  ادامه 

برگزار می شود

اراک آلومینیوم - رفسنجان مس
ساعت14:30

گذشته  هفته  که  ربیعی  محمد  شاگردان 
را  خرمشهر  اروند  کارون  شدند  موفق 
شکست دهند و با 19 امتیاز و تفاضل گل 
کم تر نسبت به سرخ پوشان پاکدشت در رتبه 
پنجم جدول قرار دارند این بار باید به مصاف 
مس رفسنجان بروند. مس رفسنجان که به 
هیچ عنوان شرایط جالبی را تجربه نمی کند، 
هنوز در بحران به سر می برد و با ۷ امتیاز در 
رتبه چهاردهم جدول قرار دارد. آخرین تقابل 
این دو تیم در رقابت های لیگ دسته  یک با 

تساوی بدون گل به پایان رسیده است.

شهرداری شاهین - شیراز قشقایی
بوشهرساعت14:30

شاگردان محمود فکری در شاهین بوشهر 
که با 20 امتیاز در رده سوم جدول رقابت ها 
جای دارند، این بازی میهمان قشقایی شیراز 
خواهند بود. قشقایی شیراز با 16 امتیاز در 
رده هفتم قرار دارند و برای بهتر کردن روند 
بازی  این  امتیاز  سه  به  مسابقات  در  خود 
ورشگاه  در  دید  باید  دارند.  احتیاج  خانگی 

پارس شیراز چه پیش می آید.

سیرجان گلگهر - تبریز شهرداری
ساعت14:30

بازی  گذشته  هفته  که  سیرجان  گل گهر 
انجام نداد، برای بازپس گیری صدر جدول 
باید شهرداری تبریز را در خانه اش شکست 
در  امتیاز   9 با  نیز  تبریز  شهرداری  دهد. 
شدن  بهتر  و  دارد  قرار  دوازدهم  جایگاه 
وضعیت خود در جدول به کسب امتیاز در 
این بازی امیدوار است. آخرین تقابل این دو 
تیم در فصل گذشته لیگ دسته یک فوتبال 
با پیروزی پر گل پنج بر دو گل گهر سیرجان 

همراه بوده است.

ساعت فجرسپاسی - تهران بادران
14:30

شاگردان مهدی پاشازاده در بادران تهران که 
با 15 امتیاز در رده هشتم قرار دارند برای 
بهتر شدن وضعیت شان در جدول به برد برابر 
تیم فجر سپاسی نیاز دارند. از طرفی دیگر 
فجر سپاسی نیز شرایط خوبی ندارد و و با 
9 امتیاز در رده سیزدهم جدول قرار دارد. 
در چهار تقابل اخیر این دو تیم دو بازی به 
تساوی انجامیده و دو برد نصیب تیم بادران 

تهران شده است.

گزارش» دنیای هوادار« از هفته سیزدهم لیگ یک کشور؛

سه امتیاز شیرین شاگردان کاظمی 
در روز تساوی ملوانان 

فریبرز عسکری، سرمربی تیم ملی تکواندو 
گفت: مسابقات فینال گرندپری با حضور 
با  و  برگزار می شود  دنیا  برتر  بازیکن   16
وجود که کار را سخت تر می کند اما کسب 

مدال طلا دور از دسترس نیست.
فریبرز  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مسابقات  در  طلا  مدال  کسب  عسکری: 
نیست،  دسترس  از  دور  گرندپری  فینال 
بعد از مسابقات امارات تمام فکر و ذکر ما 

مسابقات جهانی خواهد بود.

فریبرز عسکری ، در خصوص شرایط تیم 
ملی تکواندو اظهار داشت: در حال حاضر 
روزهای آخر اردوی خود را برای حضور در 
مسابقات فینال گرندپری در امارات سپری 
از  مرحله  این  برای  ما  اردوی  می کنیم. 
مسابقات با شرایط خاصی شروع شد. بعد 
از بازگشت تیم ملی از مسابقات گرندپری 
منچستر ۷، ۸ روز آرمین هادی پور را به 
خاطر حضور در مسابقات کسب سهمیه 
گرنداسلم نداشتیم و سجاد مردانی نیز یک 

هفته به دلیل آسیب دیدگی در اختیار ما 
حضور  اردو  در  بازیکنان  سایر  اما  نبود 

داشتند.
وی تصریح کرد: این چند روز پایانی برای 
و  اشکال  بتوانیم  تا  است  مهم  خیلی  ما 
ایرادات را برطرف کنیم و بر همین اساس 
بازیکنان  کردم  اصرار  گذشته  هفته  در 
حضور  برتر  لیگ  مسابقات  در  ملی پوش 
گرندپری  فینال  مسابقات  باشند.  داشته 
شرایط خاص خود را دارد و به جای 32 

بازیکن برتر رنکینگ، 16 نفر بازیکن برتر 
شرکت خواهد داشت و در 2 روز نیز برگزار 
خواهد شد. روز نخست مسابقات تا مرحله 
روز  در  و  داشت  خواهد  ادامه  نیمه نهایی 

دوم نیز دیدارهای فینال برگزار می شود.
سرمربی تیم ملی تکواندو خاطر نشان کرد: 
برای کسب مدال برنز نیز مسابقه برگزار 
خواهد  توزیع  مدال  یک  و  شد  خواهد 
شد که قطعا این موضوع کار را سخت تر 
این  امتیازات  کرد.  خواهد  حساس تر  و 
مسابقات نیز دو برابر خواهد بود و به جای 
40 امتیاز به بازیکن برتر ۸0 امتیاز تعلق 
شرایط  می شود  باعث  که  گرفت  خواهد 
بخورد.  رقم  مسابقات  این  برای  خاصی 
در کل با تمام توان تمرین کردیم تا این 
مرحله پایانی را نیز پشت سر بگذاریم تا 
بعد از این مسابقات تمام فکر و ذکر خود را 
برای مسابقات جهانی سال آینده بگذاریم.

سرمربی تیم ملی تکواندو در پایان خاطر 
نشان کرد: با توجه به اینکه زمان ایده آلی 
تا المپیک داریم اگر او بتواند وزن خود را 
مدیریت کند حضور در وزن سوم برای او 
ایده آل است اما با توجه به اینکه وزن فعلی 
او بالای 110 کیلوگرم است این موضوع را 

بعید می دانم.

گفتگو با فریبرز عسکری سرمربی تیم تکواندو؛ 
بعد از مسابقات امارات تمام فکر و ذکر ما مسابقات جهانی خواهد بود

حسن بابک، مدیر تیم های کشتی فرنگی 
پایه گفت: سرپرست یا رئیس جدید برای 
هر کسی که ابلاغ بزند او کار را ادامه خواهد 
داد، در حال حاضر من هیچ سمتی در هیچ 

رده ای ندارم.
بابک  حسن  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در مورد اتمام کار امیدهای کشتی فرنگی 
ایران با 4 مدال برنز اظهار داشت: به هرحال 
مشکلاتی از قبل بود و تیم امید با همان 
شرایط به مسابقات جهانی اعزام شد. رفته 
امیدوار  شد.  خواهد  درست  وضعیت  رفته 
آینده  سال  های  جهانی  برای  که  هستیم 
برنامه ریزی بهتری شود و کارها خوب پیش 
برود. ما مربیان و کشتی گیران توانمندی 
داریم که می توانند جایگاهی که شایسته 

کشتی ما است را به دست بیاورند.
کشتی  ملی  تیم  وضعیت  مورد  در  وی 
علی  استعفای  از  بعد  بزرگسالان  فرنگی 
اشکانی تصریح کرد: چون مسئولیتی ندارم، 

اطلاعاتی هم در این زمینه ندارم که قرار 
است چه اتفاقی بیافتد. فقط امیدوارم کسی 
را  مسئولیت  هست  بقیه  از  توانمندتر  که 

برعهده بگیرد.
بابک که مسئولیت مدیریت تیم های پایه 
کشتی فرنگی را دارد، در پاسخ به این سوال 
که آیا در کادرفنی این رده های سنی هم 
که  پایه ها  گفت:  داد،  خواهد  رخ  تغییری 
این است که وقتی  اما بحث  خوب بودند، 
تمام  می کند،  تغییر  فدراسیون  رئیس 
کسانی که پیش از این پستی داشتند، دیگر 
مسئولیتی ندارند. از این به بعد سرپرست یا 
رئیس جدید برای هر کسی که ابلاغ بزند او 
کار را ادامه خواهد داد. در حال حاضر من 

هیچ سمتی در هیچ رده ای ندارم.
فرنگی  کشتی  ملی  تیم  اسبق  سرمربی 
صباحی  چند  ما  همه  افزود:  بزرگسالان 
هستیم و بعد باید برویم. از زین الدین زیدان 
مطلب خوبی را خواندم، او می گفت من سه 

سال تیم را قهرمان کردم و هر چیزی که 
بعد  به  الان  از  دادم،  تیم  به  را  می دانستم 
دیگر باید کسی بیاید که چیزی به این تیم 

اضافه کند. کار و زندگی ما هم همین است. 
پست ها ارث پدری نیستند و قرار نیست تا 

آخر عمر در یک جا بمانیم.

بابک تاکید کرد: 
 با تغییرات در فدراسیون کشتی سِمتی در هیچ رده ای ندارم

خروج سیاه جامگان و نفت تهران از جدول 
مسابقات لیگ یک سبب شده تا هر هفته دو 

تیم با استراحت اجباری روبرو باشند.
همان شروع  از  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
رقابت های لیگ یک در فصل جدید مشخص 
بود که این فصل سازمان لیگ با مشکلات 
زیادی برای برگزاری مسابقات روبرو خواهد 

شد؛ چرا که از هفته اول چند تیم بودند که به 
دلایل مختلف مقابل حریفانشان حاضر نشدند.

کنار  سبب  تهران  نفت  های  غیبت  ادامه 
گذاشته شدن این تیم پس از چند هفته از 
جامگان  سیاه  و  یک شد  لیگ  های  رقابت 
هم علیرغم تمام تلاش های خداداد عزیزی 
نتوانست به دلایل مالی، مسابقات را ادامه دهد 

و از جدول کنار گذاشته شد.
به  را  نابسامانی  لیگ یک  به جدول  نگاهی 
وضوح نشان می دهد؛ نصف تیم ها در پایان 
اند  برگزار کرده  یازده دیدار  هفته دوازدهم، 
شاهد  هفته  هر  و  دیدار  فقط 10  مابقی  و 
استراحت اجباری دو تیم هستیم که سبب 

ایجاد بی نظمی در مسابقات شده است.

فریبرز محمود زاده مسئول برگزاری مسابقات 
لیگ یک در برنامه فوتبال یک در خصوص 
این مشکل و اینکه چه زمانی حل می شود، 
توضیح داد: بدلیل حذف تیم های نفت تهران 
و سیاه جامگان از لیگ یک، تقویم مسابقات 
دستخوض تغییرات شد و ما شاهد استراحت 

دو تیم در هفته هستیم.

استراحت اجباری آفت لیگ یک؛

لیگ یک برای سازماندهی تا نیم فصل منتظر باشد !

افاضلیبیانکرد:
بافوتبالخوزستانآشناهستم

اروند  کارون  تیم  سرمربی 
خرمشهر گفت: دینی به استان 
که  امیدوارم  و  دارم  خوزستان 
خوبی  نتایج  تیم  این  با  بتوانم 

کسب کنم.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هومن افاضلی چند روز قبل به 
عنوان سرمربی تیم کارون اروند 

خرمشهر انتخاب شد. او که سابقه مربیگری در صبا و نفت را دارد، 
معتقد است در جنوب باید دینش را ادا کند.

میخواهمدینمرابهاینجااداکنم
من با مدیرعامل محترم مجموعه یکی دو بار صحبت کردیم و از 
امکانات این تیم در خرمشهر بازدید کردیم و اگر شرایط همینطور 
که دیدیم باشد، فضا برای رشد وجود دارد. به هر حال من دینی به 
استان خوزستان دارم، در این شهرها هم زندگی کردم و هم با حال 
و هوای اینجا آشنا هستم و دوست دارم و امیدوارم دینم را به این 
منطقه ادا کنم. اینجا خیلی در کشور ما زحمت کشیدند، مردمش 
سختی کشیدند و در دوران جنگ. پس از آن هنوز که هنوز است 
می توان آثار جنگ را در این منطقه دید. برای هر یک متر خیلی 

ها جانشان را فدا کردند و این شهر وجاهت خیلی خاصی دارد.

استادیومخرمشهرفوقالعادهاست
استادیوم فوق العاده ای دارند، همین استادیوم 15 هزار نفری که 
فینال جام حذفی در آن برگزار شد. امکانات و شرایط خوبی دارد. 
در لیگ یک بازی ها زیر نور نیست و نیازی نیست راجع به نور 
ورزشگاه صحبت کنیم. شاید برای جام حذفی کاستی هایی بود 
اما از وقتی که تحویل باشگاه اروند داده شده شرایطش خیلی 
فرق کرده و بهتر شده. کیفیت چمن خیلی خوب است و من 
به خصوص روی موضوع چمن وسواس زیادی داشتم که باید در 
نگهداری آن دقت شود. چمن خیلی خوب است و میتواند به ما 
کمک کند. این استادیوم از دیگر ورزشگاه های 15 هزار نفری هم 
زیباتر است و هم باکیفیت تر. باشگاه کارون از معدود باشگاه هایی 

است که استادیوم اختصاصی دارند.

درصباونفتشرایطکارنبود
در صبا و نفت شرایط برای کار مهیا نبود. من وقتی رفتم قم 
توانستیم در ۸ بازی ۸ امتیاز بگیریم اما پس از ما تیم فقط 3 
امتیاز گرفت! البته مسائل دیگری هم بود که اجازه نمی داد کار 
را جلو ببریم و من وقتی این ها را فهمیدم خودم را کنار کشیدم. 
در نفت هم دیدید همان بازی اول از پرسپولیس امتیاز گرفتیم اما 
پس از این که باشگاه به تعهداتش عمل نکرد شیرازه تیم از هم 
پاشید. دیدید که از استقلال جلو افتادیم اما چون بچه ها اعتصاب 
کرده بودند، از لحاظ بدنی در شرایط مطلوبی نبودیم و بازی را 
از دست دادیم. پس از آن می خواستم استعفا دهم اما به خاطر 

بچه ها ماندم.

گفت و گو

سید مجتبی حسینی سرمربی گل ریحان البرز در ارتباط با 
آخرین شرایط تیم خود گفت:در این هفته از رقابت ها گل 
ریحان با استراحت مواجه شده و بازی در لیگ یک ندارد 

تمرینات خود را به جدیت دنبال خواهیم کرد تا در هفته های 
آینده با هماهنگی بیشتر به مصاف حریفان خود برویم و روند 

رو به رشد خود را در جدول رده بندی طی کنیم.

حسینی:گلریحانروندروبهرشدیدارد
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اکبرمیثاقیانسرمربیتیمفوتبالخونهبهخونهشد
اکبر میثاقیان که چند روز پیش پس از کسب نتایج ضعیف از تیم کارون اروند 

خرمشهر جدا شد،  روز جمعه با عقد قراردادی سرمربیگری تیم خونه به خونه بابل را 
بر عهده گرفت. میثاقیان سابقه سرمربیگری تیم های مشکی پوشان و پدیده خراسان 

را نیز در کارنامه خود دارد.

بازگشتزلاتانبهروسونری؟
مینو رایولا، ایجنت دنیای فوتبال به میلان رفته تا احتمالا بحثی بر سر بازگشت 

زلاتان ابراهیموویچ به باشگاه آث میلان داشته باشد. البته دلیل اصلی حضور رایولا در 
میلان، در پیش بودن عمل جراحی زانوی جیاکومو بوناونتورا، دیگر موکل اوست و 

رایولا به دنبال پشتیبانی از موکل خود است. 

آسیبدیدگیهافبکپیکانبرطرفشد
پیکان در حالی روز دوشنبه در یک بازی عقب افتاده از سری رقابت های لیگ برتر 

به مصاف پرسپولیس خواهد رفت که مهدی شیری نمی تواند تیمش را همراهی کند. 
شیری که قرار است در نیم فصل دوم پیراهن پرسپولیس را بر تن کند در بازی قبلی 

پیکان برابر پارس جنوبی از زمین مسابقه اخراج شد.

کاسیاس:ازبازگشتبهتیمملیورئالمادریداستقبالمیکنم
کاسیاس در مصاحبه ای اعلام کرد :»من بازنشسته نشدم و از بازگشت به تیم ملی 

استقبال می کنم. البته که دعوت رئال مادرید برای بازگشت به این تیم را هم قبول 
می کنم. من در برنابئو بزرگ شدم. فکر می کنم تصمیمم برای ترک رئال درست بود. 

می دانم که اگر در رئال می مانم، پایان بدتری در انتظارم بود.«

لیستپرسپولیسبرایبازیباپیکاناعلامشد
سیدجلال حسینی، رادو شوویچ، منشا، شایان مصلح، محسن ربیع خواه، امید 

عالیشاه، شجاع خلیل زاده، کمال کامیابی نیا، آدام همتی، سیامک نعمتی، علی علیپور، 
علوان زاده، درویش وند، شاهین عباسیان، محمد احسان حسینی، محمد امین اسدی 

و بهاروندی، تمام موجودی حال حاضر پرسپولیس هستند.

تساویپدیدهوپارسجنوبیدردیداریدوستانه
تیم های فوتبال پدیده خراسان و پارس جنوبی جم در دیداری دوستانه در تهران 

به مصاف هم رفتند که این بازی با تساوی یک-یک خاتمه یافت. روح الله سیف اللهی 
در دقیقه 2 از روی نقطه پنالتی برای پارس و امین قاسمی نژاد در دقیقه 45 برای 

پدیده گلزنی کردند.

کوتاه از فوتبال ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

تکذیبانتقالقطعیستارهآرژانتینیبهرئال
اخبار  این  تکذیب  آرژانتین ضمن  ریورپلاته  باشگاه  رئیس  دونوفریو،  رودولفو 

در نشستی اعلام کرد: »رئال به پالاسیوس علاقه دارد و آنها با فرانچسکولی)مدیر 
اجرایی( نیز صحبت هایی داشته اند. قرار بر این شد که پس از بازی برگشت فینال 

لیبرتادورس، گفت و گوها ادامه پیدا کند. هنوز هیچ چیز قطعی نیست.

پرسپولیسازملیپوشامیدخودنمیتوانداستفادهکند
سازمان لیگ به باشگاه پرسپولیس اعلام کرده بود این تیم می تواند ملی پوشان امید 

خود را در دیدار با پیکان در اختیار داشته باشد، اما با اعلام لیست جدید تیم امید برای 
سفر به عمان مشخص شد حمیدرضا طاهرخانی در این لیست است و همراه تیم 

امید راهی عمان خواهد شد.

به دلیل مشکل خدمت سربازی و  سامان قدوس 
است  کرده  ایران سفر  به  بار  امسال 3  وی  اینکه 
نتوانست خود را به دیدار ایران و ترینیداد و توباگو 
برساند اما امروز موسی کمالی رئیس اداره سرمایه 
مورد  در  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  سرباز  انسانی 
وضعیت این بازیکن گفت: با توجه به عضویت سامان 
قدوس در تیم ملی فوتبال و قانون فوق، این فرد تا 
30 سالگی معافیت موقت از سربازی دارد؛ بنابراین 

مشکلی در تردد ندارد.

با وجود اظهارات سردار کنالی پیرامون این موضوع 
اما به نظر می رسد قدوس تا پایان سال نمی تواند وارد 
ایران شود زیرا موضوعی که رئیس اداره منابع انسانی 
ستاد کل نیروهای مسلح به آن اشاره کرده تبدیل به 

قانون نشده و تنها با رایزنی شفاهی صورت می گیرد.
قدوس بر خلاف سایر افراد مشمول که خارج از ایران 
زندگی می کنند و تنها 2 بار می توانند وارد کشور 
شوند 3 بار به تهران سفر کرده که البته بار سوم با 
رایزنی فدراسیون فوتبال و وزارت امور خارجه مجوز 

اگر  از سوی دیگر  را گرفته است.  ایران  حضور در 
قدوس این بار به تهران سفر می کرد نمی توانست از 
کشور خارج شود زیرا وزارت امور خارجه بعد از بازی 
ایران و بولیوی به این بازیکن اعلام کرد که برای وارد 
شدن به کشور از دفعات بعد نیاز به رایزنی با ستاد کل 
نیروهای مسلح است.  به این ترتیب سامان قدوس تا 

پایان سال 9۷ باید منتظر بماند تا وارد ایران شود.
قرار است قدوس در اردوی تیم ملی ایران در قطر 

حاضر شده و مقابل ونزوئلا به میدان برود.

قدوس تا پایان سال ۹۷ نمی تواند به ایران سفر کند

مسابقات فوتبال توابع استان تهران با صعود شاگردان 
ناصر احمد پوربه لیگ دسته سه کشور به پایان رسید.

فوتبال  مسابقات  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
حضور  با  ماه  خرداد  از  تهران  برتراستان  توابع 
مناطق  در  برگشت  و  رفت  به صورت  تیم   1۸
استان تهران برگزار شد و تیم شهید اورکی با 
هدایت رامین محمدیان موفق شد به لیگ دسته 

3 کشور صعود کند.
تیم شهید اورکی با قدمت نزدیک به چهار دهه در فوتبال  
اسلامشهردر حال فعالیت است که زنده یاد ناصراحمدپور 

اولین مربی و یکی از موسسین این تیم بود.
تیم شهید اورکی در این فصل از رقابت ها بازی های 
حساسی را پشت سر گذاشت و پس از مرحله گروهی 
پارس  قدرتمند  های  تیم  مقابل  پیروزی  و کسب 
شهریار و بیمارستان پارس که با مدیریت فنی حسین 

فرکی مربی سابق تیم ملی و حسین سید صالحی  
اداره می شد موفق شدند به مرحله فینال این دوره از 
مسابقات راه پیدا کند و در نهایت  شاگردان محمدیان 
در یک هوای بارانی و انجام یک بازی مهیج ارسنجانی 
رباط کریم  را با نتیجه 2 بر 1 شکست داده و به مقام 

قهرمانی رسیدند.
تیم فوتبال شهید اورکی از 21 بازی خود در لیگ 
صاحب 20 پیروزی و تنها یک تساوی شد که این 
یک رکورد بی نظیر دربرگزاری ادوار این مسابقات 
میباشد که به همت جوانان سرافراز  اسلامشهر و کادر 

فنی جوان این تیم میسر شد!

تقدیروتشکرمحمودکاظمیزادهمدیرعامل
باشگاهشهیداورکی

محمود کاظمی زاده در گفتگو با خبرنگار دنیای 

هوادار در ارتباط با این موفقیت گفت:پس از سال 
فصل  یک  توانستیم  فراوان  تلاش  و  فعالیت  ها 
ما  تیم  بازیکنان جوان  و  باشیم  داشته  را  خوب 
با انگیزه بالا موفق شدند به لیگ دسته 3 کشور 

صعود کنند.
دسته  لیگ  در  موفقت  حضور  داد:برای  ادامه  وی 
3 کشور باید برنامه ریزی دقیقی داشته باشیم که 

بتوانیم به مراحل بالاتر صعود کنیم.
کنم  می  تشکر  نهایت  در  گفت:  پایان  در  وی 
دکتر  اورکی،  شهید  محترم  خانواده  همراهی  از 
آرمیان  قدیر  شهردار،  طلا  فرماندار،دکتر  مرسلپور 
رئیس اداره ورزش و جوانان، مجید محمدی ریاست 
رییس کمیته  دانشور  فوتبال، جناب دکتر  هیئت 
رضا  آقای  مالی  و حمایتهای  تهران   پیشکسوتان 
شمشیری مالک شیرینی شمشیری و جناب بهروز 

قهرمانی مالک نمایندگی آدیداس و هواداران و مردم 
ورزش دوست اسلامشهرکه همیشه از تیم شهر خود 

حمایت می کنند.

اسامیبازیکنانوکادرفنی
بازیکنان تیم: مهدی پیکانی، مرتضی مولاییان، مجید 
سیفی، سعید آزاد، داود عظیمی، بهزاد باجلان، بهزاد 
ابوالفتحی، اکبر باقری، ابوالفضل خانی، میلاد عباسی، 
امیر قاسمی، رضا جبارنژاد، شاهین  سعید قریشی، 
ملکی، ابراهیم بهمنی، حیدر نجف زاده، کامیار اصلانی، 
محسن فیروزی، جواد زینعلی، علیرضا بساوند، صابر 
فرزاد همت  ملکی، فرشید سلمانی،  جواد گجری، 
آبادی، حسین حمیدی، امیر ولیپور، حامدعباسی و نقی 
نصیری - سرمربی: رامین محمدیان -  مربیان: محمد 

مولا نیا و اکبر بختیاری - سرپرست: یاسر فرجی.

عملیات  شروع  شاهد  گذشته  روزهای  در 
بودیم  آزادی  ترمیم ورزشگاه  و  تعمیر  برای 
که در نگاه اول مفید و ضروری به نظر می 
رسد، اما توجه به این نکته که چه کارهایی 
دیگر می توانست انجام شود و البته دقت در 
میزان بازدهی هزینه ها در این پروژه می تواند 
مقداری از توجیه پذیری یا عدم توجیه پذیری 

این اقدام را نشان دهد.
به زعم خیلی ها، استادیوم آزادی دیگر پیر 
است . چرا ورزشگاه پیر؟ 40 و چند سال سن 
برای ورزشگاه ملی نباید سن زیادی باشد اما 
آزادی امروز با مشکلات فراوانی روبهرو است 

که موجب استفاده از این لفظ شده است.

پیشدرآمدیدرباببازسازی
استادیوم های بزرگ ملی پیر با بازسازی به 
شیوه های مختلف با طول عمر های بعضا 
تا 100 سال هم به خوبی در حال استفاده 
با  ها  آن  شدید  ارتباط  دلیل  به  هستند. 
حافظه ی تاریخی ورزش ملت ها شیوه های 

مختلفی برای بازسازی آن ها اتخاذ می شود. 
مثلا مثل ویمبلی می شود ورزشگاه را کلا 
خراب کرد و یک ورزشگاه جدید ساخت به 
شرط آن که مطمئن باشید ورزشگاه جدید 
بگیرد.  را  قبلی  ورزشگاه  جایگاه  تواند  می 
نمونه غلط آن ورزشگاه امارات آرسنال بود که 
هیچوقت جایگاه هایبوری در بین هواداران را 
پیدا نکرد.  در حالتی دیگر ظاهر خاطره انگیز 
ورزشگاه حفظ می شود. بخش های آسیب 
تغییر  کاملا  یا  و  می شود  تعمیر  آن  دیده 
می کند و بخش هایی به آن اضافه می شود. 
سطح این تغییرات بسته به شرایط ورزشگاه 
متفاوت است. مثل کاری که امروز در لوژنیکی 
مسکو انجام می شود و یا قبلا در ماراکانای 
برزیل انجام شده است. در حالت سوم تمامیت 
ورزشگاه عینا حفظ شده و فقط بخش های 
آسیب دیده آن تعمیر و در صورت نیاز و امکان 
سقف و یا نمایی جدید با حفظ کامل شرایط 
و ظواهر قبلی ورزشگاه به آن اضافه می شود. 
تاکنون تمام بازسازی هایی که در ورزشگاه 
آزادی اعمال شده و بازسازی فعلی در حال 

انجام، نمونه ساده از نوع سوم بوده است.

مدرنسازیدرعینحفظپوستهاصلی
سوال اینجاست که پس از صرف زمان و هزینه 
ی اعلام شده چه تغییر ساختاری در جهت 
ورزشگاه  توسعه  و  بهسازی  و  روز سازی  به 

توقع  که  حالی  در  به چشم خواهد خورد؟ 
از صرف چنین  است که پس  آن  مخاطب 
ساخت  هزینه  مثلا  با  قیاس  در  ای  هزینه 
و  ساختاری  تغییرات  رضا)ع(  امام  ورزشگاه 
ظاهری اساسی در ورزشگاه ببیند که اینطور 

نخواهد بود. 
درست که تغییرات اعمال شده فعلی چه در 
سالن های داخلی و... و چه در فضای بیرون 
ورزشگاه  ورودی  در  خصوص  به  استادیوم 
بسیار کار آمد بوده و فضای استادیوم را تازه 
کرده است، اما این تغییرات غالبا چیزهایی 
هستند که باید خیلی پیش از این ها صورت 
هیچ  سر  بر  منتی  هیچ  حالا  و  گرفته  می 
از  بزرگی  بخش  که  چرا  ندارد  وجود  کس 
این بازسازی ها، جزو وظایف مدیران مربوطه، 
و  ورزش  وزارت  البته  و  فوتبال  فدراسیون 
جوانان است که تمام این مدت تا به امروز 
عقب افتاده است. مساله نگارنده، یک بازسازی 
اساسی و زیباسازی حساب شده است تا هم 
استادیوم آزادی را از شکل پیری و کرختی 
خود خارج کند و آن را کاملا بروزرسانی کند 
و هم یادگار های این ورزشگاه را باقی بگذارد.

علاوه  شود.  می  بازسازی  از  صحبت  وقتی 
شدن  نزدیک  مشکلات  و  ایرادات  رفع  بر 
به شرایط روز یا به عبارتی به روز شدن نیز 
مطرح می شود. ورزشگاه های بزرگ ملی و 
از یک جایگاه  المپیکی امروزه چیزی فراتر 

تماشاگران به اضافه ی خدمات اولیه هستند. 
امکانات و خدمات جانبی فراوانی در زیر چتر 
یک ورزشگاه طراحی و تعبیه می شود که 
به ورزشگاه لقب هایی مثل شهر ورزشی یا  
اسپرت هاب و... می دهد.  در واقع نمی شود 
امروز ما برای خدمات جایگاه ویژه، میهمانان 
ویژه ، خدمات تیم ها، فصاهای خبرنگاران 
و مطبوعات و سایر فضاهای ورزشگاه آزادی 
همان حجم و شکل فضایی را قائل باشیم که 
40 سال پیش بودیم. بنابراین ایجاد فضای 
جدید در حجم بالا برای بازسازی و توسعه 
مناسب ورزشگاه آزادی بزرگترین مساله است 
که با توجه به نوع سازه ی ورزشگاه آزادی 
غیر  اول  نگاه  در  و حتی  آن مشکل  تامین 

ممکن است.

واماچهبایدکرد؟
راه  بهترین  به نطر می رسد  تفاسیر  این  با 
برای برای توسعه ورزشگاه آزادی حفط حجم 
ی  لایه  در  خاکی  ی  سازه  ی  توده  عظیم 
بیرون ورزشگاه و تخریب جایگاه از داخل و 
به نوعی ساخت یک ورزشگاه جدید در پوسته 
ی ورزشگاه فعلی است. با اینکار حجم کمتری 
نخاله تولید می شود و با حذف پیست نیز 
امکان ایجاد فضای بیشتر خدماتی و تشریفاتی 
در فاصله ی بین جایگاه های جدید و سازه ی 

بیرونی قدیم وجود خواهد.

رانیری:اگرکلینشیتکنیم،برای
بازیکنانممکدونالدمیخرم!

رانیری که در سال 2016 در یکی از مصاحبه هایش عنوان 
کرده بود؛ اگر بازیکنان لسترسیتی بتوانند کلین شیت کنند، 
برای شان پیتزا می خرد، حالا بعد از حضور روی نیمکت تیم 
فولام، وعده مک دونالد را به بازیکنان تیمش داده است! او در 

مورد شرایطش در تیم لندنی فولام گفته است:
»تنها به فکر بازگشت بازیکنان از بازی های ملی هستم. قبل 
از بازی آینده، تنها دو روز فرصت دارم. تنها دو روز برای آماده 
شدن برای آن بازی زمان دارم. کابوس من این است؛ تنها باید 
به فکر آمادگی بازیکنانم باشم. همه باید با هم دفاع کنیم و من 
می دانم که فرصت زیادی در اختیار ندارم. تلاش می کنم تا 
روحیه جنگندگی بازیکنانم را تقویت کنم. خانواده ما در زمین 
است؛ به بازیکنانم خواهم گفت: »به من بگویید که چگونه 
ناجی خانواده خود خواهید شد؟« من چند بازی از فولام را در 
این فصل از لیگ برتر دیده ام و تصور می کنم آن ها کیفیت 
لازم را برای بقا در لیگ جزیره دارند. ولی این تیم نیاز به یک 
روحیه جنگندگی و مبارزه تیمی دارد. اکنون تیم فقط دارای 
کیفیت است و سازماندهی دفاعی تیم خیلی شرایط مناسبی 
ندارد. من می خواهم به بازیکنان تیم در بخش دفاعی کمک 
کنم تا اوضاع تیم بهتر شود. انتقال فلسفه ام به تیم بسیار مهم 
است. این بار باید به آن ها قول دیگری بدهم، چیزی بهتر 
از پیتزا باشد! اگر بتوانیم کلین شیت کنیم، ان ها را به مک 

دونالد می برم.«

کرانچار:میخواهیمبهالمپیکبرویمو
ازهرجهتسزاوارتوجههستیم

امید  تیم  گذشته  روز  تمرین  حاشیه  در  کرانچار  زلاتکو 
کشورمان اظهار داشت: لیست را تعیین کرده ایم و طبیعی 
دچار  یا  دارند  مصدومیت  که  بازیکنان  از  تعدادی  است 
مصدومیت شدند، ما را در اردوی عمان همراهی نمی کنند. 
قائل  ما  برای  که  محدودیتی  به  توجه  با  که  است  طبیعی 
شدند، لیست مان کوچک تر شود. البته آنها خط نمی خورند و 
در لیست بعدی ما و اردوی آذرماه حضور خواهند داشت و با 

ما در بازی های بعدی حضور دارند.
وی ادامه داد: در دی ماه بخش نهایی اردوی ما آغاز می شود. در 
ژانویه تورنمنت گذاشته شده و کادری که اکنون اینجا حضور دارد، 
فرصت بزرگی دارد تا در خلال مسابقات تورنمنتی هم نشان دهد 
چقدر پیشرفت کرده است. ما تا به اینجا نیز پیشرفت کرده ایم. در 
بهمن ماه هم با اینکه فیفادی نیست، اما در تلاش هستیم اردویی 
داشته باشیم، چون حضور در اردو و مسابقات باعث آمادگی بیشتر 
بازیکنان می شود تا به خوبی برای مقدماتی المپیک در اسفند ماه 

و فروردین ماه آماده شویم.

خبر

هلند؛ازگوربازگشتهدنیایفوتبال
لالههاینارنجیبرمزارقهرمانانجهان

روییدند!
المثل قدیمی است که  یک ضرب 
می گوید »هر شکست مقدمه یک 
پیروی است.« اگر از من می پرسید 
باید دست کسی را که اولین بار این 
جمله را به زبان آورد بوسید و از او 
دنیا  های  استادیوم  تمام  تعداد  به 
مجسمه ساخت و در مقابل ورودی 
تمام استادیوم های ورزشی نصب کرد.

اگر »هیو گلس« فیلم »بازگشته« با خرس در می افتد و در پوست 
آن زندگی می کند تا از سرما نمیرد و خودش را از دست مرگ 
می رهاند تا انتقامش را از »جان فیتزجرالد« بگیرد، هلند هم 
با گلزن ترین مدافع تاریخ یعنی »رونالد کومان« از یک خواب 
زمستانی در سرمای ناکامی کَنده است و آمده است تا انتقامش را 
از فوتبال بخاطر لگد کردن »لاله های نارجی« در خاطرات فوتبال 

دوستان بگیرد!
شکست خورده طغیان کرده امروز دنیای فوتبال، بدون شک 
»هلند« تحت هدایت »رونالد کومان« افسانه ایست. هلند از 
مرگ بازگشته است. از گور دلخوشی به نائب قهرمانی و سومی 
در جام جهانی برخواسته است و ظاهرا با هیچ تیمی و هیچ 
بازیکنی شوخی ندارد و این بار آمده است که احاده حیثیت 
فراوان  های  دل  خوردن خون  با  ها  سال  که  حیثیتی  کند. 
در دو جام جهانی متوالی در سال های 19۷4 و 19۷۸ و با 
نائب قهرمانی در این تورنمنت ها جمع شده بود. حیثیتی که 
ابرستاره هایی مانند »یوهان کرویف«، »مارکو فان باستن«، 
»رود گولیت«، »پاتریک کلایورت«، »دنیس برکمپ« و ... را به 
دنیای فوتبال تقدیم کرده بود و حالا در چند سال گذشته، ذره 

ذره از دست می رفت.
کار فوتبال داشت به جایی می رسید که مبتکر »توتال فوتبال« 
این بزرگتر که در دو  از  خود را فراموش کند. حتک حرمتی 
تورنمنت مهم فوتبالی دنیا، نام هلند به گوش نخورد و غایب 
بزرگ آن ها باشد؟ همین می شود که روز به روز نه تنها بر 
تعداد طرفداران هلند افزوده نمی شود بلکه آن قدر هواداران درگیر 
نام هایی همچون رونالدو و مسی شده اند که دیگر کمتر نوجوانی 
را می توان پیدا کرد که با فوتبال هلند آشنا باشد چه برسد به آن 

که طرفدار این تیم باشد !.
اولین قدم ها محکم برداشته شده اند. دو قهرمان اخیر جام 
جهانی یعنی آلمان و فرانسه، با قاطعیت هرچه تمام تر نابود 
شدند و حتی مجال نفس کشیدن هم مقابل این تیم جوان و 
جنگنده نداشتند. انگار لاله های نارنجی ، روییدن دوباره را از 
روی جنازه قهرمانان آغاز کرده اند و البته فرانسه و آلمان، تازه 
ابتدای این راه درازند. راهی که قرار است روزی به آرزوی دیرین 
لاله های نارنجی یعنی روییدن روی جام قهرمانی جهان، جامه 
عمل بپوشاند و آن ها را در چمن های دیدار های فینال جام 

جهانی، برای همیشه بکارد.

یادداشت

آیا»واقعا«ورزشگاهآزادیتعمیرشدهاست؟!

به رغم تغییرات ؛ آزادی کماکان پیر است!

محمدحسینسیفی

مهردادتیموری

»شهید اورکی« به لیگ 3 کشور صعود کرد

درخشش شاگردان زنده یاد ناصر احمدپور در لیگ مناطق تهران


